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ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Ανδρικόπουλος Νικόλαος Α. & Συνεργάτες

Μ
ια πολύ σημαντική συμβουλή προς όλους
τους υπουργούς του Κυριάκου Μητσοτάκη
θα μπορούσε να είναι σαφέστατα ο τίτλος

του σημερινού κύριου άρθρου της «Political»: «Κάν-
τε το όπως η Μενδώνη».

Ο ελληνικός λαός εξέλεξε τη ΝΔ για δεύτερη τε-
τραετία, ακριβώς για να… σπάσει αυγά. Να έρθει σε
κόντρα με όλο το σάπιο κατεστημένο που εδώ και
χρόνια παρασιτοζωεί πίσω από το Δημόσιο. Πίσω από
τον λεγόμενο «κρατισμό». Την «ακρίδα» του δημόσι-
ου τομέα που εδώ και δεκαετίες καταστρέφει οτιδή-
ποτε παραγωγικό και δημιουργικό στην Ελλάδα. Διότι
άλλο κρατισμός και άλλο δημόσιο συμφέρον.

Ένα στέλεχος της κυβέρνησης, προερχόμενο μά-
λιστα από πολιτικό χώρο διαφορετικό της Νέας Δη-
μοκρατίας, έδειξε καθαρά και ξάστερα τον δρόμο
που πρέπει να ακολουθήσουν και τα υπόλοιπα μέλη

του υπουργικού συμβουλίου, χωρίς να λογαριάζουν
το αποκαλούμενο πολιτικό κόστος. Ο λόγος για τη
Λίνα Μενδώνη και την απόφασή της να άρει την πα-
ραχώρηση κτηρίου του υπουργείου Πολιτισμού
στον Σύλλογο Ελλήνων Αρχαιολόγων για τις ανάγ-
κες στέγασής του.

Χωρίς τυμπανοκρουσίες και επικοινωνιακές φαν-
φάρες, η υπουργός Πολιτισμού Λίνα Μενδώνη έδω-
σε ένα καίριο χτύπημα στον ταξικό συνδικαλισμό
των μονοψήφιων ποσοστών, παραδειγματίζοντας με
την πράξη της τελικά και άλλους υπουργούς για αυ-
τό που ο λαός στις πρόσφατες εκλογές ζήτησε με την
ψήφο του: να επιβληθεί τελικά ένα σύγχρονο κράτος
χωρίς παλινωδίες και οπισθοδρομήσεις. Έτσι, λοι-
πόν, η κυρία Μενδώνη είναι η πρώτη που κατάφερε
ένα χτύπημα κατά του κρατικοδίαιτου συνδικαλι-
σμού που υπάρχει όχι για το κοινό καλό, αλλά για να

εξυπηρετεί λίγους καλοπληρωμένους συνδικαλι-
στές και μόνον.

Η υπουργός δέχεται λυσσαλέα επίθεση ειδικά
από όσους θεωρούν ότι ο πολιτισμός μπορεί να έχει
μόνο αριστερό πρόσημο. Όμως, παρ’ όλα αυτά, δεν
έκανε πίσω και για αυτό είναι άξια συγχαρητηρίων.
Όπως δεν έκανε πίσω και στις επιθέσεις που δέχτη-
κε για το μετρό Θεσσαλονίκης και για τη δήθεν τσι-
μεντοποίηση της Ακρόπολης. Η Μενδώνη άνοιξε τον
δρόμο. Ή τώρα ή ποτέ. Σε όλο το Δημόσιο. Εάν χρει-
άζεται να γίνει αξιολόγηση στο Δημόσιο, να γίνει τώ-
ρα και να είναι σαρωτική. Εάν πρέπει να γίνει αξιο-
λόγηση στους εκπαιδευτικούς, να γίνει. Εάν χρει-
άζεται η κυβέρνηση να τα βάλει με τους χούλιγκαν,
τους συνδέσμους οργανωμένων και τους προ-
έδρους των ΠΑΕ, να τα βάλει. Να μην κάνει πίσω
πουθενά κανένας υπουργός. 

Ο λαός επέλεξε 
στη διακυβέρνηση 

της χώρας 
τη Νέα Δημοκρατία 

για δεύτερη τετραετία
για να… σπάσει αυγά

Κάντε το όπως η Μενδώνη
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Στο Μαξίμου οι ηγέτες
των Δυτικών Βαλκανίων
Κ

ομμάτι κομμάτι η ελληνική πρω-
τεύουσα δομεί το παζλ της περαι-
τέρω ενίσχυσης του γεωπολιτι-

κού αποτυπώματος της χώρας στην ευρύ-
τερη περιοχή. 

Με τον πρωθυπουργό να έχει τοποθετή-
σει στο κεντρικό σκηνικό της κυβερνητι-

κής στρατηγικής την
«ισχυρή Ελλάδα», προ-
τάσσοντας το… DNA της
εθνικής αυτοπεποίθησης,
το Μέγαρο Μαξίμου ανα-
πτύσσει σταδιακά ένα
πλαίσιο κινήσεων με στό-
χο η Αθήνα να μετατραπεί
σε πρωταγωνίστρια των

εξελίξεων τόσο στην περιοχή της Βαλκα-
νικής όσο και στην περιοχή της Ανατολι-
κής Μεσογείου. 

Στο πλαίσιο αυτό μάλιστα, εντάσσεται
και η κίνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη να
υποδεχτεί το βράδυ της Δευτέρας στην
Ηρώδου Αττικού 19 τους ηγέτες των Δυτι-
κών Βαλκανίων και κρατών-μελών της ΕΕ
της περιοχής σε ένα άτυπο δείπνο για τη
διεύρυνση και το ευρωπαϊκό μέλλον, με
αφορμή τη συμπλήρωση 20 ετών από τη
Σύνοδο ΕΕ-Δυτικών Βαλκανίων και τη
«Διακήρυξη της Θεσσαλονίκης».

Οι παρουσίες
Η ηγεσία της Ευρωπαϊκής Ένωσης και

οκτώ ηγέτες χωρών των Δυτικών Βαλκανίων
θα δώσουν το «παρών» στο άτυπο δείπνο.
Στην ελληνική πρωτεύουσα θα βρεθούν:
� Η πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν. 
� Ο πρόεδρος του Ευρωπαϊκού Συμβουλί-
ου Σαρλ Μισέλ.
� Ο πρόεδρος της Σερβίας Αλεξάνταρ
Βούτσιτς.
� Ο πρόεδρος του Μαυροβουνίου Γιακόβ
Μιλάτοβιτς.
� Ο πρωθυπουργός της Βόρειας Μακεδο-
νίας Ντίμιταρ Κοβάτσεφσκι. 
� Ο πρωθυπουργός του Κοσόβου Άλμπιν
Κούρτι.
� Η πρόεδρος του Συμβουλίου Υπουργών
Βοσνίας και Ερζεγοβίνης Μποριάνα Κρίστο.

Στη συζήτηση θα μετάσχουν ακόμη οι
ηγέτες των χωρών της περιοχής που είναι
μέλη της ΕΕ:
� Ο πρωθυπουργός της Βουλγαρίας Νικο-
λάι Ντένκοφ. 
� Ο πρωθυπουργός της Κροατίας Αντρέι

Πλένκοβιτς. 
� Ο πρωθυπουργός της Ρουμανίας Ίον-
Μαρσέλ Τσολάκου.

Όπως επισημαίνουν κυβερνητικά στελέ-
χη, η πρωτοβουλία του Κυριάκου Μητσο-
τάκη σηματοδοτεί τον ηγετικό ρόλο που
διαδραματίζει η Ελλάδα ως πυλώνας στα-
θερότητας, ειρήνης και ενεργειακής
ασφάλειας στα Βαλκάνια και στη Νοτιοα-
νατολική Ευρώπη και την επιστροφή της
στα Βαλκάνια από το 2019 και μετά. Παράλ-
ληλα, η πρόσκληση του πρωθυπουργού εί-
ναι τόσο ουσιαστική όσο και συμβολική:
� Συμβολική επειδή στις 21 Ιουνίου συμ-
πληρώθηκαν 20 χρόνια από τη «Διακή-
ρυξη της Θεσσαλονίκης» της Συνόδου
ΕΕ-Δυτικών Βαλκανίων που έλαβε χώρα
κατά τη διάρκεια της ελληνικής Προ-
εδρίας του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και η οποία άνοιξε τον δρόμο για
την ένταξη αρκετών χωρών της περιοχής
στην ΕΕ. 
� Ουσιαστική, επειδή ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης έχει επανειλημμένα επαναβε-
βαιώσει τη σταθερή στήριξη της Ελλάδας

στην ευρωπαϊκή προοπτική της περιο-
χής, η οποία καθίσταται ακόμη πιο ση-
μαντική στο νέο περιβάλλον προκλήσεων
που διαμορφώνει η ρωσική εισβολή στην
Ουκρανία. 

Όπως σχολιάζουν στελέχη, η συμπλή-
ρωση 20 χρόνων από τη Σύνοδο Κορυφής
της Θεσσαλονίκης και η πρωθυπουργική
πρόσκληση στους ηγέτες της περιοχής εί-
ναι ακόμη μια ευκαιρία να αναδειχθεί το
γεγονός ότι η Ελλάδα, η οποία έχει ενισχύ-
σει τα τελευταία τέσσερα χρόνια το γεωπο-
λιτικό και ενεργειακό αποτύπωμά της στην
περιοχή, στέκεται στο πλευρό των Δυτικών
Βαλκανίων ως μέλος της ευρωπαϊκής οι-
κογένειας αλλά και ως η μεγαλύτερη οικο-
νομία της περιοχής και επιθυμεί την ευρω-
παϊκή τους ενσωμάτωση, για την οποία
υπάρχουν προϋποθέσεις.

Στο δείπνο που θα παραθέσει το βράδυ
της Δευτέρας ο Κυριάκος Μητσοτάκης δεν
θα εκπροσωπηθεί η Αλβανία. Η πρόσκλη-
ση της Αθήνας απευθυνόταν στον πρόεδρο
της Αλβανίας και όχι στον πρωθυπουργό
Έντι Ράμα, γεγονός που έρχεται, αν μη τι
άλλο, να αποτυπώσει την έντονη ενόχληση
της ελληνικής πρωτεύουσας για τα γεγονό-
τα που σχετίζονται με την παράνομη κρά-
τηση του εκλεγμένου δημάρχου Χιμάρας
Φρέντι Μπελέρι.

Πρόσκληση-πρωτοβουλία ιδιαίτερης σημασίας του Κυριάκου
Μητσοτάκη, ο οποίος θα τους υποδεχτεί μαζί με τις κεφαλές της ΕΕ

του Δημήτρη

Γκάτσιου

dgatsios0@gmail.com
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Α
υξημένο είναι το ενδιαφέρον που
καταγράφεται για συμμετοχή στα
ψηφοδέλτια των συνδυασμών για

δήμους και περιφέρειες, παρά το γεγονός
ότι το νέο εκλογικό σύστημα με βάση το
οποίο θα πραγματοποιηθούν οι επικείμε-
νες εκλογές του Οκτωβρίου καθιστά πιο
δύσκολο τον αγώνα των υποψηφίων για
την εκλογή τους απ’ ό,τι το 2019, όταν ίσχυε
η απλή αναλογική.

Παρότι βρισκόμαστε ακόμη σε περίοδο
διακοπών, οι επικεφαλής πολλών συνδυα-

σμών εμφανίζονται ικανο-
ποιημένοι από την πληθώ-
ρα ενδιαφερόμενων για μια
θέση στα ψηφοδέλτια, κα-
θώς αυτό τους δίνει τη δυ-
νατότητα, όπως λένε, να
επιλέξουν τους καλύτε-
ρους για τις τοπικές κοινω-
νίες. Άλλωστε, ο χρόνος

τρέχει αφού, σύμφωνα με τη νομοθεσία,
ως καταληκτική ημερομηνία για την κατάρ-
τιση και δήλωση των συνδυασμών είναι η
31η, ενώ έως τη 10η Σεπτεμβρίου θα πρέ-
πει να έχει ολοκληρωθεί η οριστικοποίησή
τους από το αρμόδιο δικαστήριο ώστε να
υπάρχει πλήρης έλεγχος των εκλογικών
δαπανών και οι υποψήφιοι να είναι εγκαί-
ρως γνωστοί στο εκλογικό σώμα. Το στοί-
χημα για τους επικεφαλής των συνδυα-
σμών είναι να περάσουν τον πήχη του 43%
για να κερδίσουν τις εκλογές και να μην
οδηγηθούν σε επαναληπτικές κάλπες μία
εβδομάδα αργότερα. 

Τι προβλέπεται
Υπενθυμίζεται ότι με τον νέο νόμο

4804/2021 για την Αυτοδιοίκηση, ο οποίος
αντικατέστησε την απλή αναλογική του νό-
μου «Κλεισθένη» 4555/2018 με ενισχυμέ-
νη, υπάρχει μια σειρά από σημαντικές αλ-
λαγές με βασικότερες τις εξής:
� Επαναφορά της 5ετούς θητείας. Οι δή-
μαρχοι και οι περιφερειάρχες που θα ανα-
δειχθούν από τις εκλογές της 8ης Οκτω-
βρίου θα έχουν πλήρη πενταετή θητεία, η
οποία θα ξεκινήσει την 1η Ιανουαρίου.
�Το όριο εκλογής από τον πρώτο γύρο τί-
θεται σε ποσοστό 43% συν μία ψήφο.
�Τίθεται όριο 3% για το δικαίωμα εκλογής
δημοτικού ή περιφερειακού συμβούλου,
το οποίο είναι ανεξάρτητο από τον αριθμό
των μελών του οικείου συμβουλίου και ευ-
θυγραμμισμένο με το ισχύον όριο στις
εθνικές εκλογές.
�Εξασφαλίζεται η εκλογή των 3/5 των με-
λών του συμβουλίου στον νικητή των εκλο-
γών στον πρώτο συνδυασμό.
�Προβλέπεται η εκλογή συμβουλίων ή
προέδρων τοπικών κοινοτήτων σε όλη την
επικράτεια. Οι υποψήφιοι τοπικών συμ-
βουλίων θα πρέπει να συμμετέχουν σε ψη-

φοδέλτιο υποψήφιου δημάρχου. Πρό-
εδρος εκλέγεται ο πρώτος σε σταυρούς,
ανεξαρτήτως συνδυασμού, από τον πρώτο
γύρο. Ο αριθμός των μελών των δημοτικών
και περιφερειακών συμβουλίων, καθώς
και των συμβουλίων δημοτικών κοινοτή-
των καθορίζεται με βάση συγκεκριμένες
πληθυσμιακές κλίμακες. 
�Προβλέπεται λελογισμένη μείωση του
αριθμού των μελών τους. Δήμος που απο-
τελείται από περισσότερες από έξι δημοτι-
κές ενότητες και έχει πληθυσμό από 10.001
έως 50.000 κατοίκους δικαιούται αυξημέ-
νο αριθμό μελών δημοτικού συμβουλίου.
�Εξορθολογίζεται και συστηματικοποιεί-
ται το πλαίσιο κωλυμάτων εκλογιμότητας
και ασυμβιβάστων, λαμβανομένων υπόψη
και παρατηρήσεων που διατυπώθηκαν στο
πλαίσιο της δημόσιας διαβούλευσης.

Για τη διεξαγωγή των εκλογών δημοτι-
κών και περιφερειακών αρχών λαμβάνεται
υπόψη ο μόνιμος πληθυσμός, όπως αποτυ-
πώνεται στα αποτελέσματα της τελευταίας

απογραφής. Ειδικότερα:
Σύμφωνα με το νέο εκλογικό σύστημα,

εκλέγεται δήμαρχος από την πρώτη Κυρια-
κή (8 Οκτωβρίου) ο επικεφαλής του συν-
δυασμού που θα κερδίσει το 43% των έγκυ-
ρων ψηφοδελτίων. Σε αντίθετη περίπτωση,
στον δήμο θα πραγματοποιηθούν επαναλη-
πτικές εκλογές την Κυριακή 15 Οκτωβρίου. 

Η παράταξη που θα κερδίσει στις εκλο-
γές με βάση το σύστημα της ενισχυμένης
αναλογικής, το οποίο θα ισχύσει, θα εξα-
σφαλίσει τα 3/5 των δημοτικών συμβού-
λων και άρα θα διαθέτει την πλειοψηφία
του δημοτικού συμβουλίου προκειμένου
να εφαρμόσει το πρόγραμμά της. Τα 2/5
των δημοτικών συμβούλων θα κατανεμη-
θούν στις παρατάξεις της αντιπολίτευσης. 

Ωστόσο, το εκλογικό μέτρο του 3% που
απαιτείται να συγκεντρώσει ένας συνδυα-
σμός ώστε να μπορεί να εκλέξει δημοτικό
σύμβουλο με βάση το νέο σύστημα περιορί-
ζει πρακτικά την πρόσβαση πολλών υποψη-
φίων στα δημοτικά συμβούλια των πόλεων.

Η ποσόστωση των γυναικών στην κατάρ-
τιση των ψηφοδελτίων έχει κατέβει από το
40% στις προηγούμενες στο 33% σε αυτές
τις εκλογές.

Επίσης, ο νέος εκλογικός νόμος έχει πε-
ριορίσει και τον αριθμό των μελών στα δη-
μοτικά συμβούλια, γεγονός που στην πρά-
ξη περιορίζει ακόμη περισσότερο την πι-
θανότητα μεμονωμένων υποψηφίων να
εκλεγούν δημοτικοί σύμβουλοι. 

Τι θα ισχύσει για τους δήμους 
Στους δήμους άνω των 200.000 κατοί-

κων θα εκλέγονται 41 δημοτικοί σύμβουλοι
(στις προηγούμενες εκλογές 49), στους
δήμους από 100.000 έως 200.000 κατοί-
κους 37 δημοτικοί σύμβουλοι, στους δή-
μους από 30.000 έως 100.000 κατοίκους
θα εκλέγονται 27 δημοτικοί σύμβουλοι. Για
δήμους από 10.000 έως 30.000 κατοίκους
οι έδρες δημοτικών συμβούλων μειώνον-
ται από 27 σε 21, για δήμους από 5.000 έως
10.000 κατοίκους περιορίζονται από 21 σε
17 και για δήμους από 2.001 έως 5.000 κα-
τοίκους οι έδρες μειώνονται από 17 σε 13.

Στους μικρότερους δήμους με πληθυσμό
έως 2.000 κατοίκους το δημοτικό συμβού-
λιο θα απαρτίζεται από 11 άτομα σε σχέση
με το 2019 που ήταν 13.

Όλα όσα δεν ξέρετε για 
τις εκλογές της Τοπικής

Αυτοδιοίκησης

Όλα όσα δεν ξέρετε για 
τις εκλογές της Τοπικής

Αυτοδιοίκησης

Τα δεδομένα που ισχύουν με τον νέο νόμο κάνουν δυσκολότερο 
τον αγώνα των υποψηφίων στις κάλπες του Οκτωβρίου

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com
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«Χαστούκι» στον Ζέρβα! 
«Ομάδα για τη Θεσσαλονίκη»

«Κόλαφος 
η απόφαση»

Η «Ομάδα για τη Θεσσαλονίκη» δήλωσε σχετικά
με την απόρριψη από το Ελεγκτικό Συνέδριο της
σύμβασης για την προμήθεια των «Πολυκέντρων
Ανακύκλωσης»:

«Κόλαφο για τη διοίκηση του Δήμου Θεσσαλο-
νίκης αποτελεί η Πράξη 288/2023 του ΣΤ’ Κλιμα-
κίου του Ελεγκτικού Συνεδρίου, με την οποία
απορρίπτει τη σύναψη της 1ης (και μοναδικής)
εκτελεστικής σύμβασης για την προμήθεια των
περίφημων “Πολυκέντρων Ανακύκλωσης” με το
πρόγραμμα “Αντώνης Τρίτσης”.

Παρά τις μεθοδεύσεις της δημοτικής αρχής, δεν
κατάφερε να πείσει το Ελεγκτικό Συνέδριο για τη
νομιμότητα της ανάθεσης.

Και οι λόγοι ήταν πολλοί:
• Η τουλάχιστον περίεργη σύνθεση των επιτρο-

πών αξιολόγησης ενός διαγωνισμού με τόσο με-
γάλο οικονομικό αντικείμενο.

• Οι ελλιπείς μελέτες, χωρίς προδιαγραφές, για
την αιτιολόγηση του υψηλότατου κόστους των
€372.000 ανά προκατασκευασμένο οικίσκο.

• Οι “φωτογραφικές” εκθέσεις σκοπιμότητας
που τις συνέταξε ο ίδιος ο αντιδήμαρχος αντί των
υπηρεσιακών αρμοδίων.

• Το θολό σύστημα “συμφωνία-πλαίσιο” που
επέλεξε η διοίκηση για να καλύψει την

ανυπαρξία σοβαρής μελέτης.
•Η εκτός ημερησίας διάταξης έγ-

κριση σύναψης δανείου 18,5 εκατ.
ευρώ με το Ταμείο Παρακαταθηκών
και Δανείων, για 15 χρόνια με επιτόκιο
3,10% και ρήτρες εκχώρησης των αντα-
ποδοτικών εσόδων.

Αυτή η επιχειρούμενη σύμβαση των
€17.856.000 για τα 48 Σπιτάκια Ανταπο-
δοτικής Ανακύκλωσης και η απόρριψή
της από το Ελεγκτικό Συνέδριο συνιστούν
το μεγαλύτερο όνειδος της διοίκησης
Ζέρβα.

Οι δημότες ζητούν μια δημοτική αρχή
που προκρίνει τις αρχές της διαφάνειας, της
λογοδοσίας, της χρηστής διοίκησης. Αρχές
άγνωστες για τον κ. Ζέρβα και την παρέα του.

Έχουν γνώση οι φύλακες, κύριε δήμαρχε. Δεν
θα επιτρέψουμε να συνεχίσετε τη διαπόμπευση
της φήμης της πόλης, να εξευτελίζετε την αξιοπι-
στία του δήμου, να στερείτε από τους πολίτες ένα
πολύτιμο εργαλείο στην προσπάθεια να καθαρί-
σει η πόλη και να μη σέβεστε τα χρήματα των δη-
μοτών».

Ι
σχυρό ράπισμα στη διοίκηση Ζέρβα αποτέλεσε η απόφαση του
Ελεγκτικού Συνεδρίου να μπλοκάρει τη σύμβαση ύψους περίπου 18
εκατ. ευρώ για την «Προμήθεια και εγκατάσταση πολυκέντρων

ανακύκλωσης», που χρηματοδοτείται από το Πρόγραμμα «Αντώνης
Τρίτσης», τη γνωστή υπόθεση με τα «σπιτάκια ανακύκλωσης».

Θυμίζουμε ότι η ευρωπαϊκή χρηματοδότηση, η οποία αποσύρθηκε
με την παρέμβαση της επιτρόπου, αφορούσε διαγωνισμό-μαμούθ
που είχε διεξαγάγει ο ΕΔΣΝΑ (Ειδικός Διαβαθμιδικός Σύνδεσμος
Νομού Αττικής) το 2020. Ανάδοχος ήταν η εταιρεία ΤΕΧΑΝ ΑΒΕΕ, η
οποία θα λάμβανε 66.625.000 ευρώ από το Επιχειρησιακό Πρόγραμ-
μα «Υποδομές, Μεταφορές, Περιβάλλον & Αειφόρος Ανάπτυξη 2014-
2020» (ΥΜΕΠΕΡΑΑ) προκειμένου να προμηθεύσει την Αττική με 180
σπιτάκια, το καθένα από τα οποία θα έφτανε στο εξωφρενικό ποσό
των 372.000 ευρώ!

Στην περίπτωση του Δήμου Θεσσαλονίκης, αυτή αφορούσε την έντα-
ξή του στο Πρόγραμμα «Αντώνης Τρίτσης», προ-
ϋπολογισμού 18.538.000 ευρώ, προκειμένου να
προμηθευτεί 48 πολυκέντρα ανακύκλωσης τεσ-
σάρων ρευμάτων αλλά και για να επικοινωνήσει
τη δράση. Για τον λόγο αυτό η διοίκηση του Κ.
Ζέρβα σύναψε δάνειο με το Ταμείο Παρακατα-
θηκών και Δανείων, ύψους 18,5 εκατ. ευρώ, για
15 χρόνια με επιτόκιο 3,10% και ρήτρες εκχώρη-
σης των ανταποδοτικών εσόδων!

Ήδη από τις 5/5/2023 ο Δήμος Θεσσαλονίκης
υπέγραψε συμφωνία-πλαίσιο συνολικού ποσού
€17.766.720 με την εταιρεία ΤΕΧΑΝ ΑΒΕΕ (μο-
ναδικός συμμετέχων στον διαγωνισμό που προσέφερε έκπτωση 0,5%)
για την τμηματική προμήθεια, εγκατάσταση και λειτουργία 48 πολυκέν-
τρων ανακύκλωσης, όταν και εφόσον κρίνεται σκόπιμο μέσω της ανά-
θεσης εκτελεστικών συμβάσεων σε χρονικό διάστημα 18 μηνών.

Όμως, την 1η/6/2023 ο δήμαρχος απηύθυνε στην εταιρεία ΤΕΧΑΝ
ΑΒΕΕ πρόσκληση-παραγγελία για την υπογραφή εκτελεστικής σύμβα-
σης για το σύνολο της προμήθειας (48 πολυκέντρα). Μετά τη θετική αν-
ταπόκριση της εταιρείας, αποφασίστηκε με την υπ’ αρ. 433/14-6-2023
ΑΟΕ η ανάθεση της σύμβασης στην προμηθεύτρια εταιρεία στο ποσό
των €17.766.720 (ίση με την προσφορά με την οποία συμμετέχει στη
συμφωνία-πλαίσιο).

Το σχέδιο της εκτελεστικής σύμβασης υποβλήθηκε στο Ελεγκτικό
Συνέδριο για προσυμβατικό έλεγχο αλλά με τη 288/2023 πράξη το ΣΤ’
Κλιμάκιο αποφάνθηκε ότι κωλύεται η υπογραφή της πρώτης εκτελεστι-
κής σύμβασης. Συνοπτικά οι λόγοι που προβάλλονται είναι:

* Ο δήμος δεσμεύεται με την εκτελεστική σύμβαση να προμηθευτεί το
σύνολο των πολυκέντρων ανακύκλωσης (κατόπιν τμηματικών παραγγε-
λιών) χωρίς να έχει εκτιμήσει τις πραγματικές ανάγκες του, με αποτέλε-
σμα να εκτίθεται στον κίνδυνο να παραλάβει είδη που τελικώς δεν θα
χρειαστεί ή δεν θα δύναται για άλλους λόγους να χρησιμοποιήσει.

* Ο ανάδοχος κλήθηκε να υπογράψει την εκτελεστική σύμβαση χω-
ρίς να προηγηθεί χωροθέτηση των σημείων τοποθέτησης των πολυκέν-
τρων ανακύκλωσης, χωρίς να καθοριστεί το χρονοδιάγραμμα ολοκλή-
ρωσης των παραδόσεων και χωρίς ο ανάδοχος να συμμετάσχει στον εν
λόγω προγραμματισμό.

* Το σχέδιο της υπό έλεγχο εκτελεστικής σύμβασης εμφανίζεται αό-
ριστο ως προς τη χωροθέτηση και το ειδικό χρονοδιάγραμμα ολοκλή-
ρωσης που αφορά τον χρόνο παράδοσης έκαστου από τα 48 πολυκέν-
τρα ανακύκλωσης.

* Στο σχέδιο της εκτελεστικής σύμβασης παρατείνεται ανεπίτρεπτα η
προβλεπόμενη διάρκεια και προβλέπεται ανεπίτρεπτα η δυνατότητα
σύναψης νέων εκτελεστικών συμβάσεων.

Αξίζει να υπενθυμίσουμε ότι οι συγκεκριμένοι οικίσκοι ανακύ-
κλωσης, τους οποίους κατασκευάζει η εταιρεία ΤΕΧΑΝ ΑΒΕΕ των
αδερφών Παναγιώτη και Απόστολου Μούργου, θεωρούνται ένα από

τα μεγαλύτερα «σκάνδαλα» και το θέμα έχει
φτάσει σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, ενώ
έχει απασχολήσει και τον ελληνικό Τύπο. Τα
ερωτήματα είναι πολλά, αφού είναι γνωστό ότι η
τιμή των συγκεκριμένων σπιτιών δεν ξεπερνά
στην ευρωπαϊκή αγορά τις 50.000 ευρώ. Σάλος
έχει προκληθεί από το γεγονός ότι ακόμη και η
Ευρωπαία επίτροπος της Κομισιόν Ελίζα Φε-
ρέιρα ενημέρωσε τους αρμόδιους υπουργούς
στην Ελλάδα πως βάζει φρένο στην ευρωπαϊκή
χρηματοδότηση των «σπιτιών ανακύκλωσης»
που τα... τοποθετεί η Ανταποδοτική Ανακύκλω-

ση ΑΕ και τα κατασκευάζει η εταιρεία ΤΕΧΑΝ ΑΒΕΕ, αφήνοντας αιχ-
μές τόσο για την αποτελεσματικότητά τους όσο και για την αναλογία
κόστους - απόδοσης. Μάλιστα, άφηνε ανοιχτό το ενδεχόμενο ακόμη
και εμπλοκής της OLAF, της Ευρωπαϊκής Υπηρεσίας Καταπολέμησης
της Απάτης, στην υπόθεση. Ωστόσο, το Σύστημα Εναλλακτικής Δια-
χείρισης (ΣΕΔ), η Ανταποδοτική Ανακύκλωση ΑΕ και η εταιρεία ΤΕ-
ΧΑΝ ΑΒΕΕ έχουν λάβει πολλές δεκάδες εκα-
τομμύρια ευρώ όχι μόνο από ευρωπαϊκά κον-
δύλια αλλά και από εθνικούς πόρους μέσω του
Προγράμματος «Αντώνης Τρίτσης» προκειμέ-
νου να κατασκευάσουν και να εγκαταστήσουν
τα λεγόμενα «σπιτάκια ανακύκλωσης». Πώς
είναι δυνατόν να έχουν εγκριθεί εκατοντά-
δες εκατομμύρια από το υπουργείο Εσωτε-
ρικών για την αγορά των συγκεκριμένων
οικίσκων; Στο συγκεκριμένο σκάνδαλο θα
επανέλθουμε τις επόμενες μέρες με
πλούσιο ρεπορτάζ, διότι εμπλέκονται αρ-
κετοί δήμαρχοι, πολιτικοί και άλλοι πα-
ράγοντες. 

Μπλόκο από το Ελεγκτικό
Συνέδριο στη σύμβαση 

ύψους 18,5 εκατ. για 
τα «σπιτάκια ανακύκλωσης»

που χρεώθηκαν
στο εξωφρενικό ποσό των
372.000 ευρώ το καθένα(!)

ΔΗΜΟΣ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
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Ε
δώ και καιρό έχουμε αναφερθεί
στα σοβαρά ερωτήματα που ανέκυ-
ψαν από τη συγγένεια που υπάρχει

ανάμεσα στον δημοσιογράφο Θανάση
Κουκάκη και τον διευθύνοντα σύμβουλο
της Χρυσοχοΐδης Χρηματιστηριακή ΑΕΠΕΥ,
ωστόσο, πλέον προκύπτουν ακόμα πιο πε-
ρίεργες… συμπτώσεις που αφορούν δη-
μοσιεύματα του εν λόγω δημοσιογράφου
και τη μετοχή της Τράπεζας Πειραιώς. Φαί-
νεται πως ο κ. Θανάσης Κουκάκης αντλού-
σε εσωτερική πληροφόρηση και μέσω των
δημοσιευμάτων του επηρέαζε την πορεία
της μετοχής, με αποτέλεσμα αυτή να κατα-
γράψει απώλειες άνω του 55% σε διάστημα
ενός έτους. Ο δημοσιογράφος όλο το επί-
μαχο διάστημα ασχολούνταν εμμονικά με
το συγκεκριμένο θέμα.

Συγκεκριμένα, στις 28 Ιανουαρίου 2020
(φωτογραφία 1) ο Θανάσης Κουκάκης δη-
μοσίευσε το πρώτο άρθρο στην ιστοσελίδα
Inside Story, στο οποίο αναφερόταν στην
αγωγή της Τράπεζας Πειραιώς κατά πρώην
στελεχών για εικονικά τιμολόγια. Μετά από
αυτό το κείμενο δεν παρατηρήθηκε ιδιαίτε-
ρα ασυνήθιστη αντίδραση της μετοχής. Εί-
χαν, μάλιστα, προηγηθεί και δύο δημοσι-
εύματα τον Νοέμβριο του 2019 στους «Fi-
nancial Times» με πληροφορίες από τον
Θανάση Κουκάκη, χωρίς όμως να υπάρξει
μεγάλη διακύμανση της μετοχής.

Στις 21 Φεβρουαρίου 2020 (φωτογραφία
2), ωστόσο, ο Θανάσης Κουκάκης δημοσί-
ευσε στην ίδια ιστοσελίδα ένα ρεπορτάζ με
τίτλο «Σάλλας - Λογοθέτης: Οι συναλλαγές
που στοιχειώνουν την Τράπεζα Πειραιώς».
Μάλιστα, στην εισαγωγή του άρθρου ανα-
φέρεται πως «το Inside Story φέρνει στο
φως ευρήματα των διωκτικών και εποπτι-
κών Αρχών», γεγονός που αποδεικνύει επί
της ουσίας ότι υπήρξαν διαρροή και παρα-
βίαση του τραπεζικού απορρήτου από
πλευράς των εποπτικών Αρχών προς τον
δημοσιογράφο. 

Αξίζει να σημειωθεί πως το συγκεκριμέ-
νο άρθρο ο Θανάσης Κουκάκης το έχει
«καρφιτσώσει» στον λογαριασμό του στο
Twitter έκτοτε, και είναι το πρώτο που συ-
ναντά κανείς όταν θα μπει στο προφίλ του
(φωτογραφία 3). 

Limit down 67,2%
Έπειτα από τη δημοσίευση αυτού του άρ-

θρου και για ένα δεκαήμερο η μετοχή κα-
τέγραψε ραγδαία πτώση, που άγγιξε το
67,2%! 

Αυτό που γίνεται πασιφανές είναι ότι ο δη-
μοσιογράφος Θανάσης Κουκάκης αντλούσε
από κάποιες πηγές εσωτερική πληροφόρη-
ση και μέσω των άρθρων του επηρέασε την
πορεία της μετοχής της Τράπεζας Πειραιώς.
Είναι ενδεικτικό ότι μετά τη δημοσίευση των
άρθρων, ειδικότερα αυτού που ο ίδιος έχει

μετατρέψει σε «Pinned Tweet», η τιμή της
μετοχής κατέρρευσε και συνέχισε την πτω-
τική της πορεία για οκτώ μήνες. 

Οι προβληματισμοί και τα ερωτήματα,
συνεπώς, έρχονται να αυξηθούν αναφορι-
κά με τις ενέργειες του Θανάση Κουκάκη,
τη συγγενική του σχέση με τον διευθύνον-
τα σύμβουλο της χρηματιστηριακής εται-
ρείας Χρυσοχοΐδης, αλλά και τις διασυνδέ-
σεις του με πρόσωπα που ήταν ικανά να του
δώσουν την εσωτερική πληροφόρηση έτσι
ώστε να δημιουργήσει κλίμα μέσα από τα
γραφόμενά του και επί της ουσίας να
εδραιωθούν συνθήκες αθέμιτου ανταγωνι-
σμού στην αγορά. Τα ερωτήματα αυτά, αλλά
και μία σειρά από αρκετά ακόμα που αφο-
ρούν τυχόν κερδοσκοπία εις βάρος άλλων
επενδυτών και χειραγώγηση της μετοχής,
ζητούν άμεσες απαντήσεις, καθώς είναι
ιδιαίτερα σοβαρά και εγείρουν θέματα δε-
οντολογίας. Το ρεπορτάζ συνεχίζεται…

Πώς τα δημοσιεύματά 
του οδήγησαν σε ραγδαία 
πτώση τη μετοχή 
της Τράπεζας Πειραιώς 

Οι συμπτώσεις, 
η «εσωτερική» 
πληροφόρηση 

και τα καυτά  
ερωτήματα 

ΘΑΝΑΣΗΣ ΚΟΥΚΑΚΗΣ 

1

2

3
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Μπακογιάννης: 
«Δεν φοβάμαι
κανέναν Κασιδιάρη»

Στην υποψηφιότητα του Ηλία Κασιδιάρη
στις επερχόμενες δημοτικές εκλογές ανα-
φέρθηκε ο νυν δήμαρχος Αθηναίων Κώ-
στας Μπακογιάννης σε συνέντευξή του
στον ΑΝΤ1. Τόνισε πως ότι δεν
προτίθεται να μετατραπεί
σε «μάνατζερ» της καμ-
πάνιας του καταδικα-
σμένου μέλους της
Χρυσής Αυγής, συζη-
τώντας για ένα θέμα
που είναι λυμένο με βάση
το θεσμικό πλαίσιο που διέπει
τη λειτουργία των καλλικρατικών δήμων,
ενώ σημείωσε με έμφαση ότι η μάχη με
τους ναζί δεν δίνεται στα τηλεοπτικά
στούντιο, αλλά στις γειτονιές, επιλύοντας
τα προβλήματα που αντιμετωπίζουν οι πο-
λίτες. «Οι Αθηναίοι και οι Αθηναίες που
μας βλέπουν αυτήν τη στιγμή δεν χρει-
άζονται “πατερούλη”. Δεν χρειάζονται κά-
ποιον να τους υποδείξει τι να κάνουν. Ούτε
χρειάζεται κανείς να μας κουνήσει το δά-
χτυλο. Εγώ έχω απόλυτη εμπιστοσύνη
στην Αθήνα. Για αυτό λέω ότι δεν θα γίνω
μάνατζερ του Κασιδιάρη, όπως και ότι δεν
φοβάμαι κανέναν Κασιδιάρη».

«Έφυγε» η Λίζα  Έβερτ
Η συγγραφέας και φωτογράφος, σύ-

ζυγος του πρώην προέδρου της Νέας
Δημοκρατίας Μιλτιάδη Έβερτ, έφυγε
χθες από τη ζωή, όπως ανακοίνωσε η κό-
ρη της Αλεξία.

Η Λίζα Έβερτ είχε γεν-
νηθεί στην Αθήνα,
σπούδασε και ασχο-
λήθηκε με τη φωτο-
γραφία από το 1983,
έχοντας δίπλωμα από
το Middlesex Universi-
ty του Λονδίνου.

Στο ενεργητικό της είχε περισσότερες
από 20 ατομικές εκθέσεις φωτογραφίας
στην Ελλάδα και το εξωτερικό.

Με τον Μιλτιάδη Έβερτ, ο οποίος πέ-
θανε στις 9 Φεβρουαρίου 2011, είχαν
αποκτήσει δύο κόρες, την Αλεξία και την
Ιλεάνα.

Η
ίδια δήλωνε ότι είναι μια γυναίκα με
πάθος που θέλει να διεκδικήσει τον
Δήμο Αχαρνών με γνήσια αγάπη.

Φώτα, φιέστες, μουσικές, υποψήφιοι, γρα-
φεία και δηλώσεις. Κι έτσι απλά ένα πρωί
διαβάζουμε ότι η Ευρώπη, η γυναίκα με πά-
θος για το Μενίδι, τον τόπο της, αποσύρεται
από τη διεκδίκηση του δημαρχιακού θώκου
και όλους όσοι την πίστεψαν και συστρατεύ-
τηκαν στον συνδυασμό τούς πέταξε σαν
σκουπίδια γιατί η Ευρώπη πάνω απ’ όλους
και όλα βάζει τη φιλοδοξία και την πάρτη της.
(Και ο νοών νοείτω.) Θα σταθεί, λέει, δίπλα
στον καλό της φίλο, όπως διατείνεται, τον Νί-
κο Χαρδαλιά... (Καημένε Νίκο, αν έχεις τέτοι-
ους φίλους, τι τους θέλεις τους εχθρούς.) Τι
να σας πω, έσκασα. Αν είναι δυνατόν, τέτοια
θυσία για τη φιλία;

Η Ευρώπη πίσω στην περιφέρεια. Το λυπά-
ται το «είναι μου» αυτό το κορίτσι…. Ξέρεις τι
είναι να σε αντιπαθούν όλοι και εσύ, εκεί, να
υπάρχεις και να αγωνίζεσαι για το καλό της
Αττικής; Και ενώ πραγματικά δεν υπάρχει
ένας άνθρωπος να πει καλή κουβέντα για
εσένα και σε κατηγορούν ότι… σου αρέσει ο
χρυσός (λογικό είναι, σαν νεαρή κοπέλα που
είναι η Ευρώπη, να της αρέσουν τα χρυσά).
Επίσης, οι κακές γλώσσες λένε ότι απειλούσε
τους εργολάβους ότι δεν θα υπογράψει τις
βεβαιώσεις καλής εκτέλεσης για να πληρω-
θούν, διότι ήθελε να κάνει αυτοψία στα έργα,
να δει αν εκτελούνται σωστά, ζητώντας τους
να κάνουν υπομονή, και αυτοί οι αθεόφοβοι
δεν την καταλάβαιναν ότι για να γίνει μια αυ-
τοψία χρειάζονται χρόνος και χρήμα, υπάλ-
ληλοι, οδηγοί, βενζίνες έξοδα κλπ. Άλλωστε,
για να σε επιλέγει ο περιφερειάρχης και να σε
τοποθετεί εντεταλμένη στα τεχνικά έργα ξανά
και ξανά, κάτι ξέρει…. Από την άλλη, λένε,
ήταν εντεταλμένη και δεν ήταν νόμιμο να έχει

αυτοκίνητο της Περιφέρειας Αττικής. Ποια η
Ευρώπη; Δεν θα έχει αυτοκίνητο η Ευρώπη;
Ποιος τόλμησε να το πει αυτό;  Ο καλός της ο
Κίμωνας που βγαίνει και στην τηλεόραση,
που έχει και σχολή οδηγών (με τη γνωστή
ιστορία με τα διπλώματα). Ναι, αυτός που αυ-
τοπαρουσιάζεται ως σύμβουλος οδικής
ασφάλειας. Ναι, αυτός που, όπως μάθαμε,
χώρισε με τη σύντροφό του για τα μάτια μιας
παχουλής και ζουμερής μεγαλοκοπέλας. Ε,
εντάξει, πώς κάνετε έτσι; (Περί ορέξεως κο-
λοκυθόπιτα, όπως έλεγαν και παλιοί.) Αυτός
λοιπόν φρόντισε και ήρθαν στην περιφέρεια
κάτι αυτοκίνητα του… κουτιού. Άλλα ηλεκτρι-
κά, άλλα τζιπ πολυτελείας, ε καλά, δεν έχει
σημασία που κανονικά έπρεπε να εξυπηρε-
τούν υπηρεσιακές ανάγκες… Όχι, αυτά είναι
λεπτομέρειες, τοξικότητες και λαϊκισμοί. Ε, τι,
στο κάτω κάτω αυτοκίνητο δεν πήρε μόνο η
Ευρώπη, πήραν και άλλοι περιφερειακοί
σύμβουλοι, εξυπηρετήθηκαν και οικογένει-
ες. Τώρα θα μου πεις, δεν χρησιμοποιούσε

ένα αυτοκίνητο η Ευρώπη αλλά δύο. Το ένα
μπορεί καμία φορά να το παίρνει και η μαμά.
Λεπτομέρειες. Οι κακές γλώσσες λένε ότι ο
ένας «κυριούλης», με τον οποίο έχει σύμβα-
ση για τα καύσιμα η περιφέρεια, αραιά και
πού εξυπηρετούσε με κάποια μπετονιέρα
βενζίνη την Ευρώπη (για τις ανάγκες της πε-
ριφέρειας φυσικά). Μα δεν ντρέπονται κα-
θόλου αυτοί οι άνθρωποι! Η Ευρώπη βέβαια
πάνω απ’ όλα είναι πολιτικός μηχανικός και
αυτό δεν το ξεχνά. Κληρονόμησε το γραφείο
του μπαμπά. Μου είπαν πως συχνά πυκνά
πετάγεται στη Μύκονο γιατί είναι και επό-
πτρια ακινήτων. Και βέβαια όταν λόγω μεγά-
λου φόρτου από υποχρεώσεις δεν προλα-
βαίνει να πάει σε κάποιες εκδηλώσεις, στέλ-
νει τη μαμά και καταθέτει κάνα στεφάνι… Α,
και κάτι τελευταίο, για το οποίο θα επανέλ-
θουμε με αναλυτικό ρεπορτάζ… Με εκείνο
το γηροκομείο τι έγινε;  Τελικά πολύ κουρά-
ζεται αυτό το κορίτσι. Κύριε Χαρδαλιά, να την
προσέχετε…

Τελικά, ποια είναι η Ευρώπη Κοσμίδη;

Από ακτινογραφία θα περάσουν το Μέγαρο
Μαξίμου και οι συνεργάτες του νέου υποψή-
φιου περιφερειάρχη Νίκου Χαρδαλιά όλους
όσοι είχαν θέση ευθύνης στην Περιφέρεια
Αττικής… και όσους νέους επελέγησαν για το
ψηφοδέλτιο στην Περιφέρεια Αττικής. Χαρα-
κτηριστικό παράδειγμα είναι η υπόθεση που
έχουν στα χέρια τους: πριν από μερικές
εβδομάδες έγινε καταγγελία για υψηλόβαθ-
μο στέλεχος της Περιφέρειας Αττικής σε
Αστυνομικό Τμήμα της περιοχής του για ξυ-
λοδαρμό -από μπράβους του- ενός ιδιοκτήτη σχολής οδηγών κάτω
από αδιευκρίνιστες συνθήκες. Για το εν λόγω «μπουμπούκι» υπάρ-
χουν επίσης πληροφορίες στην Πειραιώς και στο επιτελείο του Νί-

κου Χαρδαλιά για σχέσεις του με ανθρώ-
πους του υποκόσμου, καθώς και για ζητή-
ματα διαχείρισης σε οργανισμό της περιφέ-
ρειας, όπου εμπλέκεται ο ίδιος προσωπικά.
Όλα δείχνουν ότι ο συγκεκριμένος θα κοπεί
από τα ψηφοδέλτια, ενώ είναι έντονος ο
προβληματισμός για το αν τουλάχιστον στη
συγκεκριμένη περίπτωση θα ζητηθεί μετά
τις εκλογές διαχειριστικός έλεγχος για τα
πεπραγμένα του… Επιτέλους, όλα δείχνουν
ότι μπαίνει μια τάξη στην Περιφέρεια Αττι-

κής και τόσο το Μαξίμου όσο και ο νέος επικεφαλής δεν σηκώνουν
μύγα στο σπαθί τους. Είμαστε σίγουροι ότι κάποιοι θα χάσουν τον
ύπνο τους. Καλό Σαββατοκύριακο. 

Από ακτινογραφία περνάει το Μέγαρο Μαξίμου παλιούς 
και νέους υποψηφίους για την Περιφέρεια Αττικής



Τ
ο σίγουρο είναι ότι ούτε ο Νίκος Αν-
δρουλάκης αλλά και γενικά στο ΠΑ-
ΣΟΚ «χάλασαν τη ζαχαρένια τους» ή

«κρέμασαν πλερέζες» όταν πληροφορήθη-
καν ότι ο αναπληρωτής γραμματέας της Νο-
μαρχιακής Επιτροπής ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ Ανα-
τολικής Αττικής Παναγιώτης Κόνσουλας
υπέβαλε την παραίτησή του τόσο από τη θέση
του όσο και από απλό μέλος του κόμματος με
αιχμές και υπονοούμενα για «ομάδες και
ημέτερους» εντός του ΠΑΣΟΚ. Σε πρώτη φά-
ση ο Παναγιώτης άργησε να το καταλάβει. Σε
δεύτερη φάση όμως κάποιοι πιο υποψιασμέ-
νοι συνέδεαν αυτή την αποχώρηση με τα
«κρυφά σχέδια» του Ανδρέα Λοβέρδου,
αφού οι δύο άνδρες συνδέονται με πολύχρο-
νη φιλία. Και σε τρίτη φάση ίσως ήρθε η ώρα
να δει κάποιος σοβαρά εκεί στη Χαριλάου
Τρικούπη γιατί στελέχη του ΠΑΣΟΚ φεύγουν
τρέχοντας. Εκτός και αν περισσεύουν… οπό-
τε νισάφι... να πάνε να βάλουν πλάτη αλλού!

ΕΕ, ε, έρχεται!
Και με την ευκαιρία: Ε, ε, έρχεται! Ο πρόεδρος Αλέξης
την ερχόμενη εβδομάδα θα είναι μαζί μας. Λογικά θα
περάσει μια βόλτα από τα νέα του γραφεία να τα επιθε-
ωρήσει, ενώ δεν αποκλείεται και κάνα τελευταίο πέ-
ρασμα από Κουμουνδούρου για καμιά σύσκεψη με
τους συνεργάτες του. «Είσαι ακόμη πρόεδρος», του
θυμίζουν ορισμένοι. Στην Αμερική πήγε να το ξεχά-
σει... και αυτοί εκεί.
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Ο Μενέντεζ βρήκε 
την... Ιθάκη του

Αφού έκανε τις βόλτες του στην Πλάκα με τον
Αμερικανό πρέσβη Τζορτζ Τσούνη, ο Μπομπ
Μενέντεζ είπε να πεταχτεί τον Δεκαπενταύγου-
στο στην Ιθάκη. Ο φιλέλληνας γερουσιαστής
βρέθηκε στο νησί μαζί με τη σύζυγό του και
τους φίλους του και γύρισε με τα πόδια την πρω-
τεύουσα του νησιού, το Βαθύ, όπως φαίνεται και
στις φωτογραφίες του tempo24.

Ψάχνουν τον…
ανθρωποδιώχτη
στο ΠΑΣΟΚ

Χ
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Δεν έχουν τον Θεό τους τα τρολ του ΣΥΡΙΖΑ.
Ανέβασε η Ντόρα Μπακογιάννη μια ανάρτηση
ότι επικοινώνησε με τη γιατρό που βοήθησε τον
Ισπανό τουρίστα στο Φαράγγι της Σαμαριάς και
έσπευσαν από κάτω να της κάνουν επιθέσεις.
Προφανώς χωρίς καμία λογική. Μόνο με το μί-
σος της κενής τους καρδιάς.

Τα τρολ του ΣΥΡΙΖΑ 
εναντίον της Ντόρας

Φουντώνουν οι πληροφορίες ότι διάφορα σωματεία και
σύλλογοι που φέρεται να έχουν σχέση με θρησκευτικές
οργανώσεις ετοιμάζουν, λέει, «αντάρτικο» για τις νέες
ταυτότητες. Ήδη έχουν ξεκινήσει τις θεωρίες συνωμοσίας
μέσα από ομάδες σε Viber, WhatsApp και Facebook.
Διαχρονικά άλλωστε οι νέες ταυτότητες είναι το
αγαπημένο θέμα όσων έλκονται από θεωρίες συνωμοσίας
με τσιπάκια με το 666 του σατανά και διάφορα άλλα ωραία.
Ετοιμάζονται από αρχές Σεπτέμβρη και για συλλαλητήρια
σε Θεσσαλονίκη και Αθήνα. Κλασικά τα καλέσματα για να
πυκνώσουν τους αγώνες: «Όχι στις νέες ταυτότητες, όχι
στην ψηφιακή ηλεκτρονική σκλαβιά».

LOCK
Ο Μητσοτάκης στο σπίτι 
του Ελευθέριου Βενιζέλου

Στο σπίτι-μουσείο του Ελευθέριου Βενιζέλου
στη Χαλέπα βρέθηκε χθες ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης με την κόρη του Δάφνη και τρεις φίλες της. Ο
πρωθυπουργός και τα τέσσερα κορίτσια ξεναγή-
θηκαν από τον γενικό διευθυντή του Εθνικού Ιδρύ-
ματος «Ελευθέριος Κ. Βενιζέλος» Νικόλαο Παπα-
δάκη και έδειξαν ιδιαίτερο ενδιαφέρον για το γε-
νεαλογικό δέντρο της οικογένειας Βενιζέλου, που
εκτίθεται στη σοφίτα της οικίας και στο οποίο πα-
ρουσιάζεται η στενή συγγένεια με την οικογένεια
Μητσοτάκη.

Επίσης, είχε την ευκαιρία να μιλήσει με δεκά-
δες επισκέπτες από διάφορες περιοχές της Ελλά-
δας και το εξωτερικό και υποστήριξε: «Ο Ελευθέ-
ριος Βενιζέλος υπήρξε ο σπουδαιότερος πολιτι-
κός της σύγχρονης Ελλάδας, που εξακολουθεί να
μας εμπνέει με τη διορατικότητά του. Υπήρξε χρή-
σιμος και όχι αρεστός και αυτή η παρακαταθήκη
του παραμένει επίκαιρη σε μια εποχή που ο λαϊκι-
σμός εξακολουθεί να πολιορκεί τη δημοκρατία». 

Μητροπολίτης βάζει…
μπλόκο σε ψάλτες: 
«Μην κατεβείτε υποψήφιοι»

Ακόμη και να παύσει ψάλτες και νεωκόρους είναι
αποφασισμένος ο μητροπολίτης Τρίκκης Χρυσό-
στομος, αν οι ίδιοι αποφασίσουν να κατέβουν ως
υποψήφιοι στις επόμενες αυτοιδοικητικές εκλο-
γές. Συγκεκριμένα, με επιστολή του τονίζει ότι
«όποιος συνεργάτης ιερέα αποφασίσει να βρεθεί
στο ψηφοδέλτιο υποψήφιου δημάρχου, να έχει
υποβάλει την παραίτησή του πρώτα, γιατί σε όλα
αυτά τα γεγονότα η Εκκλησία πρέπει να δείξει ότι
δεν έχει κάποιο αίσθημα ανάμειξης στις εκλο-
γές». Σκληρός ο μητροπολίτης…
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Και εκεί που ήταν έτοιμη
να βγάλει φυλλάδια για να

προωθήσει την υποψηφιό-
τητά της στις εκλογές για την
Τοπική Αυτοδιοίκηση στη σκιά
του «πράσινου ήλιου», ήρθε η...
ανατροπή. Ο ήλιος κρύφτηκε
και εμφανίστηκε ο... γαλάζιος
πυρσός! Σύντομα θα ακουστεί
και άλλη ανεξαρτητοποίηση,
αυτήν τη φορά από τα αυτοδιοι-
κητικά. Stay tuned... 

Ένας δημοσιογράφος υποψήφιος στο Περιστέρι
Έπειτα από 35 χρόνια σκληρής και καθημερινής

δουλειάς στον χώρο της δημοσιογραφίας, ο συνά-
δελφός μας Βαγγέλης Γιακουμής έβαλε πλώρη για
την Τοπική Αυτοδιοίκηση. Έπειτα από πρόταση του
καταξιωμένου δημάρχου Ανδρέα Παχατουρίδη, ο δη-
μοσιογράφος του Alpha θα είναι υποψήφιος δημοτι-
κός σύμβουλος στον συνδυασμό «Με την κοινωνία
μπροστά». Ο δημοσιογράφος Βαγγέλης Γιακουμής, ο
οποίος έχει εργαστεί και εργάζεται ανελλιπώς μέχρι
σήμερα στον τομέα των ειδήσεων της τηλεόρασης,

έχει περάσει «διά πυρός και σιδήρου», καθώς έχει
εργαστεί σε πολλά και σημαντικά μεγάλα μέσα ενη-
μέρωσης, καλύπτοντας με επαγγελματισμό το πολιτι-
κό ρεπορτάζ. Ο ίδιος με τη μεγάλη εμπειρία που δια-
θέτει , τις γνωριμίες το κύρος που έχει σίγουρα μέσα
από την εργασία του, αλλά και την ωριμότητα, θα βοη-
θήσει όχι μόνο τους συμπολίτες του στην περιοχή της
Ανθούπολης που έχει γεννηθεί και μεγάλωσε αλλά
και το Περιστέρι την πόλη που αγαπά και ζει μέχρι σή-
μερα μαζί με την οικογένειά του.Τ
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Παρά τα όσα ακούγονται και γράφον-
ται για τους Κροάτες χούλιγκαν και το
τραγικό περιστατικό με τη δολοφονία
του 29χρονου, εγώ θα σας έλεγα να
κρατήσετε μια «πισινή» για το ποιοι εί-
ναι οι φυσικοί αυτουργοί της δολοφο-
νίας του Μιχάλη Κατσουρή. Οι πληρο-
φορίες της στήλης μας είναι πάντα έγ-
κυρες και σας λέω ότι τα πράγματα δεν
είναι ακριβώς έτσι όπως φαίνονται.

Περισσότερα δεν μπορώ να γράψω, διότι είναι σε εξέλιξη η ανακριτική διαδικα-
σία. Ενδεχομένως να εκπλαγούμε από τα ευρήματα της έρευνας που πραγματο-
ποιεί η Ελληνική Αστυνομία. 

Η «σιωπή» του Χαρίτση
Η σιωπή δεν είναι μόνο χρυσός,
σε βοηθά και να... εκφραστείς.
Ως «βλέμμα στο μέλλον» σχο-
λιάζουν έγκυροι πολιτικοί
παρατηρητές τη σιωπή του
Αλέξη Χαρίτση. Πήγε πάσο
στη μάχη για την ηγεσία, για την
ακρίβεια, παραχώρησε τη σειρά
του στην Έφη Αχτσιόγλου, υπέρ της οποίας έκανε
δήλωση και τέλος! Προφανώς θα περιμένει τον
χρόνο να του προσφέρει δεδομένα. Κλασική πο-
λιτική στρατηγική. Σε συνεργασία πάντα με την
υποψήφια πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, λένε οι ίδιες πη-
γές. Μιλάμε, λένε, για στρατηγική συνεργασία.

Πολλά τα... Ράμα-τα
στον Έντι ο Κυριάκος
Σκληραίνει η Αθήνα τη στάση
της έναντι της αλβανικής
ηγεσίας προκειμένου να
στείλει αυστηρό μήνυμα
δυσαρέσκειας στον πρω-
θυπουργό Έντι Ράμα για
την παραμονή του εκλεγμέ-
νου δημάρχου Χιμάρας Φρέντι
Μπελέρη στη φυλακή. Είναι χαρακτηριστικό ότι
ο πρωθυπουργός Κυρ. Μητσοτάκης, αν και
προσκάλεσε τους ομολόγους του στο άτυπο
δείπνο που θα παραθέσει στους ηγέτες των Δυ-
τικών Βαλκανίων, για τη γειτονική χώρα η πρό-
σκληση εστάλη στον πρόεδρο της χώρας και όχι
στον πρωθυπουργό. Και ο νοών νοείτω…

Το υποτιθέμενο άνοιγμα της δια-
δικασίας για την εκλογή προ-
έδρου στον ΣΥΡΙΖΑ και από φί-

λους του κόμματος -και όχι μόνο
από τα μέλη- δεν το βλέπω, προς το

παρόν τουλάχιστον, να προχωρά. Πολύ χλωμό,
εκτός και αν διαπιστώσουν ότι δεν θα πάει κα-
νείς να ψηφίσει, οπότε εκεί θα αλλάξουν τα
πράγματα. Το όλο ζήτημα το τρέχουν ο Λευτέ-
ρης Κρέτσος, ως επικεφαλής του isyriza (με-
γάλη επιτυχία αυτό), και o Μπάμπης Παπαδά-
κης από το Γραφείο Τύπου.

Μεταγραφή-βόμβα
στο Open
Και τυπικά από χθες η Εύα Αντωνο-
πούλου ανήκει στο δημοσιογραφικό
δυναμικό του Open και είναι εκείνη
που από τη νέα σεζόν θα παρουσιά-
ζει το κεντρικό δελτίο ειδήσεων του
σταθμού, όπως ενημερώνει το κανά-
λι της Παιανίας. Το Open στο ενημε-

ρωτικό κείμενο με το
οποίο υποδέχεται

την Αντωνο-
πούλου ανα-
φέρει: «Το
Open υπο-
δέχεται με

ιδιαίτερη χα-
ρά την Εύα Αν-

τωνοπούλου, η
οποία θα αναλάβει την

παρουσίαση του κεντρικού δελτίου
ειδήσεων. Η ποιοτική και εξαιρετικά
αποδοτική πορεία της στην παρου-
σίαση και επιμέλεια δελτίων ειδήσε-
ων και ενημερωτικών εκπομπών
αποτελεί εγγύηση για μια νέα, δημι-
ουργική εποχή στο Ανοιχτό Κανάλι.
Το Open την καλωσορίζει, εκτιμών-
τας ότι με τη δημοσιογραφική της
επάρκεια και το ήθος της θα ενισχύ-
σει ακόμη περισσότερο την αντικει-
μενικότητα και την αξιοπιστία του».

Ποιος είναι ο υπάλληλος
που έκλεψε αρχαιότητες

Περί της δολοφονίας στη Νέα Φιλαδέλφεια

Ο
Πίτερ Χιγκς, αυ-
θεντία στις αρχαι-
ότητες, είναι ο

υπάλληλος του Βρετανι-
κού Μουσείου που απολύ-
θηκε, αφού κατηγορήθη-
κε ότι έκλεψε αντικείμενα
που χρονολογούνται από
το 1500 πΧ. Σύμφωνα με
την εφημερίδα «Telegra-
ph», ο άνδρας που κατη-
γορείται για την κλοπή εί-
ναι ένας ανώτερος έφορος
που εργαζόταν στο μουσείο επί 30 χρόνια. Ο ίδιος κατείχε τη θέση του επιμελη-
τή των πολιτισμών της Μεσογείου, είναι αυθεντία στις αρχαιότητες και έχει γρά-
ψει βιβλία που συνοδεύουν ορισμένες από τις σημαντικότερες εκθέσεις του
μουσείου. Ο 56χρονος Χιγκς, πατέρας δύο παιδιών, εργαζόταν στο μουσείο από
το 1993, αλλά έχασε τη δουλειά του όταν κατηγορήθηκε για κλοπή αντικειμέ-
νων, μεταξύ των οποίων κοσμήματα από χρυσό, ημιπολύτιμους λίθους και γυαλί
που χρονολογούνταν από το 1500 πΧ έως τον 19ο αιώνα μΧ. Τα αντικείμενα εξα-
φανίστηκαν από τα θησαυροφυλάκια του μουσείου επί σειρά ετών και ορισμένα
από αυτά είχαν εμφανιστεί προς πώληση στο eBay ήδη από το 2016. Σε συνέν-
τευξή του στην εφημερίδα «The Greek Herald» πέρυσι, ο κ. Χιγκς είπε ότι οι τα-
κτικές επισκέψεις στο Βρετανικό Μουσείο με τους γονείς του, όταν ήταν παιδί,
είχαν εξάψει τη φαντασία του και είπε στην εφημερίδα ότι στο παρελθόν επιμε-
λούνταν μια έκθεση με 178 αντικείμενα από την αρχαία Ελλάδα! 
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Πολίτες σε κρίση

Π
λημμύρισε το αεροδρόμιο της Φρανκ-
φούρτης, ένα από τα μεγαλύτερα του
κόσμου, έσπασε φράγμα στη Νορβηγία

από τις έντονες βροχοπτώσεις, ο ουρανός στον
Καναδά είναι κόκκινος από τις φωτιές, η Χαβάη
ακόμη προσπαθεί να αντιληφθεί το μέγεθος της
καταστροφής, αλλά στην Ελλάδα δεν έχουμε
κράτος επειδή έκλεισε η εθνική οδός. Έλληνες,
πάρτε το αλλιώς, γιατί θα βρούμε (πάτο ίσως;)
όλοι μαζί. 
Ως στήλη δεν έχουμε καμία διάθεση να υπερα-
σπιστούμε κανέναν. Αλλά πόσο συχνά συμβαίνει
να πιάνει φωτιά στην εθνική οδό -σε ένα σημείο
χωρίς οδούς διαφυγής- ένα βυτιοφόρο με 7 τό-
νους υγροποιημένου αερίου; Πόσους τεχνικούς
πιστεύετε ότι έχουμε, ή πυροσβέστες, που να
έχουν κάνει μετάγγιση σε φλεγόμενο βυτιοφό-
ρο; Θα θέλατε να είναι το παιδί σας; Και να βια-
στεί, να παραβιάσει τα πρωτόκολλα και τους

ελέγχους ασφαλείας για να
ανοίξει γρήγορα ο δρόμος; 
Ρωτάμε, γιατί κουραστήκαμε
να διαβάζουμε σχόλια και
«αναλύσεις» για την ανικανό-
τητα του κράτους, που δεν μπο-
ρεί έναν δρόμο να κρατήσει
ανοιχτό ή να χειριστεί ένα τρο-
χαίο ατύχημα. Τροχαίο ατύχη-
μα με 7 τόνους υγροποιημένου
αερίου! Μιλάμε για ένα από τα
πλέον δύσκολα περιστατικά,

καθώς το βυτιοφόρο έπιασε φωτιά. Ο κίνδυνος
ήταν τεράστιος, όπως και το ρίσκο αν επιτρεπό-
ταν στους οδηγούς να περάσουν «έστω και από
κάπου κοντά», όπως έλεγαν οι ειδικοί του διαδι-
κτύου.
Για όσους έχουν ξεχάσει ή δεν γνωρίζουν, είναι
σχετικά πρόσφατη η τραγωδία του 1999 στα Κα-
μένα Βούρλα, όταν στον χειρισμό ενός αντίστοι-
χου περιστατικού είχαν σκοτωθεί τρεις πυρο-
σβέστες και οι δύο οδηγοί των οχημάτων που εί-
χαν εμπλακεί στο ατύχημα. 
Δεν είναι το κράτος σε κρίση. Δυστυχώς, είναι οι
πολίτες. Και η όποια αδυναμία του κράτους μας
είναι σύμπτωμα της κύριας ασθένειας. 
Πριν από μερικές εβδομάδες είδαμε όλοι αστυ-
νομικούς να παρακαλούν κατοίκους και καλό-
γριες να φύγουν από τους τόπους όπου πλησίαζε
η φωτιά. Την Πέμπτη, η αστυνομία προσπαθούσε
να πείσει οδηγούς να κάνουν αναστροφή αλλά
αρνούνταν, εγκλωβίζοντας ουσιαστικά όσους
ήταν πιο μπροστά στον δρόμο. 
Πράγματι, πολύς κόσμος ταλαιπωρήθηκε στην
εθνική οδό από το βυτιοφόρο που έπιασε φωτιά,
αλλά δεν υπάρχει μαγικό χέρι που να εκχιονίζει,
να απομακρύνει πεσμένα δέντρα, να… κολλάει
καλώδια της ΔΕΗ και να απομακρύνει οχήματα.
Ως πολίτες πρέπει να το γνωρίζουμε αυτό. Να
μην τα θεωρούμε όλα δεδομένα. Και να θυμόμα-
στε ότι τα δικαιώματα πάνε πακέτο με τις υπο-
χρεώσεις. 

Για όσους δεν τη γνωρίζετε, είναι η σύζυγος του
Happy Traveller Ευτύχη Μπλέτσα και μητέρα δύο
παιδιών. Πρόκειται για ένα σεμνό ζευγάρι που έχει
κάνει το χόμπι του δουλειά, με μόνη υπερβολή
ίσως εκείνα τα μπισκότα που ο Ευτύχης ανοίγει κά-
θε λίγα λεπτά. 
Αλλά έτσι πληρώνεται ο άνθρωπος. Λοιπόν, η κυ-
ρία Αστέρη ανέβασε μια φωτογραφία της με μαγιό
να κάνει ένα άλμα και από κάτω ένας… χρήστης
των κοινωνικών δικτύων τη χαρακτήρισε χοντρή
και ότι αυτή η πόζα είναι μόνο για μοντέλα. Έχει

παραγίνει ο ρατσισμός με τους χοντρούς
(σ.σ.: η κυρία Αστέρη δεν είναι σε καμία
περίπτωση και θα το καταλάβετε αν δεί-
τε τη φωτογραφία). Τι «θα πεθάνετε»
μας έλεγαν με τον κορονοϊό, τι
«να πληρώνετε διπλές εισφο-
ρές στα ταμεία και διπλό εισι-
τήριο στα ΜΜΜ», κανονικός
παραλογισμός. Λίγη ανθρω-
πιά και λίγη λογική δεν
έβλαψαν ποτέ κανέναν. 

μία Αριστερά,  μία Δεξιά

«Μαγικό χέρι» να το σηκώσει δεν υπάρχει

Καλημέρα σας, Ηλέκτρα Αστέρη!

� Δεν έχει και άδικο ο Μάνος Βουλαρίνος, ο οποίος πό-

σταρε στους λογαριασμούς του ένα ρεπορτάζ πριν από

μερικούς μήνες, σύμφωνα με το οποίο «ο ένας στους δύο

δεν θα πάει διακοπές» και ένα χθεσινό με την… άδεια Αθή-

να. «Λογικά οι μισοί από όσους λείπουν έχουν απαχθεί από

εξωγήινους», σχολίασε ο γνωστός δημοσιογράφος. 

••••••••••••

� Την ίδια ώρα έχουμε και τα τρολ του ΣΥΡΙΖΑ, συνεχί-

ζουν αυτά απτόητα, να ψάχνουν ό,τι κακό μπορεί να

γίνει σε όλη τη χώρα για να συκοφαντήσουν τον τουρισμό

μας. Μια παρεξήγηση για μια ξαπλώστρα, έναν υπερβολικό

λογαριασμό, τα πάντα αξιοποιούν. Λες και υπάρχει χώρα

στον πλανήτη όπου όλα είναι τέλεια, ή είναι παντού αλλού

καλά και εμείς εδώ είμαστε η εξαίρεση. Οι άνθρωποι δεν αλ-

λάζουν. 

••••••••••••

� Χθες τα τρολ της Κουμουνδούρου έδωσαν ρέστα με

αφορμή μια ανάρτηση πως, όταν βγαίνει κανείς στην

εθνική οδό για ταξίδι, καλό είναι να έχει λίγο νερό μαζί του

και κάτι φαγώσιμο. Θεώρησαν πως βρήκαν θέμα να κάνουν

πλάκα στην κυβέρνηση και άρχισαν να δίνουν… λίστες επι-

βίωσης. Απλά τραγικοί. Να στραβοκαταπιεί ένας άνθρωπος

στον δρόμο και να μην έχει νερό γιατί είναι υποχρέωση του

κράτους να του δώσει αν χρειαστεί ή να έχει βρύσες ανά

πεντακόσια μέτρα. Δεν παίζονται!

••••••••••••

� Στο ίδιο μήκος κύματος κινούνται και οι «λογαρια-

σμοί» στα κοινωνικά δίκτυα που έσπευσαν να ανα-

κοινώσουν πως… η Τουρκία μάς περικύκλωσε! Ότι έκλεισε

συμφωνίες με λιμάνια και αεροδρόμια στη Λιβύη και ότι σε

λίγο δεν θα μπορούμε να κουνηθούμε ρούπι. Δεν είναι όλα

τα θέματα παιχνίδι, κύριοι. 

Τoυ 
Γιάννη
Αντύπα

jantipas@gmail.com



ΣΑΒΒΑΤΟ 19 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2023

ΡOLITICAL #VIRAL11

@Τα σωστά
Προφανώς και έπρεπε η Αστυνομία και η Πυροσβεστική να
κλείσουν τον δρόμο και προφανώς δεν παίζει κανείς με ένα
φορτηγό που κινδυνεύει να γίνει Χιροσίμα ανά πάσα στιγμή.

Δεν τίθεται θέμα επ’
αυτού και δεν νομίζω
ότι κανείς σοβαρός
άνθρωπος είπε ποτέ
το αντίθετο. Κάποιοι
που επιχειρηματολό-
γησαν ότι έπρεπε να
κλείσει, λέει, η Αστυ-
νομία τη μία λωρίδα

και να περνάνε τα αυτοκίνητα αμέριμνα δίπλα από ένα φλε-
γόμενο βυτίο με 7,2 τόνους υγραέριο, μάλλον δεν έχουν κα-
ταλάβει για τι μιλάμε. Μέχρις εκεί όλα καλά. 

Σ
τις 14 Αυγούστου 2010, στον Εθνικό Αυτοκινητόδρομο 110 της
Λαϊκής Δημοκρατίας της Κίνας, δεκάδες χιλιάδες αυτοκίνητα
μποτιλιαρίστηκαν σε μια ουρά 100 χιλιομέτρων. Το μποτιλιάρι-

σμα κράτησε 12 μέρες και απλώθηκε σε ακόμη δύο αυτοκινητόδρο-
μους, αυτόν που ενώνει το Πεκίνο με το Θιβέτ και έναν που πάει στην
Εσωτερική Μογγολία.

Υπήρξαν οδηγοί που έμειναν κολλημένοι στο μποτιλιάρισμα επί πέντε
μέρες, κινώντας τα αυτοκίνητά τους για λιγότερο από ένα χιλιόμετρο τη
μέρα. Το μποτιλιάρισμα προκλήθηκε από συνδυασμό παραγόντων,
όπως κάποια έργα που είχαν μόλις ξεκινήσει, πολλά φορτηγά που πή-
γαιναν στην Εσωτερική Μογγολία να πάρουν λιγνίτη και κυρίως το γε-
γονός ότι οι δρόμοι στην Κίνα έχουν φτιαχτεί για Χ αριθμό αυτοκινήτων
και σταδιακά βρέθηκαν να σηκώνουν καθημερινά 3Χ.

Κατά τη διάρκεια του μποτιλιαρίσματος πλανόδιοι βγήκαν ανάμεσα
στους κολλημένους οδηγούς και πουλούσαν μπουκαλάκια με νερό.
Στην Κίνα εκείνη
την εποχή το μι-
κρό μπουκαλάκι
με νερό κόστιζε
ένα γουάν. Οι
οδηγοί το αγόρα-
ζαν από τους
πλανόδιους 15
γουάν... Άλλοι
πλανόδιοι, με πο-
δήλατα, πουλού-
σαν τσιγάρα και
νουντλς, τα κινε-
ζικά μακαρόνια
που τους βάζεις
λίγο νερό και είναι έτοιμα. Όλοι αυτοί ζητούσαν τουλάχιστον 10 φορές
επάνω την κανονική τιμή, διότι ποιος είπε ότι ο κομμουνισμός δεν δημι-
ουργεί ευκαιρίες; Και σε περιπτώσεις που οι οδηγοί διαμαρτυρήθηκαν,
έγιναν καβγάδες που κάποιες φορές οδήγησαν σε μαχαιρώματα. Πάρα
πολύ ωραία πέρασαν όλοι αυτοί εκείνες τις μέρες.

Ακούγονται πολύ εξωτικά όλα αυτά και αν γελάτε, καλά κάνετε. Εδώ
δεν μας συμβαίνουν αυτά, εξάλλου, δεν είμαστε κομμουνιστική χώρα,
άσε που είμαστε και πολύ καλύτερα οργανωμένοι και προετοιμασμένοι.
Εκτός από σπάνιες περιπτώσεις, όπως, ας πούμε, αν χιονίσει στην Αττι-
κή Οδό. Ή αν ανατραπεί ένα φορτηγό με επικίνδυνο φορτίο στην Αθη-
νών - Κορίνθου.

Τα δικά μας μποτιλιαρίσματα δεν διαρκούν μέρες και δεν έχουν μή-
κος 100 χιλιομέτρων, βέβαια, κυρίως επειδή 100 χιλιόμετρα είναι όλη κι
όλη η Αθηνών - Κορίνθου, άγιο είχαμε που είμαστε μικρή χώρα. Για αυ-
τό και δεν προλαβαίνουν να βγουν και οι πλανόδιοι να πουλάνε νεράκια
προς 30 ευρώ το ένα. Προλαβαίνει η Ολυμπία Οδός να κόψει μερικές
χιλιάδες διόδια όμως, παρότι ξέρει ότι μπροστά δεν κινείται τίποτε, και
να βάζει αυτοκίνητα αβέρτα και επί ώρες σε έναν μποτιλιαρισμένο δρό-
μο χωρίς καμία παράπλευρη διέξοδο.

Εντάξει τώρα κι εσείς, πώς κάνετε έτσι, ούτε μια φορά τον χρόνο δεν
συμβαίνει αυτό. Και έχει και μια πλακίτσα, προσφέρεται για ατελείωτα
memes και αστεία στα social και βγάζει γέλιο. Χα χα, εννέα ώρες στην
Αθηνών - Κορίνθου, σοβαρά τώρα; Γελάσαμε όλοι. Εκτός από αυτούς
που ήταν εκεί, αυτοί δεν νομίζω να γέλασαν πολύ...  

Σαν βγεις στον πηγαιμό 
για την Κόρινθο...

Ναι, βεβαίως είναι σημαντικό ότι δεν υπήρξαν απώλειες και προστατεύτη-
καν οι ανθρώπινες ζωές. Όμως, να συγκεντρωθούμε λίγο. Δεν γίνεται κάθε
φορά που συμβαίνει κάτι να λέμε «όλα καλά διότι δεν είχαμε νεκρούς».
Δεν γίνεται να προσποιούμαστε ότι αν δεν πεθάνουν άνθρωποι, δεν υπάρ-
χει καν «συμβάν». Δεν είναι φάρμακο διά πάσαν νόσο αυτό. Και τελικά βά-
ζει πολύ χαμηλά τον πήχη του όποιου κράτους· επιτελικού ή μη. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

#Τα μάλλον όχι 

και τόσο σωστά

Το ατύχημα, που ευτυχώς δεν μετατράπηκε σε δυστύχημα, έγινε στις
12.30 το μεσημέρι. Μέχρι το απόγευμα αυτοκίνητα έμπαιναν στην

εθνική οδό σαν να μη συμβαίνει τίποτε. Γιατί άραγε; Ποιος ευθύνεται
για την ταλαιπωρία των ανθρώπων
μέσα στην αφόρητη ζέστη; Διαβά-
ζω ότι «ο προϊστάμενος της Εισαγ-
γελίας Πρωτοδικών έδωσε εντολή
για τη διενέργεια προκαταρκτικής

εξέτασης αναφορικά με τυχόν ποι-
νικές ευθύνες των αρμοδίων Αρ-

χών προκειμένου να εξακριβωθεί
αν προέβησαν σε όλες τις απαραί-
τητες ενέργειες για τη διαχείριση

της κυκλοφορίας και την εξασφά-
λιση της προστασίας των οδηγών».
Άρα ορθώς υποπτευόμαστε ότι κάτι δεν πήγε καλά... Και πάντως δεν

το υποπτευόμαστε μόνο εμείς αλλά και ο εισαγγελέας. 

@Ένα φάρμακο για όλα



ΣΑΒΒΑΤΟ 19 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2023

ΡOLITICAL ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ12

«

H
Ζέττα Μακρή είναι η πολιτικός «πάλεψε ή τρέξε» («fight or

flight»). Από τις γυναίκες που έχουν αυξημένη διαίσθηση,

δεν αντέχει την αδιαφορία, ηγείται των γεγονότων, ειδικά

όταν αφορούν παιδιά, και ανταποκρίνεται στις δύσκολες αποστολές.

Για δεύτερη τετραετία στη θέση της. Με σημαντικό έργο που δεν πέ-

ρασε απαρατήρητο από τους πολίτες. Διακρίθηκε για τις αντιδράσεις

της σε θέματα βίας στα σχολεία με άμεσες και καίριες παρεμβάσεις.

Είναι το στιλ της… να κοιτάει τα προβλήματα και να μην τα αποφεύγει.

Η Ζέττα Μακρή ξεδιπλώνει στην «Political» το όραμά της για την

Παιδεία και παρουσιάζει το πρόγραμμα της κυβέρνησης.

Στην προηγούμενη Βουλή μάθαμε πως η κ. Μακρή έχει δύναμη

και δυνατή φωνή, για αυτό σκέφτομαι πως στη συγκεκριμένη περί-

πτωση ο Νίτσε ίσως έκανε λάθος όταν υποστήριζε πως η γυναίκα

ήταν η δεύτερη γκάφα του Θεού. Αν γνώριζε την υφυπουργό Παιδεί-

ας, θα άλλαζε σίγουρα άποψη.

2023-2027: Καλή αρχή και καλή επιτυχία στα νέα σας
καθήκοντα. Ας ξεκινήσουμε από το όραμά σας για την
Παιδεία…

Για τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη, αλλά και για εμάς

που υπηρετούμε τον συγκεκριμένο χώρο, το όραμα για την Παι-

δεία θα πρέπει να εναρμονίζεται με την παγκόσμια τάση για τον

πλήρη εκσυγχρονισμό της εκπαίδευσης. Στόχος μας είναι να

εφαρμόσουμε νέες παιδαγωγικές τεχνικές και να τις υποστηρί-

ξουμε με τη χρήση των τεχνολογιών. Ακόμη, προτεραιότητά μας

είναι η ανάπτυξη της ικανότητας της κριτικής σκέψης σε μια επο-

χή που χαρακτηρίζεται από την ταχύτητα της πληροφορίας. Συ-

νεπώς, οι σύγχρονες εκπαιδευτικές πολιτικές, που νομοθετήθη-

καν την προηγούμενη τετραετία, όπως η καλλιέργεια της ψηφια-

κής κουλτούρας, η ένταξη νέων μαθησιακών αντικειμένων στα

σχολεία, η διαδραστική μάθηση, τα νέα προγράμματα σπουδών

και η εξατομικευμένη εκπαίδευση, θα πρέπει να εφαρμοστούν,

πλέον, συντονισμένα και μεθοδικά. Και, όπως χαρακτηριστικά

εκτίμησε ο ίδιος ο πρωθυπουργός, η τρέχουσα τετραετία θα είναι

μία τετραετία «πραγματικής επανάστασης» για τον μετασχηματι-

σμό της Παιδείας και τον τρόπο λειτουργίας της εκπαιδευτικής

διαδικασίας, ώστε η Παιδεία να αποτελέσει πραγματικό και από-

λυτο καταλύτη κοινωνικής κινητικότητας. 

Οι προτεραιότητες είναι πολλές, καθώς ο δυναμικός αυτός τομέ-

ας είναι εξαιρετικά σύνθετος και ευαίσθητος. Αυτές, όμως, που θα

ξεχωρίσουν θα είναι δύο. Η πρώτη αφορά την περαιτέρω στήριξη

του δημόσιου πανεπιστημίου, ιδίως τώρα που βρισκόμαστε ακρι-

βώς στην περίοδο που εφαρμόζουμε το νομοθετικό πλαίσιο που

ψηφίστηκε από την προηγούμενη ηγεσία του υπουργείου Παιδείας.

Στόχος μας είναι τα πανεπιστήμια να χαρακτηρίζονται από εξωστρέ-

φεια προς την κοινωνία και τον κόσμο των επιχειρήσεων και να απο-

νέμουν πτυχία με πραγματική αξία. Παράλληλα, θα καταθέσουμε

μια συγκροτημένη νομοθετική πρωτοβουλία που θα δίνει έμφαση

στις διακρατικές συμφωνίες του άρθρου 28 του Συντάγματος και θα

ανοίξει τον δρόμο για την αναγνώριση ιδιωτικών πανεπιστημίων στη

χώρα μας από το Ανώτατο Συμβούλιο Παιδείας. 

Η δεύτερη, που αφορά το χαρτοφυλάκιό μου, αναφέρεται στην

αναβάθμιση και ενίσχυση της Επαγγελματικής Εκπαίδευσης και

Κατάρτισης (ΕΕΚ). Η συγκεκριμένη προτεραιότητα αποτελεί το

προσωπικό στοίχημα του πρωθυπουργού, γιατί, όπως επεσήμα-

νε και ο ίδιος στην πρόσφατη συνάντηση που είχε με την πολιτική

ηγεσία του ΥΠΑΙΘΑ, «θα δώσουμε όχι απλά διαφορετικές επαγ-

γελματικές προοπτικές, αλλά και την αξιοπρέπεια της ενασχόλη-

σης με ένα αντικείμενο, το οποίο για λόγους κοινωνικών στερεο-

τύπων στην πατρίδα μας ενδεχομένως να μην είχε τύχει της ανα-

γνώρισης που θα έπρεπε», ενώ τόνισε ότι «είναι πάρα πολύ ση-

μαντικό να πειστούν τα νέα παιδιά, αλλά και οι οικογένειές τους,

ότι υπάρχουν πολλοί δρόμοι για την επιτυχία στη ζωή και ότι αυτή

δεν περνά αναγκαστικά μέσα από ένα πτυχίο ενός Ανώτατου Εκ-

παιδευτικού Ιδρύματος». Έτσι, συμπολίτες μας που αποφασί-

ζουν να αποκτήσουν σύγχρονες δεξιότητες από ένα δημόσιο ΙΕΚ

θα πάρουν ξανά τον έλεγχο της ζωής τους στα χέρια τους, απο-

δεικνύοντας ότι η γνώση είναι μια συνεχής διαδικασία, η οποία

δεν σταματά ποτέ και την οποία το κράτος έχει υποχρέωση να

μπορεί να την παρέχει, ποιοτικά και ανεξαρτήτως ηλικίας.

στον Νίκο Τσιλιπουνιδάκη

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Όπως εκτίμησε ο ίδιος
ο πρωθυπουργός,

η τρέχουσα τετραετία
θα είναι μια τετραετία

«πραγματικής
επανάστασης» 

για τον μετασχηματισμό 
της Παιδείας και 

τον τρόπο λειτουργίας
της εκπαιδευτικής

διαδικασίας
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«Θέλουμε να φέρουμε νέες 
παιδαγωγικές τεχνικές και χρήση

τεχνολογίας στην Παιδεία»»



Πείτε μας τι να περιμένουμε στον τομέα των
αρμοδιοτήτων σας.

Στη νέα σύνθεση της κυβέρνησης του Κυριάκου Μητσοτάκη,

οι αρμοδιότητές μου ως υφυπουργού Παιδείας, Θρησκευμά-

των και Αθλητισμού αφορούν τη χάραξη στρατηγικής και πο-

λιτικών που περιλαμβάνουν δράσεις στον τομέα της Επαγγελ-

ματικής Εκπαίδευσης και Κατάρτισης και της Διά Βίου Μάθη-

σης (ΕΕΚ και ΔΒΜ). 

Τα τελευταία χρόνια, τόσο στην Ευρώπη όσο και διεθνώς, η

Επαγγελματική Εκπαίδευση και Κατάρτιση διανύει μια περίο-

δο έντονου μετασχηματισμού. 

Τη σπουδαιότητα καλλιέργειας δεξιοτήτων ανέδειξε με εμ-

φατικό τρόπο ο κ. Μαργαρίτης Σχοινάς, αντιπρόεδρος της Ευ-

ρωπαϊκής Επιτροπής, αρμόδιος για την Προώθηση του Ευρω-

παϊκού Τρόπου Ζωής, με σχετική τοποθέτησή του στην Ετήσια

Τακτική Γενική Συνέλευση των μελών του Συνδέσμου Βιομη-

χανιών Θεσσαλίας & Στερεάς Ελλάδος, όπου τόνισε την ανάγ-

κη μιας επανάστασης δεξιοτήτων. «Η ανάπτυξη δεν θα ευδοκι-

μήσει μεσοπρόθεσμα εάν δεν επενδύσουμε σε έναν καίριο

πυλώνα: τις δεξιότητες. Η Ευρώπη και η Ελλάδα χρειάζονται

μια επανάσταση δεξιοτήτων και τη χρειάζονται τώρα. Για αυ-

τόν τον λόγο ορίσαμε το 2023 ως Ευρωπαϊκό Έτος Δεξιοτήτων.

Μόνο για την Ελλάδα προβλέπονται άνω των 3,6 δισ. ευρώ για

προγράμματα κατάρτισης και εκπαίδευσης έως το 2027».

Νέες προκλήσεις όπως η παγκοσμιοποίηση της οικονο-

μίας, το διαδίκτυο, η κοινωνία της γνώσης, οι ραγδαίες εξελί-

ξεις στον τομέα της τεχνολογίας και της πληροφορικής, ο κοι-

νωνικός μετασχηματισμός και η διεθνοποίηση της εκπαίδευ-

σης και της αγοράς εργασίας θέτουν την επαγγελματική εκ-

παίδευση και κατάρτιση στο επίκεντρο του δημόσιου διαλό-

γου. Ο ρόλος της επαγγελματικής εκπαίδευσης επαναπροσ-

διορίζεται και αποκτά πιο κεντρική θέση στον μελλοντικό

σχεδιασμό για το κατάλληλο μείγμα εκπαιδευτικής πολιτικής.

Οι προκλήσεις της επόμενης δεκαετίας είναι μεγάλες και τα

συστήματα ΕΕΚ θα χρειαστεί να αποδείξουν την ικανότητά

τους να προετοιμάζουν τους πολίτες, όχι μόνο για τις θέσεις

εργασίας που υπάρχουν σήμερα, αλλά και για τις απαιτήσεις

σε επαγγέλματα, ικανότητες και δεξιότητες της μελλοντικής

αγοράς εργασίας. Για τον λόγο αυτό, και η Ελλάδα θα προχω-

ρήσει σε ριζικές μεταρρυθμίσεις για την ισχυροποίηση της

ΕΕΚ μέσω της νέας νομοθετικής πρωτοβουλίας που θα φέ-

ρουμε σύντομα και θα περιλαμβάνει, μεταξύ άλλων, την ου-

σιαστική συνένωση δυνάμεων των ΕΠΑΛ, των ΙΕΚ και των Ερ-

γαστηριακών Κέντρων με κοινά προγράμματα σπουδών. Επί-

σης, θα ενισχυθεί η μάθηση με βάση την εργασία (μαθητεία

και πρακτική άσκηση), ενώ θα σχεδιαστούν ειδικά προγράμ-

ματα σπουδών κλαδικού/τομεακού χαρακτήρα, με στόχο τη

βελτίωση της σύνδεσης με τις ανάγκες της αγοράς εργασίας

και των επιχειρήσεων. Μόνο με αυτές τις απαραίτητες παρεμ-

βάσεις η ΕΕΚ θα αναβαθμιστεί, θα εκσυγχρονιστεί και θα

εξελιχτεί σε κάτι στο οποίο να αξίζει να επενδύσουν τόσο οι

νέοι σπουδαστές όσο και οι επιχειρήσεις.

Ποιους άλλους τομείς θα ενδυναμώσετε; 

Θα μιλήσω πιο αναλυτικά για το χαρτοφυλάκιό μου, που χα-

ρακτηρίζεται από προκλήσεις αλλά και από μεγάλο εύρος για

παρεμβάσεις. Εκτός από την ενδυνάμωση των νέων δομών

ΕΕΚ και ΔΒΜ, όπως τα Πρότυπα ΕΠΑΛ, τα Πειραματικά και

Θεματικά ΙΕΚ, στόχος μας είναι η επέκταση και του δικτύου

των Επαγγελματικών Σχολών Κατάρτισης (ΕΣΚ), οι οποίες

αποτελούν μια κομβικής σημασίας επιλογή για την κατάρτιση

των αποφοίτων Γυμνασίου. Επιπλέον, σχεδιάζουμε την περαι-

τέρω ενίσχυση της μαθητείας και της πρακτικής άσκησης,

ενώ σύντομα θα αρχίσει να υλοποιείται η επικαιροποίηση και

πιστοποίηση των επαγγελματικών περιγραμμάτων και των

οδηγών κατάρτισης από τον ΕΟΠΠΕΠ. Παράλληλα, θα εφαρ-

μόσουμε την καινοτόμο πρωτοβουλία για τη λειτουργία Γρα-

φείων Επαγγελματικής Ανάπτυξης και Σταδιοδρομίας (ΓΕΑΣ)

στα ΙΕΚ και θα ξεκινήσει η ενσωμάτωση του Οδηγού Προσβα-

σιμότητας στον κανονισμό λειτουργίας τους. 

Στο σημείο αυτό, θα ήθελα να τονίσω ότι είμαστε ιδιαίτερα

ευαίσθητοι στα ζητήματα ειδικής αγωγής και εκπαίδευσης

και αφουγκραζόμαστε τα προβλήματα που αντιμετωπίζουν τα

άτομα με αναπηρία. Για τον λόγο αυτό, έχουμε αρχίσει τη δια-

δικασία διαλόγου με τις αντίστοιχες κοινωνικές ομάδες, προ-

κειμένου να σχεδιάσουμε δράσεις που θα ενισχύσουν τον θε-

σμό των δημόσιων ΙΕΚ Ειδικής Αγωγής. Προσανατολιζόμαστε

τάχιστα στην αύξηση του δικτύου των δομών αυτών και σε άλ-

λες πόλεις της Ελλάδας, δεδομένου ότι αυτή τη στιγμή λει-

τουργούν μόλις δύο, στην Αθήνα και στη Θεσσαλονίκη, για

τους συμπολίτες μας, κυρίως εκείνων με προβλήματα όρα-

σης και ακοής, και περιλαμβάνουν ειδικότητες του τεχνικού

χειριστή Η/Υ και τηλεφωνικών κέντρων, του τεχνικού Εφαρ-

μογών Πληροφορικής (Πολυμέσα/Web Designer-Develop-

er/Video Games) και του στελέχους και ειδικού τυπογράφου

εξειδικευμένου στη γραφή Braille με τη χρήση νέων τεχνολο-

γιών και ειδικού τεχνικού εξοπλισμού. Στόχο μας αποτελεί οι

δομές αυτές να απευθύνονται σε ολοένα και περισσότερα

άτομα με οποιαδήποτε μορφή αναπηρίας και για τον λόγο αυ-

τό εργαζόμαστε εντατικά και συντονισμένα για τον σχεδιασμό

και την υλοποίηση νέων πρόσθετων ειδικοτήτων που θα κα-

λύπτουν τις συνολικές ανάγκες των ατόμων με αναπηρία.

Προχωρούμε στην ανάπτυξη νέων, σύγχρονων οδηγών κα-

τάρτισης και στην έκδοση εσωτερικών κανονισμών λειτουρ-

γίας τους. Παράλληλα, δίνουμε έμφαση στις επιμορφώσεις

εκπαιδευτικών, εκπαιδευτών, στελεχών και διοικητικού προ-

σωπικού ΕΕΚ σε στοχευμένους τομείς καθώς και στην αξιο-

λόγηση δομών και συντελεστών ΕΕΚ.  Επιπλέον, επενδύουμε

στη συνεχή ενίσχυση της Διά Βίου Μάθησης, για την άμβλυν-

ση του χάσματος δεξιοτήτων και προωθούμε ένα πρόγραμμα

για 100.000 άτομα που θα συμμετάσχουν στη Διά Βίου Μάθη-

ση στον τομέα της Πληροφορικής. Το πρόγραμμα θα υλοποι-

ηθεί με τη συνεργασία του συναρμόδιου υπουργείου Εργα-

σίας και με τον Σύνδεσμο Εταιρειών Πληροφορικής Ελλάδος

με εντατικές επιμορφώσεις στις νέες τεχνολογίες, κυρίως

των τελειόφοιτων και των απόφοιτων όλων των ειδικοτήτων

των ΙΕΚ και ΑΕΙ.

Ενώ προχωρούμε στην ίδρυση εργαστηρίων εικονικής

πραγματικότητας σε 100 σχολεία της χώρας και Kέντρων Και-

νοτομίας, ένα σε κάθε περιφέρεια, προϋπολογισμού 114 εκατ.

ευρώ, με πόρους από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότη-

τας, για παροχή σύγχρονου τεχνολογικού εξοπλισμού σε όλα

τα Εργαστηριακά Κέντρα των δομών Επαγγελματικής Εκπαί-

δευσης και Κατάρτισης με επιπλέον ψηφιακά εργαλεία για

κάθε μαθητή, εκπαιδευτικό και εκπαιδευτική δομή, με δια-

δραστικούς πίνακες, ταχύτερο ίντερνετ και ειδικό προηγμένο

τεχνολογικό εξοπλισμό για μαθητές με ειδικές εκπαιδευτικές

ανάγκες και αναπηρία.

Βεβαίως, συνεχίζουμε να χτίζουμε πάνω στο κεκτημένο

των μεταρρυθμίσεων της πρώτης τετραετίας της διακυβέρνη-

σης της ΝΔ, οι οποίες περιελάμβαναν, μεταξύ άλλων, την

ίδρυση 25 πρότυπων ΕΠΑΛ, την υποβολή παράλληλου μηχα-

νογραφικού, την παροχή 96 ειδικοτήτων μεγάλης ζήτησης

στα 125 αναβαθμισμένα ΔΙΕΚ που σηματοδοτούν την ουσια-

στική διασύνδεση της ΕΕΚ με την αγορά εργασίας, την ίδρυση

3 Επαγγελματικών Σχολών Κατάρτισης (επιπέδου 3) με έμφα-

ση στη Ναυπηγοεπισκευαστική Βιομηχανία, την καθιέρωση

αμειβόμενης πρακτικής άσκησης όλων των καταρτιζόμενων

των ΙΕΚ και στεγαστικού επιδόματος, την εξασφάλιση της

διαπερατότητας του εκπαιδευτικού συστήματος, τη δημιουρ-

γία Μητρώου Εκπαιδευτών Επαγγελματικής Κατάρτισης και

τον σχεδιασμό και την εφαρμογή νέου πλαισίου του Μεταλυ-

κειακού Έτους - Τάξης Μαθητείας. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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«

Είναι πάρα πολύ σημαντικό να πειστούν τα νέα παιδιά, 
αλλά και οι οικογένειές τους, ότι υπάρχουν πολλοί δρόμοι 
για την επιτυχία στη ζωή και ότι αυτή δεν περνά αναγκαστικά 
μέσα από ένα πτυχίο ενός Ανώτατου Εκπαιδευτικού Ιδρύματος



Ποιο είναι το σημείο που επικεντρώνεστε πριν από την
έναρξη της σχολικής χρονιάς; 

Το πρώτο κουδούνι κάθε σχολικού έτους αποτελεί μια μεγάλη

ευθύνη για εμάς στο ΥΠΑΙΘΑ, καθώς θα πρέπει όλοι -στελέχη

εκπαίδευσης, μόνιμοι και αναπληρωτές εκπαιδευτικοί- να

βρίσκονται στη θέση τους και όλα, όπως οι υποδομές και τα

σχολικά εγχειρίδια, επίσης, να είναι έτοιμα και καλώς οργα-

νωμένα. Προς αυτή την κατεύθυνση προετοιμαζόμαστε κάθε

χρόνο, ιδίως τους θερινούς μήνες, εντατικά και συντονισμένα. 

Ήδη, από την προηγούμενη διακυβέρνηση του Κυριάκου

Μητσοτάκη έγιναν μεγάλες καινοτομίες ως προς αυτή την κα-

τεύθυνση, ιδιαίτερα όσον αφορά τον διορισμό περίπου

25.000 μόνιμων εκπαιδευτικών, μετά από δώδεκα χρόνια.

Πλέον, το εκπαιδευτικό μόνιμο στελεχιακό δυναμικό του

ΥΠΑΙΘΑ αυξάνεται κάθε χρόνο. Φέτος, ανακοινώθηκαν επι-

πλέον 3.663 μόνιμοι διορισμοί σε οργανικές θέσεις της Γενι-

κής Εκπαίδευσης και της Ειδικής Αγωγής με στόχο την πλη-

ρέστερη στελέχωση των σχολείων μας και τη βέλτιστη κάλυ-

ψη των εκπαιδευτικών αναγκών, φτάνοντας τους περίπου

29.000 διορισμούς τα τελευταία τέσσερα χρόνια. Τα σχολικά

εγχειρίδια βρίσκονται στις σχολικές μονάδες από τον Ιούλιο,

πριν από την έναρξη της νέας σχολικής χρονιάς, καθώς ήδη

από τα τέλη Απριλίου είχαν αρχίσει να τυπώνονται με ταχύτα-

τους ρυθμούς και να πακετάρονται. 

Με σεβασμό σε μαθητές, φοιτητές, καταρτιζόμενους, εκ-

παιδευτικούς, στελέχη, γονείς, εγκαινιάσαμε μια νέα πρακτι-

κή, σύμφωνα με την οποία οι ανακοινώσεις θα γίνονται εγκαί-

ρως, για την καλύτερη οργάνωση της σχολικής και ακαδημαϊ-

κής χρονιάς, ενώ ζητούμενο είναι, κάθε χρόνο, το πρόγραμμα

των πανελλαδικών εξετάσεων να γνωστοποιείται έως τις 15

Σεπτεμβρίου. Τα αποτελέσματα των πανελλαδικών εξετάσε-

ων και των υποψηφίων με σοβαρές παθήσεις ανακοινώνον-

ται, πλέον, νωρίς, ενώ οι εγγραφές και μετεγγραφές στα πα-

νεπιστήμια γίνονται ηλεκτρονικά. Προχώρησε ο προγραμμα-

τισμός του έτους κατάρτισης στα δημόσια ΙΕΚ και εξίσου έγ-

καιρα έγιναν οι εγγραφές μαθητών στα σχολεία και οι δηλώ-

σεις μακροχρόνιων αδειών εκπαιδευτικών. Ενώ σχεδιάστη-

καν και υλοποιήθηκαν σημαντικές ψηφιακές καινοτομίες για

τη διευκόλυνση της λειτουργίας και της οργάνωσης της εκ-

παίδευσης, που ήταν αποτέλεσμα της στενής συνεργασίας

του υπουργείου Παιδείας και Θρησκευμάτων και του υπουρ-

γείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης, όπως η εφαρμογή των ηλε-

κτρονικών εγγραφών (e-eggrafes) σταδιακά σε όλες τις βαθ-

μίδες, η έκδοση ψηφιακών αποσπασμάτων απολυτηρίων (e-

apolytiria) στα γυμνάσια και τα λύκεια και οι πλήρως ψηφιο-

ποιημένες διαδικασίες με τις e-τοποθετήσεις για τους ανα-

πληρωτές, με στόχο την έγκαιρη στελέχωση των σχολικών

μονάδων, την απλούστευση, επιτάχυνση και βελτίωση της

διαδικασίας, την ενίσχυση της διαφάνειας.

Όλα τα παραπάνω συμβάλλουν στην άρτια οργάνωση και

την έγκαιρη προετοιμασία, ώστε μαθητές και εκπαιδευτικοί,

φοιτητές και ακαδημαϊκοί να απολαμβάνουν ποιοτική Παι-

δεία από την πρώτη ημέρα του σχολικού και ακαδημαϊκού

έτους, με σωστό προγραμματισμό και απρόσκοπτη παρουσία,

διδασκαλία και πρόοδο έργου.

Όμως, στο σημείο αυτό, θα μου επιτρέψετε να κάνω μία

αναφορά. Τίποτα από αυτά τα οποία σχεδιάζουμε, αναπτύσ-

σουμε και εφαρμόζουμε στο υπουργείο Παιδείας δεν μπορεί

να γίνει πράξη χωρίς την αμέριστη στήριξη και ενίσχυση από

τους εκπαιδευτικούς μας, στους οποίους χρωστούμε ένα με-

γάλο «ευχαριστώ» για τη διαπαιδαγώγηση των παιδιών μας.

Όλα αυτά τα χρόνια των εκπαιδευτικών μεταρρυθμίσεων, οι

εκπαιδευτικοί μας έχουν βάλει πλάτη και, αγόγγυστα, στο

πλαίσιο της παιδαγωγικής διαδικασίας που με εξαιρετικά με-

γάλη επιστημονική επάρκεια και γνώση υπηρετούν, προσπά-

θησαν να ανταποκριθούν τάχιστα και αποτελεσματικά. Εκτός

από τις θερμές μας ευχαριστίες, οφείλουμε να τους δώσουμε

την ελευθερία και τη δυνατότητα να μπορούν να διεκπεραι-

ώνουν την εκπαιδευτική διαδικασία, μέσα στο γενικό πλαίσιο

που θέτουμε, αλλά χωρίς να περιστέλλουμε την ευρηματικό-

τητά τους και τη διάθεσή τους να κάνουν την εμπειρία στην τά-

ξη ολοένα και πιο δημιουργική για τα παιδιά μας.

Η βία στα σχολεία απαιτεί ιδιαίτερη προσοχή και
αντιμετώπιση. Τι έχετε θέσει ως προτεραιότητα;

Τη συγκεκριμένη χρονική στιγμή, το ζήτημα της αντιμετώ-

πισης της βίας, σε οποιαδήποτε μορφή της, είναι περισσότερο

επίκαιρο παρά ποτέ! Δεδομένου ότι και αυτό αποτελεί, με τη

σειρά του, όπως και όλα τα ζητήματα της ζωής, θέμα παιδείας

και αγωγής, η κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας και ο πρω-

θυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης είχε θέσει, ήδη από το

προεκλογικό πρόγραμμα της προηγούμενης τετραετίας, τη

σοβαρότητα του φαινομένου, ιδίως της ενδοσχολικής βίας

και τους τρόπους αντιμετώπισής του στο σχολικό περιβάλλον. 

Με ευθύνη απέναντι στα παιδιά, τους εκπαιδευτικούς, τις οι-

κογένειες και την κοινωνία, η πολιτική ηγεσία του υπουργείου

Παιδείας προώθησε και στήριξε πρωτοβουλίες ξεκινώντας από

την αδιαπραγμάτευτη αρχή ότι η βία δεν έχει καμία θέση στα

σχολεία μας. Στις 8 Μαρτίου 2023 ψηφίστηκε στη Βουλή ο νόμος

του υπουργείου Παιδείας και Θρησκευμάτων «Ζούμε Αρμονικά

Μαζί - Σπάμε τη Σιωπή»: Ρυθμίσεις για την πρόληψη και αντιμε-

τώπιση της βίας και του εκφοβισμού στα σχολεία. 

Ο πρόσφατος νόμος κινείται σε πέντε άξονες και οικοδο-

μούμε πάνω στις προηγούμενες δράσεις του υπουργείου

Παιδείας, σε ένα συνεκτικό πλαίσιο ολιστικής προσέγγισης.

Αναφέρω, μεταξύ άλλων, τον διπλασιασμό ψυχολόγων και

κοινωνικών λειτουργών, από 1.600 το 2019 σε 3.200 ψυχολό-

γους/κοινωνικούς λειτουργούς το 2022, τη θεσμοθέτηση του

σχολικού Συμβούλου Ζωής σε κάθε σχολική μονάδα δευτε-

ροβάθμιας εκπαίδευσης. 

Ακολουθούν οι οριζόντιες επιμορφώσεις εκπαιδευτικών, η

ενδυνάμωση υποστηρικτικών φορέων με αύξηση του συνολι-

κού προϋπολογισμού τους κατά 152% από το 2018-2019, η συ-

νεργασία με αρμόδιους φορείς για στοχευμένες παρεμβά-

σεις στα σχολεία, η ένταξη στη διδασκαλία των παιδιών μας

αρχών και αξιών όπως ο σεβασμός, η ανεκτικότητα μέσω των

Εργαστηρίων Δεξιοτήτων, καθώς και τα 166 Νέα Προγράμμα-

τα Σπουδών, τα οποία έχουν ήδη δημοσιευτεί και εφαρμόζον-

ται στα Πρότυπα και Πειραματικά Σχολεία και τα οποία καλ-

λιεργούν το πνεύμα κατά της βίας και των διακρίσεων. 

Απαντάμε σε μια μεγάλη ανάγκη, μια και τα στοιχεία δεί-

χνουν ότι μεγάλο ποσοστό των θυμάτων σιωπά. Σύμφωνα με

τα στοιχεία που παρουσιάστηκαν κατά την επεξεργασία του

νομοσχεδίου, ελάχιστο ποσοστό θυμάτων εκφοβισμού απευ-

θύνονται σε ενήλικες, ενώ περίπου το 97% των παιδιών εκτι-

μάται ότι φοβούνται να αναφέρουν περιστατικά σχολικού δια-

δικτυακού εκφοβισμού στους εκπαιδευτικούς. Για την πρό-

ληψη και αντιμετώπιση του φαινομένου, δρομολογείται η δη-

μιουργία πλατφόρμας για αναφορές περιστατικών ενδοσχο-

λικής βίας, ανώνυμα ή επώνυμα από μαθητές, αλλά και επώ-

νυμα από γονείς. 

Συστήνουμε νέες δομές. Σε επίπεδο σχολικής μονάδας, ο

διευθυντής μαζί με έναν εκπαιδευτικό ή τον Σύμβουλο Σχολι-

κής Ζωής θα είναι Υπεύθυνοι Αντιμετώπισης της Σχολικής

Βίας και Εκφοβισμού. Σε επίπεδο Διεύθυνσης Εκπαίδευσης,

συστήνονται τετραμελείς Ομάδες Δράσης στις οποίες συμμε-

τέχουν ψυχολόγοι και κοινωνικοί λειτουργοί, ενώ σε κεντρι-

κό επίπεδο συγκροτείται Επιτροπή Εμπειρογνωμόνων.

Επενδύουμε στους εκπαιδευτικούς μας. Σε συνέχεια των

επιμορφώσεων για θέματα διαχείρισης σχολικής βίας, προ-

χωρούμε σε ανάπτυξη στοχευμένου επιμορφωτικού υλικού.

Άμεσος στόχος, η επιμόρφωση των Ομάδων Δράσης και των

Υπευθύνων Αντιμετώπισης της Σχολικής Βίας και Εκφοβι-

σμού και ευρύτερα οι εκπαιδευτικοί μας.

Ενσωματώνουμε προτάσεις της ευρύτερης κοινότητας μέ-

σω του συστηματικού διαλόγου με φορείς εντός και εκτός εκ-

παιδευτικής κοινότητας, που συμπληρώνει σειρά πρωτοβου-

λιών μας για την πρόληψη και αντιμετώπιση ενός διεθνώς

αναγνωρισμένου προβλήματος.

Είμαστε, έμπρακτα και υπεύθυνα, δίπλα σε κάθε παιδί, κά-

θε έφηβη, κάθε έφηβο που χρειάζεται βοήθεια και συμβου-

λές και τους παροτρύνουμε να σπάσουν τη σιωπή τους και να

μιλήσουν, γιατί είμαστε εδώ για να ακούσουμε τη φωνή τους.

Αναπτύσσουμε ειδικό πρόγραμμα για τον σχολικό εκφοβι-

σμό ακολουθώντας το εθνικό σχέδιο δράσης κατά της βίας

των ανηλίκων και έχουμε ως πρόταγμα τη θεμελιώδη αρχή:

«Η βία δεν έχει καμία θέση στα σχολεία μας».
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«Τι θα κάνουμε για τη σχολική βία»

«
Είμαστε, έμπρακτα και υπεύθυνα, 
δίπλα σε κάθε παιδί, κάθε έφηβη, 

κάθε έφηβο που χρειάζεται βοήθεια και
συμβουλές και τους παροτρύνουμε 

να σπάσουν τη σιωπή τους και να μιλήσουν
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Μ
πορεί στη στρατηγική που ακο-
λουθεί το ΠΑΣΟΚ να αποφεύγον-
ται οι επικοινωνιακές κορόνες

και οι ανούσιοι εντυπωσιασμοί προς χάριν
των εντυπώσεων, όμως στο πεδίο της πολι-

τικής αντιπαράθεσης δεν
αφήνουν να πέσει τίποτα
κάτω. Παρά το γεγονός ότι
ακόμη τα πολιτικά ανακλα-
στικά τους λειτουργούν
«στο ρελαντί» εξαιτίας της
θερινής ραστώνης, η στό-
χευσή τους είναι ξεκάθαρη
και με μεθοδικά βήματα

προσπαθούν να αποδομούν το κυβερνητι-
κό αφήγημα. Βέβαια, δεν λείπουν και οι
αφορμές.

Αυτή τη φορά, λαβή για κριτικές επιση-
μάνσεις έδωσε το περιστατικό με την εκδή-
λωση φωτιάς σε βυτιοφόρο όχημα στο 46ο
χλμ της ΝΕΟ Αθηνών - Κορίνθου και την
πολύωρη ταλαιπωρία εγκλωβισμένων πο-
λιτών στα οχήματά τους. Με μια προσεκτι-
κή ανακοίνωση, από τον αρμόδιο τομέα του
ΠΑΣΟΚ, χωρίς περιττές «κραυγές κριτι-
κής», αφού υπογραμμίζεται ότι δεν «τέθη-
καν σε υψηλό κίνδυνο ανθρώπινες ζωές,
δεδομένου ότι το περιστατικό δεν συνέβη
κατά τη διάρκεια διέλευσης του βυτιοφό-
ρου εντός των υπογείων έργων της συγκε-
κριμένης οδού», καλούν την ηγεσία του
υπουργείου «να απαντήσει αν παραβιάστη-
καν από την Τροχαία οι κανόνες αδειοδό-
τησης διέλευσης επικίνδυνων φορτίων εν-
τός της σήραγγας, όπως ορίζονται από τη
Διοικητική Αρχή Σηράγγων». 

Ταυτόχρονα όμως επικεντρώνουν την
προσοχή τους στην ανάγκη ανανέωσης του
στόλου των φορτηγών οχημάτων, σημει-
ώνοντας χαρακτηριστικά ότι «επανέρχεται
στο προσκήνιο ένα μεγάλο θέμα οδικής
ασφάλειας που αφορά την ανανέωση του
στόλου των φορτηγών οχημάτων. Η χώρα
μας έχει τον μεγαλύτερο μέσο όρο ηλικίας
φορτηγών οχημάτων εντός της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης (22,7 έτη με αντίστοιχο μέσο
όρο της ΕΕ τα 14,2 έτη) και απαιτείται ένα
εθνικό σχέδιο ανανέωσης του στόλου, το
οποίο θα θωρακίζει την οδική ασφάλεια
και το περιβάλλον». Στο πλαίσιο αυτό κα-
λούν τις αρμόδιες υπηρεσίες να κάνουν
τους απαραίτητους ελέγχους, προκειμένου
να διασφαλίσουν ότι «η διέλευση επικίνδυ-
νων φορτίων εντός των υπογείων έργων
στο σύνολο της ελληνικής επικράτειας γί-
νεται σύμφωνα με τις επικαιροποιημένες
προδιαγραφές ασφάλειας και επιτηρείται
επαρκώς από τους αρμόδιους ελεγκτικούς
φορείς της οδού». 

Σχετικά, δε, με την πολύωρη ταλαιπωρία
των χρηστών της οδού από τη διακοπή της
κυκλοφορίας σε έναν αυτοκινητόδρομο
ακριβής διέλευσης, στον οποίο, όπως υπεν-

θυμίζουν, «είχαμε και πρόσφατα το περιστα-
τικό κατάρρευσης γέφυρας κατά τη διάρκεια
συντήρησης», ζητούν από το αρμόδιο
υπουργείο «να ζητήσει από τον παραχωρη-
σιούχο θεσμική ενημέρωση, ούτως ώστε να
διαπιστωθεί αν παραβιάζονται οι όροι της
σύμβασης παραχώρησης αναφορικά με τη
λειτουργία και τη συντήρηση της οδού». 

Στο μεταξύ, στη Χαριλάου Τρικούπη συν-
τηρούν ψηλά στην πολιτική τους ατζέντα το
θέμα της οπαδικής βίας, αφού εκτιμούν ότι
αποτελεί μια σημαντική «ρωγμή» στην ει-
κόνα του επιτελικού κράτους.

«Θλιβερές διαπιστώσεις»
Ο εκπρόσωπος Τύπου του ΠΑΣΟΚ Θανά-

σης Γλαβίνας  (μικρή φωτό) επέκρινε τις αι-
τιάσεις του υπουργού Προστασίας του Πο-
λίτη υποστηρίζοντας πως «οι θλιβερές δια-
πιστώσεις, που ακούσαμε από τον αρμόδιο
υπουργό για τα γεγονότα στη Νέα Φιλαδέλ-
φεια, αποτελούν μία ακόμη ομολογία απο-
τυχίας από την κυβέρνηση. Δεν ακούσαμε
καμία ανάληψη της πολιτικής ευθύνης, που
έχουν η κυβέρνηση και ο αρμόδιος υπουρ-
γός, δουλειά του οποίου θα έπρεπε να ήταν
ο συντονισμός και η πρόληψη των ενεργει-
ών της ΕΛΑΣ και όχι απλώς ο σχολιασμός
των γεγονότων, όπως έκανε ο κ. Οικονόμου
επαναλαμβάνοντας διακηρύξεις και αγα-
θές προθέσεις για την καταπολέμηση της
οπαδικής βίας, τις οποίες είχαμε ξανακού-
σει και μετά τη δολοφονία του Άλκη Καμ-
πανού». Εμμένοντας στη ρητορική που
ακολουθεί η Χαριλάου Τρικούπη από την
πρώτη στιγμή του αιματηρού επεισοδίου,
σημείωσε: «Το “επιτελικό κράτος” της Νέας
Δημοκρατίας αποδεικνύεται ανίκανο να
εφαρμόσει τις πολιτικές που η ίδια κυβέρ-
νηση εξήγγειλε ενάμιση χρόνο πριν. Από

την πολλή επικοινωνία, η κυβέρνηση άφη-
σε την κοινωνία απροστάτευτη». 

Στο σημείο αυτό αξίζει να σημειωθεί
πως σχετικά με τα ζητήματα της οπαδικής
βίας, από το ΠΑΣΟΚ έχουν προτείνει ότι

«πρέπει με ευθύνη των ΠΑΕ και της ΕΛΑΣ
να υπάρξει ισόβιος αποκλεισμός εισόδου
στα ελληνικά γήπεδα όσων εμπλέκονται
σε βίαια επεισόδια εντός ή εκτός αθλητι-
κών χώρων».

ΠΑΣΟΚ

Συνεχίζει τον «πετροπόλεμο»
στο επιτελικό κράτος

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Έντονη κριτική για το ατύχημα
με το βυτιοφόρο στην Αθηνών -
Κορίνθου και την πολύωρη 
ταλαιπωρία χιλιάδων οδηγών
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Μ
όλις 23 ή το πολύ 29 μέρες μάς
χωρίζουν από το να μάθουμε τον
νέο πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, στην

πρώτη κάλπη αν κάποιος συγκεντρώσει πά-
νω από 50% ή στη δεύτερη αν δεν τα καταφέ-
ρει. Η καμπάνια του ΣΥΡΙΖΑ μπροστά στην
προεδρική εκλογή βγήκε στον αέρα την
Πέμπτη, με την ιστοσελίδα vote.syriza.gr.

Δύο είναι τα συνθήματα που κυριαρχούν
στην ιστοσελίδα, «10 Σεπτεμβρίου συμμε-
τέχω» και «Το αύριο ξεκινά από εμάς»,
ενώ αξίζει να σημειωθεί ότι εκτός από τα
βιογραφικά των τεσσάρων -μέχρι σήμερα-
υποψήφιων προέδρων του κόμματος, πα-

ρουσιάζεται και το προφίλ του απερχόμε-
νου προέδρου, Αλέξη Τσίπρα!

Πρώτιστο μέλημα για τους υποψήφιους
προέδρους, να καταφέρουν να πείσουν
τους οπαδούς του κόμματος να έρθουν να

γραφτούν για να ψηφίσουν. Εκτός από τα
ήδη υπάρχοντα μέλη, δικαίωμα ψήφου άλ-
λωστε θα έχουν και όσοι γραφτούν στα μη-
τρώα μελών του κόμματος ακόμα και την
ημέρα της ψηφοφορίας.

Μέτρο σύγκρισης, αντικειμενικά, θα
μπει ο αριθμός που εξέλεξε το 2022 τον
Αλέξη Τσίπρα, πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ. Πρό-
κειται για 150.000 μέλη που έφτασαν μέχρι
την κάλπη, χωρίς βέβαια κανείς στον ΣΥΡΙ-
ΖΑ να είναι ικανοποιημένος από τον βαθμό
εμπλοκής τους με το κόμμα από εκεί και
πέρα. 

Από την άλλη, υπάρχει και ο «πάτος» των
52.000 που είχε καταφέρει να μαζέψει το
ΠΑΣΟΚ για να ψηφίσουν τις ημέρες της
μεγαλύτερής του κρίσης. Και βέβαια αν ο
αριθμός εκείνων που θα πάνε για να ψηφί-
σουν την πρώτη Κυριακή είναι τόσο μι-
κρός, καταλαβαίνει εύκολα κανείς τι θα
συμβεί αν χρειαστεί και δεύτερη.

Αυτός είναι ο μεγαλύτερος φόβος σχετι-
κά με την προεδρική εκλογή στην Κου-
μουνδούρου, καθώς θεωρούν πως η εκλο-
γή από τη «βάση» που αποφασίστηκε πριν
λίγο καιρό ως «τρικ» συσπείρωσης -προ-
καλώντας μάλιστα μεγάλες αντιδράσεις στο
εσωτερικό του κόμματος- μπορεί να κατα-
λήξει να παίζει τον ακριβώς αντίθετο ρόλο
στην περίπτωση μικρής προσέλευσης. 

Στο τελευταίο αυτό ενδεχόμενο, της χα-
μηλής προσέλευσης, βοηθούν τόσο η κα-
λοκαιρινή ραστώνη όσο και η απογοήτευ-
ση που έχει σκορπίσει στους οπαδούς του
κόμματος η διπλή εκλογική του συντριβή.

Ακόμα όμως και με μια ικανοποιητική
προσέλευση, οι υποψήφιοι πρόεδροι του
ΣΥΡΙΖΑ δεν μπορούν να είναι ήσυχοι. Και
αυτό καθώς φήμες θέλουν να εκδηλώνε-
ται στην ψηφοφορία ένα κύμα «στήριξης»
του απερχόμενου προέδρου Αλέξη Τσί-
πρα. Πώς θα μπορούσε αυτό να εκφραστεί;

Κυρίως με λευκά ψηφοδέλτια που θα γρά-
φουν πάνω το όνομά του.

Οι εκκλήσεις στους ψηφοφόρους πάν-
τως έχουν ήδη αρχίσει να γίνονται από
τους υποψήφιους προέδρους. Σε συνέν-
τευξή της η Έφη Αχτσιόγλου αναφέρει
σχετικά: «Σήμερα η πρόκληση είναι τα μέ-
λη μας στο σύνολό τους να συμμετέχουν
ενεργά στις νέες δομές του κόμματος και
φυσικά πριν από αυτό ενθαρρύνουμε τους
πολίτες, τα μέλη και τους φίλους του ΣΥΡΙ-
ΖΑ-ΠΣ να προσέλθουν μαζικά στις εσω-
κομματικές εκλογές της 10ης Σεπτεμβρί-
ου, όπου θα μπορούν να λάβουν μέρος όχι
μόνο όσοι είναι ήδη μέλη, αλλά και εκείνοι
που θα αποφασίσουν να εγγραφούν την
ίδια εκείνη ημέρα. Η μεγάλη συμμετοχή
θα είναι ένας κρίσιμος παράγοντας, γιατί
δεν θα δώσει μόνο σε εμάς δύναμη να συ-
νεχίσουμε, αλλά θα αποτελέσει και ένα
μήνυμα συσπείρωσης της αντιπολίτευσης
για το στοίχημα που θα κληθούμε να κερ-
δίσουμε την επόμενη ημέρα. Και αυτό το
στοίχημα δεν είναι άλλο από το να επανα-
φέρουμε τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ σε τροχιά διεκδί-
κησης της ευθύνης της διακυβέρνησης».

Ο Ευκλείδης Τσακαλώτος από την πλευ-
ρά του επισήμανε μιλώντας στην «Αυγή»:
«Οι αριθμοί των ατόμων που προσήλθαν
για την εκλογή του Αλέξη ήταν εντυπωσια-
κοί, το πρόβλημα ήταν ότι πολλοί δεν εν-
τάχθηκαν στην καθημερινή πολιτική δου-
λειά των οργανώσεών μας», για να προ-
σθέσει στη συνέχεια ότι «διαβεβαιώνω ότι
η προσπάθεια θα συνεχιστεί με ένταση, δί-
νοντας περισσότερα δικαιώματα στα μέλη,
ταυτόχρονα με την υποχρέωση παραγω-
γής πολιτικής και συμμετοχής στην κίνηση
της κοινωνίας».

Έκκληση μαζικής συμμετοχής στην
εκλογική διαδικασία έχει απευθύνει και ο
Νίκος Παππάς. «Καλούμε κάθε άνδρα και
κάθε γυναίκα, κάθε αριστερό, προοδευτι-
κό, δημοκράτη πολίτη να δώσει το “παρών”
στην επιλογή της πορείας της προοδευτι-
κής παράταξης της χώρας, στον μετασχη-
ματισμό μας. Να προσέλθει στις κάλπες
όχι ως ενοικιαστής, όχι ως επισκέπτης, όχι
ως ανεκπαίδευτος, αλλά ως ίσος μεταξύ
ίσων, ως συνδημιουργός που έρχεται με
γεμάτες τις ιδεολογικές αποσκευές του
και περήφανος για τους αγώνες και την
ιστορία του».

Σε… αναμμένα κάρβουνα στον ΣΥΡΙΖΑ!

Οι προβληματισμοί για 
τη συμμετοχή στις κάλπες 
της 10ης Σεπτεμβρίου

του
Αντώνη 
Αναστασόπουλου

antonis.anastasopoulos@gmail.com



H
Χριστίνα Σταρακά, βουλευτής Αιτωλοακαρ-
νανίας με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, είναι από τα νέα
πρόσωπα που μπήκαν στη Βουλή χωρίς αυτό

να σημαίνει έλλειψη εμπειρίας στα κοινά, καθώς έχει
ένα δυνατό βιογραφικό τόσο στον επαγγελματικό όσο
και στον πολιτικό βίο. Κληθείσα να σχολιάσει τα όσα
διαδραματίστηκαν με φόντο την οπαδική βία κάνει λό-
γο «για εξωπραγματική ανευθυνότητα». 

Στο πεδίο της καθημερινότητας και δη στην οικο-
νομία κατηγορεί την κυβέρνηση για αλαζονεία και
ότι δεν ακούν τίποτα, επειδή όπως λέει «έχουν πελά-
τη τον ΣΥΡΙΖΑ και δεν υπάρχει αξιωματική αντιπολί-
τευση», προσθέτοντας με έμφαση ότι «τα πράγματα
όμως άλλαξαν στις τελευταίες εκλογές, το ΠΑΣΟΚ εί-
ναι εδώ ως αξιόπιστη αντιπολίτευση και θα το αντι-
λαμβάνονται, κάθε μέρα, όλο και περισσότερο». 

Με αφορμή τη δολοφονία του 29χρονου και το επι-
χειρησιακό φιάσκο της ΕΛΑΣ, το ΠΑΣΟΚ ζήτησε
επιτακτικά την παραίτηση του αρμόδιου υπουργού.
Ωστόσο τα αίτια της οπαδικής βίας είναι διαχρονικά.
Υπάρχει αποτελεσματική αντιμετώπιση των προ-
βλημάτων, όχι μόνο στον συγκεκριμένο τομέα αλλά
γενικότερα ως προς την αναμόρφωση των πολιτι-
κών για την ασφάλεια του πολίτη;

Δεν θα θρηνούσαμε τον 29χρονο Μιχάλη Κατσουρή
αν το υπουργείο Προστασίας του Πολίτη και η Ελλη-
νική Αστυνομία είχαν κάνει έστω και απειροελάχιστα
ικανοποιητικά τη δουλειά τους. Αυτή είναι η πραγμα-
τικότητα. Τα ήξεραν όλα για τα φασιστοειδή και
απλώς τους παρακολουθούσαν να περνούν τα σύνο-
ρα, να διασχίζουν τη μισή Ελλάδα και να φτάνουν
ανενόχλητοι στην πρωτεύουσα με όλα όσα ζήσαμε.
Αυτά δεν είναι νορμάλ πράγματα. Είναι εξωπραγμα-
τική η ανευθυνότητα, είναι αντικειμενικότατη η πολι-
τική ευθύνη. Και μια ώρα να ήταν στη θέση του ο
υπουργός, έπρεπε να φύγει. Από στοιχειώδη ευθι-
ξία. Αλλά πού να τη βρουν; Εδώ, μετά τα όσα τραγικά
έγιναν στη Νέα Φιλαδέλφεια, βγήκε ο εξαφανισμέ-
νος για μέρες κύριος Μητσοτάκης να ανακοινώσει
ως λύση μέτρα που είχε ανακοινώσει η ίδια κυβέρ-
νηση μετά τον θάνατο του Άλκη Καμπανού. Αν είναι
δυνατόν. Υπάρχει κανείς που πιστεύει ότι η κυβέρνη-
ση Μητσοτάκη «θα σπάσει αυγά»; Τίποτα δεν θα κά-
νουν. Και δεν είναι ότι το πρόβλημα της οπαδικής
βίας δεν είναι διαχρονικό. Αλλά πρώτη φορά βλέ-
πουμε ακροδεξιούς χούλιγκαν να κάνουν παρέλαση,
σκορπώντας ακόμα και τον θάνατο, αν και οι Αρχές
ήταν ενημερωμένες. Όπως και τα προβλήματα στον
σιδηρόδρομο ήταν διαχρονικά. Αλλά τραγωδία Τεμ-
πών δεν είχαμε ζήσει για πάρα πολλά χρόνια. Ό,τι
θετικό έχει γίνει στη χώρα τις τελευταίες δεκαετίες,
κυρίως από κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ, φαίνεται σήμερα

ότι έχει αποδιοργανωθεί και ξεχαρβαλωθεί τελείως. 

Η οικονομία και συγκεκριμένα η ακρίβεια διεκδικεί και

πάλι τον αρνητικό πρωταγωνιστικό ρόλο στην καθημε-

ρινότητά μας. Τι προτείνει το ΠΑΣΟΚ και γιατί η κυβέρ-

νηση δεν ακολουθεί τις προτροπές της αντιπολίτευσης; 

Τι θα κάναμε εμείς; Μείωση έμμεσων φόρων που
πλήττουν πρωτίστως τα χαμηλά και μεσαία εισοδή-
ματα. Αυτό λέμε ξανά και ξανά, χρόνια τώρα, στην
κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας, αλλά δεν κάνουν
τίποτα. Έφτασαν στο σημείο, μάλιστα, να αμφισβη-
τούν προεκλογικά ότι μία μείωση του ΦΠΑ, την οποία
παρεμπιπτόντως πρότεινε και η ίδια η ΝΔ στο προ-
εκλογικό της πρόγραμμα το 2019, θα ωφελούσε τα
αδύναμα οικονομικά νοικοκυριά. Είναι ασύλληπτο.
Από την άλλη, προτιμούν να μοιράζουν τα δικά μας
λεφτά ως pass-φιλοδωρήματα που όχι μόνο δεν δί-
νουν λύση στον οικογενειακό προϋπολογισμό αλλά
και συντηρούν την αισχροκέρδεια στα ύψη. Ξέρετε
γιατί δεν ακούν τίποτα; Γιατί είναι αλαζόνες επειδή
έχουν πελάτη τον ΣΥΡΙΖΑ και δεν υπάρχει αξιωματι-
κή αντιπολίτευση. Τα πράγματα, όμως, άλλαξαν στις
τελευταίες εκλογές, το ΠΑΣΟΚ είναι εδώ ως αξιόπι-
στη αντιπολίτευση και θα το αντιλαμβάνονται, κάθε
μέρα, όλο και περισσότερο. 

Ποιο είναι το διακύβευμα για το ΠΑΣΟΚ ενόψει

των αυτοδιοικητικών εκλογών; 
Να στηρίξουμε και να εκλέξουμε όσο το δυνατόν
περισσότερους ανθρώπους που πιστεύουν πραγ-
ματικά στην Αυτοδιοίκηση. Το εννοώ αυτό που λέω.
Γιατί αν γεμίσουμε τους δήμους και τις περιφέρειες
απλώς με υπηρέτες της κεντρικής εξουσίας, η Αυ-
τοδιοίκηση θα σβήσει. Δείτε τι γίνεται τα τελευταία
χρόνια που η ΝΔ, επειδή κυριαρχεί πολιτικά, εκλέ-
γει και τη μεγάλη πλειοψηφία δημάρχων και περι-
φερειαρχών: η εικόνα της Αυτοδιοίκησης στην κοι-
νή γνώμη θολώνει ολοένα και περισσότερο. Και ο
βασικός λόγος είναι ότι δεν πιστεύουν στην Αυτοδι-
οίκηση, δεν πιστεύουν πραγματικά στον ρόλο της,
θέλουν μόνο τα αξιώματα. Η ΝΔ πάντα πίστευε στο
συγκεντρωτικό κράτος, σε ένα Μαξίμου που ελέγ-
χει τα πάντα και όλοι το υπηρετούν. Το ίδιο ακριβώς
κάνουν και σήμερα. Εμείς πάντα λέγαμε, βλέπον-
τας και τι γίνεται στην Ευρώπη, ότι αν δεν αποκεν-
τρώσουμε την εξουσία, αν δεν λειτουργήσουν οι
δήμοι με αυτονομία, δεν πρόκειται να γίνουμε σύγ-
χρονο κράτος. Για αυτό και κάθε θετικό βήμα υπέρ
της Αυτοδιοίκησης έχει γίνει επί κυβερνήσεων ΠΑ-
ΣΟΚ, δεν είναι τυχαίο. Σε αυτή την πορεία συνεχί-
ζουμε αταλάντευτα.Χ
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Ι. Αντωνόπουλο
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«Υπάρχει κανείς 
που πιστεύει ότι 

η κυβέρνηση 
“θα σπάσει αυγά”;» 
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18 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

Γ
ια τα πανελλήνια ρεκόρ και τις διακρίσεις που
έχει κατακτήσει θα μπορούσαμε να μιλάμε μέ-
ρες ατελείωτες. Αυτό όμως που καθιστά ξεχω-

ριστή τη Μαρία Πολύζου δεν είναι μόνο η μαχητικότητά
της στον χώρο του αθλητισμού, αλλά κυρίως το πρωτά-
θλημα που κέρδισε στον αγώνα της ζωής. Δυναμική και
έμπειρη στους μαραθωνίους, τώρα ετοιμάζεται να τρέ-
ξει και τον μαραθώνιο της πολιτικής ως βουλευτής με-
τά την εκλογή της στην έβδομη θέση του ψηφοδελτίου
Επικρατείας.

Ό,τι και να πει κανείς για αυτήν τη γυναίκα θα αποδει-
χτεί φτωχό μπροστά στο μεγαλείο της ψυχής της και
της απύθμενης όρεξης και ενέργειας που έχει για τη
ζωή. Η μαχητικότητα, η αγάπη για τον συνάνθρωπο, η
αισιοδοξία και το ταμπεραμέντο της είναι στοιχεία που
τη χαρακτηρίζουν και της έχουν δώσει τη θέση στην
οποία βρίσκεται σήμερα, καθώς τίποτα δεν της χαρί-
στηκε. 

Η κορυφαία Ελληνίδα μαραθωνοδρόμος έχει δια-
γράψει μια λαμπρή πορεία στον χώρο του αθλητισμού,

ενώ έχει δώσει προσωπικές μάχες απέναντι στην κα-
κοποίηση αλλά και ενάντια στον καρκίνο.

Η διέξοδος στον αθλητισμό
Η ζωή για την Πατρινή μαραθωνοδρόμο ήταν

πολύ δύσκολη, αλλά τίποτα δεν στάθηκε εμπόδιο
μπροστά στην αγάπη για τα όνειρά της και στο να
αναδειχτεί νικήτρια της ζωής. Όλα ξεκίνησαν
στην τρυφερή ηλικία των 11 ετών, όταν κακοποι-
ήθηκε σεξουαλικά από τον πατέρα της. Στην αρχή
ένιωθε μόνη της, χωρίς κάποια πύλη διεξόδου,
προβαίνοντας και σε δύο απόπειρες αυτοκτονίας.
Στη συνέχεια ξεκίνησε να τρέχει τον πρώτο της
«μαραθώνιο», αυτόν της πραγματικότητας. Μοναδική
της διέξοδος, ο αθλητισμός. Σήμερα, έχοντας διανύσει
άπειρα χιλιόμετρα, στέλνει το δικό της μήνυμα σε κάθε
παιδί που έχει υποστεί κακοποίηση να μιλά ανοιχτά για
το καθετί ώστε να καταρριφθούν όλα τα ταμπού.

Ύστερα, όλοι οι αγώνες δρόμου για τη Μαρία ήταν
παιχνιδάκι, με τη μία επιτυχία να διαδέχεται την άλλη.

Σπούδασε ΤΕΦΑΑ και σήμερα είναι η πρώτη Ελληνίδα
που αγωνίστηκε σε μαραθώνιο δρόμο σε Ολυμπιακούς
Αγώνες στην Ατλάντα το 1996, ενώ υπήρξε πρωταθλή-

τρια επί είκοσι συναπτά έτη και κάτοχος του ρε-
κόρ Ελλάδας στον μαραθώνιο δρόμο, ρεκόρ που
διατηρείται μέχρι και σήμερα με 2:33:40. Μεταξύ
άλλων, κατέκτησε το πρώτο χρυσό βαλκανικό
μετάλλιο σε μαραθώνιο δρόμο, σημειώνοντας
βαλκανικό ρεκόρ στην Κωνσταντινούπολη, ενώ,
όπως αναφέρεται και στο σάιτ της, κατέρριψε 14
πανελλήνια ρεκόρ σε διάφορες αποστάσεις.

Και φυσικά οι επιτυχίες δεν σταμάτησαν εκεί.
Έχει τρέξει 46 μαραθωνίους σε όλο τον κόσμο

και συνεχίζει ακόμη και σήμερα. Ανακηρύχτηκε Πρέ-
σβειρα του Μαραθωνίου Δρόμου το 2009, είναι προπο-
νήτρια δρόμων αντοχής και μαραθωνίου δρόμου από
το 2010 και έχει προπονήσει μεγάλες αθλητικές ομά-
δες εταιρειών, καθώς και πάνω από 3.000 δρομείς με
μια προπόνηση «ΨΥΧΗ ΤΕ ΚΑΙ ΣΩΜΑΤΙ».

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Γράφει 
η Ραφαέλα 

Παπαγεωργίου

marrafaelapapag@gmail.com

Η μαραθωνοδρόμος της ζωής 
στον μαραθώνιο της πολιτικής

Μαρία Πολύζου

Στο βιβλίο της 
«Μην τα παρατάς» 
παρουσιάζεται 
η αυτοβιογραφία της
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Η μεγαλύτερή της επιτυχία, η οποία έχει γράψει ιστο-
ρία και όλοι μιλούν για αυτή, σημειώθηκε το 2010, όταν
τίμησε την επέτειο των 2.500 χρόνων από τη Μάχη του
Μαραθώνα ως η πρώτη γυναίκα που αναβίωσε τον Φει-
διππίδειο Άθλο, διανύοντας 524 χιλιόμετρα (Αθήνα -
Σπάρτη - Τύμβος Μαραθώνα).

Όπως μάλιστα είχε δηλώσει η ίδια σε συνέντευξή της
στην «Political», τα 524 χλμ. ήταν μια μεγάλη δοκιμασία
στην προσπάθειά της να τιμήσει την πατρίδα μας και να
περάσει το εξής μήνυμα: «Δεν είμαστε το σώμα, είμα-
στε ψυχές». Η ψυχή, τόνισε, είναι το πνεύμα μας, το
οποίο είναι πάντα ελεύθερο για να μας βοηθά να επιτύ-
χουμε οποιονδήποτε προσωπικό άθλο.

Η μάχη με τον καρκίνο
Η χρονιά που στιγμάτισε τη Μαρία Πολύζου ήταν το

2018, όταν κλήθηκε να δώσει τη μάχη με τον καρκίνο
του μαστού. Ήταν η χρονιά που περνούσε την καλύτερη
φάση της ζωής της και η κόρη της, η Αγάπη, περνούσε
στην ΑΣΟΕΕ, ενώ η ίδια θα έπρεπε να δώσει τη δυσκο-
λότερη μάχη και να βγει νικήτρια. Σε καμία περίπτωση

δεν σκέφτηκε να τα παρατήσει, γιατί μετά θα ξεκινούσε
η αντίστροφη μέτρηση. Όπως η ίδια μας εκμυστηρεύ-
τηκε, κάθε χημειοθεραπεία ήταν πιο δύσκολη από την
προηγούμενη. Χρειάστηκε να κάνει 16 χημειοθεραπεί-
ες και 32 ακτινοβολίες.

Πάλεψε με νύχια και με δόντια να δώσει τον καλύτε-
ρό της εαυτό και για άλλη μια φορά βγήκε νικήτρια.
Ονειρεύτηκε την προσωπική της νίκη και τα κατάφερε.
Σήμερα χαίρεται για τον αγώνα που έδωσε και καμαρώ-
νει τον ίδιο της τον εαυτό, αλλά περισσότερο την καμα-
ρώνουμε εμείς, καθώς αποτελεί πρότυπο όχι μόνο για
κάθε γυναίκα αλλά και για κάθε άνθρωπο. Όλη της η
περιπέτεια περιγράφεται αναλυτικά μέσα από το βιβλίο
της με τίτλο «Μην τα παρατάς».

Ο πολιτικός στίβος
Η Μαρία Πολύζου βρέθηκε στο ψηφοδέλτιο Επικρα-

τείας ύστερα από πρόταση του ίδιου του πρωθυπουρ-
γού Κυριάκου Μητσοτάκη. 

Δεν θα μπορούσε να είχε πάρει πιο σωστή απόφαση ο
πρωθυπουργός με την παρουσία μιας τόσο μαχητικής

γυναίκας και δυναμικής προσωπικότητας. Όπως πολύ
καλά γνωρίζουμε, τη Μαρία την εκφράζει απολύτως η
πολιτική παράταξη και τώρα που κατήλθε στον πολιτικό
στίβο και εξελέγη βουλευτής Επικρατείας είναι έτοιμη
να παλέψει για όλα τα θέματα Κοινωνικής Αλληλεγγύης
και Αθλητισμού, θέλοντας να κάνει τα πάντα για να προ-
οδεύσει η Ελλάδα. Για τη μαραθωνοδρόμο πολιτική ση-
μαίνει «προσφορά στον συνάνθρωπο».

Η βουλευτής Επικρατείας αναφέρθηκε και στο πρό-
γραμμα «Φώφη Γεννηματά» και στη σημασία του για τις
γυναίκες, καθώς οι εξετάσεις γίνονται δωρεάν και βοη-
θά σε πολύ μεγάλο βαθμό τις γυναίκες. 

Το σημαντικότερο βήμα, όπως επισήμανε και η ίδια,
για την αντιμετώπιση του καρκίνου είναι η πρόληψη,
κάτι για το οποίο παροτρύνει όλες τις γυναίκες να κά-
νουν. 

Η κορυφαία Ελληνίδα μαραθωνοδρόμος, έχοντας
δώσει αμέτρητες μάχες μέσα και έξω από τους αγωνι-
στικούς χώρους, αδιαμφισβήτητα θα δώσει τον καλύτε-
ρό της εαυτό και στον μαραθώνιο της πολιτικής. Η πο-
ρεία της αποτελεί μάθημα ζωής για κάθε άνθρωπο.

ΜΑΡIΑ ΠΟΛYΖΟΥ

Η αναβίωση του Φειδιππίδειου Άθλου

Η τιμητική  πρόταση του πρωθυπουργού να είναι υποψήφια 
στο ψηφοδέλτιο Επικρατείας της ΝΔ Γιορτάζοντας τα 22α γενέθλια της κόρης της, Αγάπης

Με την Πρόεδρο της Δημοκρατίας Κατερίνα
Σακελλαροπούλου περνά το μήνυμα 
της πρόληψης για τον καρκίνο του μαστού Είναι η πρώτη γυναίκα που αναβίωσε τον Φειδιππίδειο Άθλο για να τιμήσει την πατρίδα της Οι διακρίσεις της είναι αμέτρητες

Απολαμβάνοντας 
ξέγνοιαστες

διακοπές με τον
καλύτερό της φίλο

Στο
νοσοκομείο
δίνοντας τη

μάχη της με
τον καρκίνο
του μαστού



Σ
το πλευρό του Γιάννη Σγουρού, ως υποψήφιος περι-
φερειακός σύμβουλος Κεντρικού Τομέα Αττικής, κα-
τεβαίνει στις επερχόμενες αυτοδιοικητικές εκλογές ο

Πάνος Αβραμόπουλος. MSc διπλωματούχος ηλεκτρολόγος
μηχανικός ΕΜΠ, με μεγάλο συγγραφικό έργο και έχοντας
γράψει το βιβλίο «ΑΘΗΝΑ, ζαφειρόπετρα…» ασχολείται με τα
κοινά επί σειρά ετών.  Ο κ. Αβραμόπουλος μιλά στην «Politi-
cal», δηλώνει θαυμαστής του αείμνηστου Αντώνη Τρίτση και
αναφέρεται στο όραμα με το οποίο μπαίνει στον εκλογικό στί-
βο για «να κάνουμε άλμα πιο γρήγορα από τη φθορά, προτού η
φθορά μάς ξεπεράσει»! 

Γιατί κατέρχεστε στην Περιφέρεια Αττικής υποψή-

φιος περιφερειακός σύμβουλος και τι σας προσέλκυ-

σε στον Γιάννη Σγουρό; 
Είμαι ενεργό στέλεχος της αυτοδιοίκησης για αρκετά χρόνια
και δυο φορές οι πολίτες της Αθήνας με είχαν αναδείξει εκλέ-
ξιμο δημοτικό σύμβουλο Αθηναίων -ατυχώς, ένεκα του εκλο-
γικού συστήματος, είχα χάσει την έδρα μου. Ασχολούμαι
εκτενώς με την πολιτισμική ταυτότητα της Αθήνας, έχοντας
γράψει και το βιβλίο «ΑΘΗΝΑ, ζαφειρόπετρα…», για το οποίο
προσκαλούμαι και μιλάω στην επιτυχημένη εκπομπή «Μηχα-
νή του χρόνου», αλλά και διατηρώντας τηλεοπτική εκπομπή
στο pemptousia.tv για την ιστορική φυσιογνωμία της πόλης. Η
Περιφέρεια Αττικής, η μεγαλύτερη εκλογική περιφέρεια της
Ελλάδας, αποτελεί έτσι εκ των πραγμάτων πρόσφορη έπαλξη
για την παραγωγή γόνιμου και ωφέλιμου αυτοδιοικητικού έρ-
γου, κάτι το οποίο πάντα με γοήτευε. Ζούμε μια δύσκολη πε-
ρίοδο του δημόσιου βίου, όπου η έκπτωση των ηθών έχει πά-
ρει ανησυχητικές διαστάσεις, με πολλούς αυτοδιοικητικούς
να προσβάλλουν με τις ανερμάτιστες συμπεριφορές τους τα
δημόσια ήθη. Ο Γιάννης Σγουρός υπήρξε πάντοτε σοβαρός,
εργώδης με ένα πολυεδρικό έργο που άλλαξε τη φυσιογνω-
μία της Αττικής, ενώ ξεχωρίζει για την ευγένεια και την αν-
θρωπιά του.

Ποια θεωρείτε ότι είναι σήμερα τα μείζονα προβλήμα-

τα της Αττικής; 
Η Αττική βιώνει σήμερα την εγκατάλειψη και την απαξίωση
από την αποπεμφθείσα διοίκηση Πατούλη, με μικρά έργα βι-
τρίνας και πλήρη αδιαφορία για τις μεγάλες αναπτυξιακές
υποδομές. Εξάλλου όλοι είδαμε όταν προέκυψαν τα ακραία
καιρικά φαινόμενα στην Αττική την περιφέρεια να παρακο-
λουθεί ανίκανη και αναποτελεσματική στις θεσμικές της υπο-
χρεώσεις. Ενώ και η αδιαφάνεια, που σε πολλές περιπτώσεις
υπήρξε οριακής νομιμότητας, με την υπερπληθώρα απευθεί-
ας αναθέσεων να κυριαρχεί, δίνει τον τόνο της κακοδιοίκη-
σης. Εξού και τα πορίσματα της Ενιαίας Ανεξάρτητης Αρχής
Δημοσίων Συμβάσεων (ΕΑΑΔΗΣΥ). Επείγουν σήμερα στην
Αττική: οι χωροταξικές παρεμβάσεις για την ανακούφιση του
πελώριου κυκλοφοριακού προβλήματος, η ανασυγκρότηση
των υποδομών υγείας, που αδυνατούν να προσφέρουν ένα
στοιχειωδώς αξιοπρεπές επίπεδο υγείας, η αναβάθμιση του
πράσινου και του περιβάλλοντος, στη βάση ενός μακρόπνοου
masterplan περιβαλλοντικής ανασυγκρότησης, η ενδελεχής
φροντίδα για την οδική ασφάλεια, η καλοσχεδιασμένη διαχεί-
ριση των απορριμμάτων της Αττικής κ.ά. Η νέα περιφερειακή
αρχή από τις εκλογές της 8ης Οκτωβρίου πρέπει, στα λόγια
του Ελύτη, να «κάνει άλμα πιο γρήγορα από τη φθορά, προτού
η φθορά την ξεπεράσει»!

Ποιες θεσμικές παρεμβάσεις κατά τη γνώμη σας πρέ-

πει να γίνουν από την κεντρική κυβέρνηση στην περι-

φέρεια-αυτοδιοίκηση, για να καταστεί πιο παραγωγι-

κή και ωφέλιμη στον ρόλο της;
Πρωτίστως ας ομιλήσει ο κραταιός Δημοσθένης: «Δει δη χρη-
μάτων, ω άνδρες Αθηναίοι, και άνευ τούτων ουδέν εστί γενέ-

σθαι των δεόντων». Πρέπει πρωτίστως να τροφοδοτήσει με
πόρους η Πολιτεία την περιφέρεια, αφού από την αλγεινή πε-
ρίοδο των μνημονίων και εντεύθεν, και οι δυο βαθμοί αυτοδι-
οίκησης έχουν «στεγνώσει». Επιγενομένως αξιοκρατικά μέσω
ΑΣΕΠ να προσληφθεί εξειδικευμένο επιστημονικό προσωπι-
κό, που θα δώσει αναπτυξιακή πνοή και ούριο άνεμο ανανέω-
σης στις επιχειρησιακές της δομές, για να φύγουν μπροστά και
να παράξουν ωφέλιμο και απτό έργο για τους πολίτες της Αττι-
κής. Τέλος, πρέπει να προχωρήσουν συνέργειες και με άλλα
επιχειρησιακά κομμάτια πρώτης γραμμής της κεντρικής διοί-
κησης, ώστε μέσα από τη σύζευξη τεχνογνωσίας και υψηλής
ποιότητας ανθρώπινου δυναμικού, να γίνουν ζωτικές τομές σε
πολλές υπηρεσίες της περιφέρειας για τους πολίτες.

Σε ποιους τομείς εκτιμάτε ότι μπορείτε να προσφέρε-

τε εάν εκλεγείτε στην Περιφέρεια Αττικής; 
Ως MSc διπλωματούχος ηλεκτρολόγος μηχανικός ΕΜΠ έχω
μακρά εμπειρία και μέσα από τη θητεία μου στην Intracom
στη σχεδίαση και υλοποίηση μεγάλων αναπτυξιακών έργων,
ιδίως νέων τεχνολογιών. Διετέλεσα μάλιστα διευθυντής Εκ-
παίδευσης στο μεγαλύτερο έργο Πληροφορικής στην Ελλάδα
ΟΠΣ-ΙΚΑ. Ενώ από την πρόσληψή μου με τον 13Κ/2017 Δια-
γωνισμό του ΑΣΕΠ στην ΑΑΔΕ έχω επίσης μια σημαντική εμ-
πειρία στις καινοτόμες εφαρμογές Πληροφορικής του Δημο-
σίου, που άλλαξαν σημαντικά την αποδοτικότητα και τη φιλι-
κότητα προς τον πολίτη των δημόσιων υπηρεσιών. Παράλληλα
ως συγγραφέας ασχολούμαι εκτενώς με τον πολιτισμό και
έχω αναπτύξει ένα ευρύ συγγραφικό έργο, στο δοκίμιο, την

αισθητοκριτική, τις ιστορικές μονογραφίες και την πολιτική
ιστορία, έχοντας συγγράψει και το βιβλίο «Πολιτική Ιστορία
της νεωτέρας Ελλάδος», με προλόγους των κ.κ. Στέλιου Πα-
παθεμελή, Παναγιώτη Κρητικού, Στάθη Παναγούλη και του τ.
Προέδρου της Δημοκρατίας Προκόπη Παυλόπουλου. Τέλος,
διατηρώ ραδιοφωνική και τηλεοπτική εκπομπή στα pemp-
tousia.fm και pemptousia.tv για την ορθοδοξία και τον πολιτι-
σμό. Ψηφιακή πολιτική, τεχνικά έργα και πολιτισμός είναι τα
κύρια πεδία της δράσης μου.

Ποιος αυτοδιοικητικός σάς έχει γοητεύσει με το

έργο του; 
Έχοντας συγγράψει το βιβλίο «ΑΘΗΝΑ, ζαφειρόπετρα…»,
βιογραφώ στο πρώτο μέρος του τους διατελέσαντες δη-
μάρχους της Αθήνας και έχω απτή εικόνα του έργου και της
πολιτισμικής βιοτροπίας, των κεντρικών κατά βάση αυτοδι-
οικητικών μας προσώπων. Αναμφίβολα ο αείμνηστος δή-
μαρχος Αθηναίων Αντώνης Τρίτσης υπήρξε ο αυτοδιοικητι-
κός που επηρέασε τη σκέψη μου καθοριστικά. Οραματί-
στηκε την ενοποίηση των αρχαιολογικών χώρων της Αθή-
νας, το τραμ και άλλες παρεμβάσεις, που άλλαξαν ριζοτομι-
κά το πολιτισμικό ήθος και τη φυσιογνωμία της Αθήνας. Ας
εμπνευστούμε έτσι από το ιδεοφόρο παράδειγμά του και ας
κάνουμε από το αυτοδιοικητικό μας μετερίζι ο καθένας τις
περιφέρειες και τις πόλεις μας ομορφότερες, λειτουργικό-
τερες, φιλικότερες και πολιτισμικά υψωμένες, αντάξιες της
ατίμητης ιστορίας μας, που χάρισε στην ανθρωπότητα ατί-
μητα δώρα ήθους και πολιτισμού. Π
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«Για μια Αττική
της ανάπτυξης, 

του πολιτισμού και 
της αλληλεγγύης!»



Μ
ε αφορμή το περιστατικό επιθέσεων
εναντίον μελών της Ειρηνευτικής Δύ-
ναμης του ΟΗΕ στην Κύπρο (UNFICYP)

και περιουσίας τους, όπως καταγράφηκε από
δήλωση της Ειρηνευτικής Δύναμης του ΟΗΕ
στην Κύπρο, στην Πύλα στις 18/8/2023 εντός της
νεκρής ζώνης, ελεγχόμενης από τη UNFICYP,
παρατίθεται συνοπτικά το νομικό καθεστώς που
απορρέει από το διεθνές δίκαιο. Συγκεκριμένα,
αναφορά γίνεται στον τομέα που αφορά τις Διε-
θνείς Συνθήκες και το Διεθνές Εθιμικό Δίκαιο
που διέπει το θέμα των επιθέσεων εναντίον προ-
σωπικού των ειρηνευτικών δυνάμεων του Οργα-
νισμού Ηνωμένου Εθνών και των αντικειμένων
τους, ενώ καθίσταται σαφές, εξ ορισμού, ότι τέ-
τοιες επιθέσεις παραβιάζουν το διεθνές δίκαιο.

ΤΤο 1994 υιοθετήθηκε η Διεθνής Σύμβαση για
την Ασφάλεια του Οργανισμού Ηνωμένων
Εθνών και του Συνδεδεμένου με Αυτόν Προσω-
πικού, η οποία στο Άρθρο 9 περιλαμβάνει τα αδι-
κήματα κατά των Ηνωμένων Εθνών και του συν-
δεδεμένου με αυτόν προσωπικού, ήτοι την εκ
προθέσεως διάπραξη δολοφονίας, απαγωγής ή
άλλης επίθεσης κατά προσώπου ή της ελευθε-
ρίας οποιουδήποτε μέλους του ΟΗΕ ή του συν-
δεδεμένου με αυτόν προσωπικού· τη βίαιη επί-
θεση κατά των επίσημων εγκαταστάσεων, των
ιδιωτικών καταλυμάτων ή των μέσων μεταφοράς
οποιουδήποτε μέλους του ΟΗΕ ή του συνδεδε-
μένου με αυτόν προσωπικού από την οποία δη-

μιουργείται πιθανότητα διακινδύνευσης του
προσώπου ή της ελευθερίας αυτού του μέλους·
την απειλή διάπραξης οποιασδήποτε τέτοιας
επίθεσης με αντικειμενικό στόχο τον εξαναγκα-
σμό φυσικού ή νομικού προσώπου να προβεί σε
πράξη ή παράλειψη· την απόπειρα διάπραξης
οποιασδήποτε τέτοιας επίθεσης και· ενέργεια
που αποτελεί συμμετοχή με την ιδιότητα του συ-
νεργού σε οποιαδήποτε τέτοια επίθεση ή σε
απόπειρα διάπραξης τέτοιας επίθεσης ή στην
οργάνωση άλλων ή την παροχή εντολών σε άλ-
λους να διαπράξουν τέτοια επίθεση. Το Άρθρο 7
της Σύμβασης του 1994 επιβάλλει στα κράτη-μέ-
λη του ΟΗΕ να εξασφαλίζουν την ασφάλεια και
την προστασία του Οργανισμού και του συνδεδε-
μένου με αυτόν προσωπικού, προνοώντας ότι ο
Οργανισμός Ηνωμένων Εθνών και το συνδεδε-
μένο με αυτόν προσωπικό, ο εξοπλισμός τους
και οι εγκαταστάσεις τους δεν θα καθίστανται
αντικείμενο επίθεσης ή οποιασδήποτε ενέργει-
ας η οποία τους παρεμποδίζει να εκτελέσουν την
εντολή τους.

Επιπρόσθετα με τα διαλαμβανόμενα στη Σύμ-
βαση του 1994 για την Ασφάλεια του Οργανισμού
Ηνωμένων Εθνών και του Συνδεδεμένου με Αυ-
τόν Προσωπικού, το Καταστατικό του Διεθνούς
Ποινικού Δικαστηρίου του 1998 περιλαμβάνει
στο Άρθρο 8(2)(b)(iii) και (e)(iii) τις επιθέσεις με
πρόθεση κατευθυνόμενες κατά προσωπικού,
εγκαταστάσεων, υλικού, μονάδων ή οχημάτων

που χρησιμοποιούνται σε αποστολές ανθρωπι-
στικής βοήθειας ή ειρηνευτικές αποστολές,
σύμφωνα με τον Χάρτη των Ηνωμένων Εθνών,
εφόσον δικαιούνται την προστασία που χορηγεί-
ται σε αμάχους ή πολιτικά αντικείμενα σύμφωνα
με το διεθνές δίκαιο των ενόπλων συρράξεων
ως εγκλήματα πολέμου που τίθενται υπό τη δι-
καιοδοσία του Διεθνούς Ποινικού Δικαστηρίου.

Τέλος, σύμφωνα με την κωδικοποίηση κανό-
νων του διεθνούς εθιμικού δικαίου υπό την αι-
γίδα της Διεθνούς Επιτροπής του Ερυθρού
Σταυρού, που αποτελεί αναπόσπαστο μέρος του
διεθνούς δικαίου, οι επιθέσεις κατά του προ-
σωπικού και υποδομών/αντικειμένων των ει-
ρηνευτικών δυνάμεων που ενυπάρχουν σύμ-
φωνα με τον Καταστατικό Χάρτη του Οργανι-
σμού Ηνωμένων Εθνών απαγορεύονται ρητώς
από τον Κανόνα 33 που έχει ενσωματωθεί στο
Καταστατικό του Διεθνούς Ποινικού Δικαστηρί-
ου στη βάση του διεθνούς εθιμικού δικαίου κατ’
αναλογία της προστασίας που παρέχεται σε
αμάχους και αστικά αγαθά. Ο Κανόνας 33 εμπί-
πτει κάτω από το Κεφάλαιο «Ειδικά Προστα-
τευόμενα Άτομα και Αντικείμενα» και αποτελεί
αποτύπωση του διεθνούς εθιμικού δικαίου ως
έχει καταγραφεί από τη Διεθνή Επιτροπή του
Ερυθρού Σταυρού στη βάση της πρακτικής των
κρατών και του opinio juris που απαιτείται για
τη δημιουργία νομικά δεσμευτικών κανόνων
στη βάση του διεθνούς εθίμου. 
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Χ
θες το βράδυ βρέθηκα με φίλους για ένα ποτό...
Κανένας τους δεν έχει σχέση με τη δημοσιογρα-
φία, όμως είναι άνθρωποι σκεπτόμενοι,

εργαζόμενοι, κάποιοι οικογενειάρχες, φυσιο-
λογικοί άνθρωποι δηλαδή.

Η χαλαρή καλοκαιρινή συζήτηση περί ανέ-
μων και υδάτων πολλών κατέληξε -δυστυχώς-
στην πολιτική καθημερινότητα.

(Ανοίγω παρένθεση.)
Έχω παρακαλέσει να μη μου ανοίγουν πολιτι-

κές συζητήσεις τις ώρες που προσπαθώ να
αποφορτιστώ αλλά μάταια…

(Κλείνω παρένθεση.)
Η συζήτηση λοιπόν «ζωντάνεψε» με διάφορες

απόψεις για το πριν και το μετά και κατέληξε στη
δολοφονία του Μιχάλη, στους χούλιγκαν, στις πολιτικές
ευθύνες και στο ποδόσφαιρο (πεδίο στο οποίο μια αγκι-
νάρα σίγουρα έχει περισσότερες γνώσεις από εμένα).

Έγινε πολύς λόγος για το αν ο Γιάννης Οικονόμου -ο
υπουργός Προστασίας του Πολίτη- έπρεπε να παραιτη-
θεί ή όχι…

Οι «φωνές» πολλές, οι απόψεις αντικρουόμενες, με
τους περισσότερες να υποστηρίζουν με πάθος ότι έπρε-

πε να παραιτηθεί!
Είδα κι απόειδα και ζήτησα μια απλή απάντηση:

«Θεωρείτε ότι φταίει;».
Η απάντηση ήταν κατηγορηματικά «όχι».
«Τότε γιατί να παραιτηθεί, εφόσον δεν

φταίει;», αναρωτήθηκα…
«Θα ένιωθα καλύτερα, διότι αυτό επιβάλ-

λει το political correct!», ήταν η αποστομωτι-
κή απάντηση που πήρα…

Σοβαρά τώρα;
Ο Μητσοτάκης βγήκε στην τηλεόραση

μαυρισμένος και αξύριστος… Στην πυρά!
Η Πρόεδρος της Δημοκρατίας κατέβηκε

από το προεδρικό αεροσκάφος με αθλητικά
παπούτσια… Στην πυρά!

Ο Τσίπρας πήγε για διακοπές στην Καλιφόρνια με την
οικογένειά του… Στην πυρά!

Η Παπαρήγα είχε ασφάλεια και κυκλοφορούσε με
Lexus… Στην πυρά!

Ο Πιερρακάκης είναι ΠΑΣΟΚος και υπουργός του Μη-
τσοτάκη… Στην πυρά!

Μήπως -λέω «μήπως»- έχουμε πάρει πολύ στα σοβα-
ρά το political correct και χάνουμε την ουσία;

Μήπως δεν έχουμε με τίποτα καλύτερο να ασχολη-
θούμε, λες και ζούμε στη Γη της Επαγγελίας, όπου
έχουμε λύσει όλα μας τα προβλήματα και ασχολούμα-
στε με «παπάτζες»;

Μήπως είμαστε τόσο φαιδροί που ελλείψει επιχειρη-
μάτων και στο όνομα του ρηχού αντίλογου βαφτίζουμε
την «κατινιά» political correct;

Όχι, θα ήταν λάθος να παραιτηθεί ο Οικονόμου, ένας
υπουργός που δεν είχε κλείσει ούτε βδομάδα στο
υπουργείο του εξαιτίας της ανεπάρκειας κάποιων άλ-
λων.

Όχι, δεν με ενδιαφέρει αν ο Μητσοτάκης είναι μαυρι-
σμένος, αξύριστος και με μακό, από τη στιγμή που κάνει
σωστά τη δουλειά του.

Βαρέθηκα ο κάθε ανίκανος να βαφτίζει το «δήθεν»
political correct και την έλλειψη επιχειρημάτων σε στεί-
ρα και επικίνδυνη «αντιπολίτευση». 

Η «πολιτική ορθότητα», ανόητε αποψάκια, δεν εκ-
φράζεται με παραιτήσεις χωρίς λόγο, έτσι «για τα μά-
τια», ούτε με δήθεν κακομοιριά για να νιώσεις εσύ κα-
λύτερα, ούτε με γόβες ούτε με κόντρα ξύρισμα!

Γιατί έτσι καταλήγεις να μετράς το «κουστούμι» πε-
ρισσότερο από το περιεχόμενό του… 

Οι επιθέσεις εναντίον προσωπικού των ειρηνευτικών δυνάμεων του ΟΗΕ
και των αντικειμένων/υποδομών τους υπό το πρίσμα του διεθνούς δικαίου

Δες την ουσία και άσε το «political correct»

του

δρα Αντώνη 
Στ. Στυλιανού

Λέκτορας Νομικής

στο Πανεπιστήμιο
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Σ
την Ελλάδα την αναζητούσαν, στην Ισπανία τη
βρήκαν. Έτσι, αντί ο ΣΥΡΙΖΑ και ο Αλέξης Τσί-
πρας να πετύχουν την πολυπόθητη κυβέρνηση

ηττημένων, τελικά αυτό θα συμβεί στην Ισπανία, όπου
ο Πέδρο Σάντσεθ παρότι ήρθε δεύτερος στις βουλευ-
τικές εκλογές της 23ης Ιουλίου 2023, από ό,τι φαίνε-
ται θα είναι αυτός στον οποίο την επόμενη εβδομάδα
ο βασιλιάς της Ισπανίας Φελίπε ΣΤ’ θα αναθέσει τον
σχηματισμό κυβέρνησης (https://abcnews.go.com
17/8/2023). 

Ο λευκός καπνός για τον σχηματισμό κυβέρνησης
συνασπισμού των κεντροαριστερών δυνάμεων στην
Ισπανία βγήκε μόλις την Πέμπτη 17/8/2023 με αφορ-
μή την εκλογή προέδρου της ισπανικής Βουλής. Εκεί
ο Σάντσεθ συνεπικουρούμενος από έξι επιπλέον
κόμματα (www.ft.com 17/8/2023), όπως το αριστερό
SUMAR της Γιολάνδα Ντίαθ αλλά και κόμματα των
αυτονομιστών της Καταλονίας, της Χώρας των Βά-
σκων και της Γαλικίας, πέτυχε την εκλογή της Κατα-
λανής σοσιαλίστριας Φρανσίνα Αρμενγκόλ στη θέση
του προέδρου της ισπανικής Βουλής με 178 ψήφους
(www.lavanguardia.com 17/8/2023), δύο επιπλέον
από την απόλυτη πλειοψηφία της ισπανικής Βουλής.
Η εξέλιξη αυτή θεωρείται πλέον ως πρόκριμα για την
ανάθεση στον Σάντσεθ της εντολής σχηματισμού κυ-
βέρνησης από τον Ισπανό βασιλιά (www.elmundo.es
17/8/2023).

Η μαζική συμμετοχή στις ισπανικές εκλογές της
23ης Ιουλίου 2023, η οποία έφτασε το 70,33% ξεπερ-
νώντας εκείνη των εκλογών του 2019, ο τεράστιος
αριθμός των επιστολικών ψήφων που έφτασαν τα 2,4
εκατομμύρια (https://english.elpais.com 21/7/2023)
καθώς και η πόλωση ανάμεσα σε Δεξιά και Αριστερά
που επικράτησε στις εκλογές, τελικά ευνόησαν τους
δύο μονομάχους, δηλαδή το Λαϊκό Κόμμα (PP) που
πήρε ποσοστό 33,05% και το Σοσιαλιστικό Κόμματος
(PSOE) που πήρε ποσοστό 31,7%. 

Κατ’ ακολουθία, το Λαϊκό Κόμμα του Αλμπέρτο
Νούνιεθ Φεϊχό, συρρικνώνοντας το ακροδεξιό κόμμα
των νοσταλγών του Φράνκο VOX, αλλά και τα διάφορα
αυτονομιστικά συντηρητικά κόμματα στην Καταλονία,
στη Χώρα των Βάσκων και στις άλλες περιοχές όπου
δρουν οι αυτονομιστές, έλαβε 8.091.840 ψήφους
κερδίζοντας 137 έδρες (https://amp.elmundo.es
10/8/2023), αυξάνοντας την εκλογική του δύναμη κα-
τά 3.071.971 ψήφους σε σχέση με το 2019, οπότε είχε
λάβει 89 έδρες, ποσοστό 20,8% και 5.019.869 ψή-
φους. Άλλωστε είναι χαρακτηριστικό ότι το χριστια-
νοδημοκρατικό βασκικό κόμμα PNV έχασε 101.641
ψήφους σε σχέση με το 2019, ενώ το φιλελεύθερο
κεντροδεξιό κόμμα των Ciudadanos (Cs) που πήρε
1.637.540 ψήφους το 2019 μετά το πατατράκ που έπα-
θε στις περιφερειακές εκλογές του Μαΐου 2023, κυ-
ριολεκτικά εξαϋλώθηκε με τους ψηφοφόρους του να
μετακινούνται μαζικά στο Λαϊκό Κόμμα. 

Στους νέους ψηφοφόρους του Λαϊκού Κόμματος
πρέπει επίσης να προστεθούν και οι 606.319 ψήφοι
που προήλθαν από το VOX. Επίσης το Λαϊκό Κόμμα ευ-
νοήθηκε και από τις ψήφους των 233.000 Ισπανών ψη-
φοφόρων του εξωτερικού (www.reuters.com
29/7/2023), καθώς μετά την καταμέτρηση που ολοκλη-
ρώθηκε την Παρασκευή 28 Ιουλίου 2023 κέρδισε μια
επιπλέον έδρα στην περιοχή της Μαδρίτης εις βάρος
του PSOE, κατακτώντας τελικά 137 έδρες και όχι 136
έδρες όπως αρχικά είχε καταγραφεί στα επίσημα απο-
τελέσματα, με το PSOE να χάνει μία έδρα και από 122
να λαμβάνει τελικά 121 έδρες (https://apnews.com
29/7/2023). 

Τα λάθη του Φεϊχό τις τελευταίες ημέρες της προ-
εκλογικής περιόδου καθώς και την πόλωση εκμεταλ-
λεύθηκε από την πλευρά του ο απερχόμενος σοσιαλι-
στής πρωθυπουργός Πέδρο Σάντσεθ, επικεφαλής του
Σοσιαλιστικού Κόμματος (PSOE) που έλαβε
7.760.970 ψήφους κερδίζοντας 121 έδρες

(https://elecciones.epe.es/resultados). Έτσι, παρά
τη φθορά της εξουσίας, το PSOE κατάφερε τελικά να
αυξήσει την εκλογική του δύναμη κατά 1.007.987 ψή-
φους σε σχέση με το 2019, οπότε είχε λάβει 120
έδρες, ποσοστό 28,0% και 6.752.983 ψήφους, συρρι-
κνώνοντας τη δύναμη των πάλαι ποτέ Podemos κατά
83.179 ψήφους και κυρίως την εκλογική δύναμη των
διάφορων αυτονομιστικών σοσιαλδημοκρατικών
κομμάτων στην Καταλονία, στη Χώρα των Βάσκων και
στις άλλες περιοχές όπου δρουν οι αυτονομιστές. Στο
πλαίσιο αυτό θα πρέπει να επισημανθεί ότι το αριστε-
ρό καταλανικό κόμμα ERC έχασε 407.051 ψήφους σε
σχέση με το 2019, με τους ψηφοφόρους αυτούς να
στηρίζουν το PSOE. 

Ο Πέδρο Σάντσεθ έπαιξε αρκετά έξυπνα το χαρτί της
πόλωσης έχοντας ως κύριο σύνθημα το «No pasarán»
κατά της συμμαχίας Λαϊκού Κόμματος και ακροδεξιού
VOX, μια συμμαχία η οποία είχε ήδη εξασφαλίσει δυο
μήνες πριν, στις περιφερειακές εκλογές, τη διακυβέρ-
νηση στις περιφέρειες Καστίλλη & Λεόν, Βαλένθια και
Εξτρεμαδούρα (https://english.elpais.com
24/7/2023). Άλλωστε η νίκη του Λαϊκού Κόμματος σε 7
από τις 10 περιφέρειες και η συνακόλουθη ήττα του
σοσιαλιστικού κόμματος στις περιφερειακές εκλογές
της 28ης Μαΐου 2023 ήταν και ο βασικός λόγος που
οδήγησε τον Σάντσεθ να προκαλέσει τη διεξαγωγή των
πρόωρων εκλογών της 23ης Ιουλίου. Μάλιστα το βρά-
δυ των εκλογών και με καταμετρημένο το 98,91% των
ψήφων και καθώς πλέον είχε διαφανεί ότι το Λαϊκό
Κόμμα δεν μπορούσε να συγκεντρώσει την κοινοβου-
λευτική πλειοψηφία ακόμη και με τις ψήφους της
ακροδεξιάς του VOX, ο Πέδρο Σάντσεθ σε μια γεμάτη
πάθος ομιλία του έξω από τα γραφεία του PSOE απευ-
θυνόμενος στους οπαδούς του κόμματός του επισήμα-
νε την εκλογική αποτυχία του ακροδεξιού VOX, τροφο-
δοτώντας έτσι στη συνέχεια διάφορες αναλύσεις που
επισημαίνουν ότι τελικά δεν είναι ιστορικά «αναπό-
φευκτο ένα παγκόσμιο αντιδραστικό κύμα»
(www.lemonde.fr.en 28/7/2023). 

Το εκλογικό παζλ στις ισπανικές εκλογές συμπλη-
ρώνουν το ακροδεξιό κόμμα των νοσταλγών του
Φράνκο VOX με 3.033.744 ψήφους και ποσοστό
12,39% που έλαβε 33 έδρες και το αριστερό SUMAR
της Γιολάνδα Ντίαθ που απορρόφησε τους Podemos
με 3.014.006 ψήφους και ποσοστό 12,31% που έλαβε
31 έδρες (https://elecciones.epe.es/resultados). Τέ-
λος, την ενδεκακομματική ισπανική Βουλή συμπλη-
ρώνουν επτά αυτονομιστικά κόμματα της Καταλονίας,
της Χώρας των Βάσκων αλλά και της Γαλικίας, της Να-
βάρας και των Καναρίων νήσων. Κόμματα τα οποία,
παρότι το καθένα έλαβε εθνικό ποσοστό μικρότερο
του 1,9%, εντούτοις διαθέτουν όλα μαζί 28 από τις 350
συνολικές έδρες του ισπανικού κοινοβουλίου. 

Στη συνέχεια το story είναι γνωστό. με τον Σάντσεθ
στις 17/8/2023 «να κερδίζει την ψηφοφορία-κλειδί»
για την πρόεδρο της ισπανικής Βουλής που «θα μπο-
ρούσε να ανοίξει τον δρόμο για τη συγκρότηση νέας
κεντροαριστερής κυβέρνησης» (https://english.el-
pais.com 17/8/2023).

Κυβέρνηση ηττημένων στην Ισπανία

του

Νότη Μαριά
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Αναταραχές ανάμεσα
σε ειρηνευτικές

δυνάμεις και
Τουρκοκύπριους που

έκαναν εργασίες
δημιουργίας

παράνομου δρόμου -
Καταδικάζουν ΟΗΕ,

ΗΠΑ, Βρετανία 
και Γαλλία Ε πεισόδια σημειώθηκαν στην ουδέτερη

ζώνη στην Κύπρο χθες το πρωί, όταν
άνδρες της ειρηνευτικής δύναμης των

Ηνωμένων Εθνών στην περιοχή Πύλα προ-
σπάθησαν να εμποδίσουν τις παράνομες κα-
τασκευαστικές εργασίες που διενεργήθηκαν
στα Κατεχόμενα. Άμεσα ο ΟΗΕ προχώρησε
σε ανακοίνωση, με την οποία καταδικάζει «τις
απαράδεκτες επιθέσεις Τουρκοκυπρίων
εναντίον μελών της Ειρηνευτικής Δύ-
ναμης των Ηνωμένων Εθνών, τα οποία
επιχείρησαν να παρεμποδίσουν μη
εξουσιοδοτημένες εργασίες κατα-
σκευής δρόμου εντός της “νεκρής ζώ-
νης”, πλησίον της Πύλας». Όπως επι-
σημαίνεται, «οι παράνομες εργασίες
πρέπει να σταματήσουν άμεσα και είναι
ανάγκη να αποφευχθεί κάθε είδους
δραστηριότητα που θα προκαλέσει περαιτέρω
κλιμάκωση». 

Η Ειρηνευτική Δύναμη των Ηνωμένων
Εθνών ανέφερε ακόμη και ζημιές σε οχήματα
του ΟΗΕ από την τουρκοκυπριακή πλευρά.

Το ελληνικό υπουργείο Εξωτερικών από
την πλευρά του έκανε λόγο για «κατάφωρη
παραβίαση του status quo» και «πράξη περι-
φρόνησης της διεθνούς νομιμότητας». Πα-
ρέμβαση υπήρξε και από τον πρωθυπουργό
Κυριάκο Μητσοτάκη, ο οποίος είχε τηλεφωνι-
κή επικοινωνία με τον πρόεδρο της Κύπρου
και συμφώνησαν να προβούν σε συντονισμέ-
νες ενέργειες σε διεθνές επίπεδο. 

«Η Ελλάδα βρίσκεται σε πλήρη συντονισμό
με την Κυπριακή Δημοκρατία και θα προβεί
σε όλες τις δέουσες ενέργειες προς διεθνείς
οργανισμούς και κυβερνήσεις», υπογραμμί-
ζει το υπουργείο Εξωτερικών.

Η τουρκική πρόκληση με τις παράνομες
κατασκευές συνιστούσε νέα επιβολή τετελε-
σμένων και έγινε παρά την έντονη διπλωματι-
κή κινητικότητα που υπήρξε το τελευταίο διά-
στημα, όπου η κατοχική πλευρά είχε όλους
απέναντί της. 

Με την κίνηση αυτή είναι σαφές πως η Άγ-
κυρα στοχεύει σύμφωνα με τα κυπριακά μέσα
ενημέρωσης στα εξής:

* Πρώτον, στην κατάληψη εδάφους, που
βρίσκεται σε καθεστώς «νεκρής ζώνης» και
σύνδεση με το χωριό Πύλα. Εντάσσει την πε-
ριοχή στην «ΤΔΒΚ». Όπως πράττει και σε άλ-
λες περιοχές της «νεκρής ζώνης». 

* Δεύτερον, στην απόκτηση σημαντικού
στρατιωτικού πλεονεκτήματος. Σε περίπτωση
στρατιωτικής επίθεσης μπορεί να συγκεν-
τρωθεί πυροβολικό και άρματα μάχης. Υπάρ-
χουν, ήδη, δυνάμεις στην περιοχή και με τη
νέα κίνηση θα σταθμεύουν στο νέο υπό κατά-
ληψη έδαφος. Με κινούμενα πυροβόλα θα
μπορεί, για παράδειγμα, να χτυπά τις δυνά-
μεις της ειρηνευτικής φρουράς από πλεονε-

κτική θέση και εν πολλοίς εκ των έσω. 
Οι πρεσβείες των τριών μόνιμων με-

λών του Συμβουλίου Ασφαλείας του
ΟΗΕ, ΗΠΑ, Βρετανίας και Γαλλίας, σε
κοινή ανακοίνωση, καταδίκασαν επίσης
το χθεσινό περιστατικό. «Η βρετανική
Ύπατη Αρμοστεία, η γαλλική Πρεσβεία

και η Πρεσβεία των ΗΠΑ στην Κύπρο εκ-
φράζουν σοβαρές ανησυχίες για την

έναρξη μη εξουσιοδοτημένης κατασκευής
δρόμου, που οδηγεί από τον βορρά στη ζώνη
ασφαλείας, που βρίσκεται υπό τη δικαιοδοσία
του ΟΗΕ», αναφέρεται στην ανακοίνωση. 

Η υπουργός Ευρώπης και Εξωτερικών της
Γαλλίας μάλιστα μίλησε τηλεφωνικά με τον
Τούρκο ομόλογό της. Εξέφρασε τη βαθιά ανη-
συχία της Γαλλίας για τη μη εξουσιοδοτημένη
κατασκευή δρόμου στην Κύπρο, που οδηγεί
από το κατεχόμενο βόρειο τμήμα του νησιού
στο χωριό Πύλα μέσω της «νεκρής ζώνης»
του ΟΗΕ. 

Από τα Κατεχόμενα, ο λεγόμενος υπουρ-
γός Εξωτερικών προέβη σε δηλώσεις λέγον-
τας ότι η βελτίωση και η επέκταση του δρό-
μου Άρσους - Πύλας θα διευκολύνει τη ζωή
των Τουρκοκύπριων κατοίκων της περιοχής,
που «αφέθηκαν στο έλεος των Ελληνοκυ-
πρίων, των Ηνωμένων Εθνών και των βάσε-
ων». Δεν προσπαθούν «να κλέψουν έδα-
φος», κάνουν ένα έργο ανθρωπιστικό, συμ-
πλήρωσε. «Έχουμε ετοιμάσει ένα οδικό έρ-
γο για να διευκολύνουμε την είσοδο και την
έξοδο του τουρκικού λαού της Πύλας προς
την ΤΔΒΚ, ώστε να μπορούν να ανταποκρί-
νονται με φυσιολογικό τρόπο στις ανάγκες
τους. Με την προϋπόθεση ότι δεν θα μπούμε
στο έδαφος των βρετανικών βάσεων, ετοιμά-
σαμε έναν δρόμο στα εδάφη που θεωρούμε
ότι είναι δικά μας και τα ΗΕ θεωρούν ότι είναι
“νεκρή ζώνη”. Συνοψίζοντας, θα γίνει
ασφαλτόστρωση ενός παλιού, υφιστάμενου
δρόμου», κατέληξε.

Οργή για τα επεισόδια 
στη «νεκρή ζώνη» 
στην Κύπρο 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη
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Παγκόσμιος συναγερμός 
με τη νέα μετάλλαξη 

Σ
υναγερμός έχει σημάνει στην ιατρική κοινότητα
διεθνώς αλλά και στην Ελλάδα. Τις τελευταίες
εβδομάδες καταγράφεται νέα αύξηση στις νοση-

λείες ασθενών με Covid-19 και την κυκλοφορία του
SARS-CoV-2, όπου πλέον η υποπαραλλαγή EG.5, γνωστή
ως Eris, έχει δυναμική παρουσία.

Συγκεκριμένα, με βάση την τελευταία έκθεση του
Εθνικού Οργανισμού Δημόσιας Υγείας, την εβδομάδα
από 7 έως 13 Αυγούστου χρειάστηκε να εισαχθούν στο

νοσοκομείο για Covid-19 563 ασθενείς,
δηλαδή, σχεδόν 100 περισσότεροι σε
σχέση με την εβδομάδα που προηγήθηκε
αυτής. Αξίζει να σημειωθεί ότι ο αριθμός
των εβδομαδιαίων εισαγωγών έχει τρι-
πλασιαστεί από τις αρχές Ιουλίου έως σή-

μερα. Αντίστοιχα, περαιτέρω αύξηση πα-
ρατηρείται στη θετικότητα στα ελεγχθέντα
δείγματα, η οποία με βάση τα στοιχεία από

το μητρώο Covid-19 είναι στο 10%, έναντι 7,8% που ήταν
την πρώτη εβδομάδα του Αυγούστου. Το ποσοστό των θε-
τικών στον ιό ελέγχων αυξάνεται σταθερά από τα τέλη
Ιουνίου έως σήμερα και πλέον βρίσκεται στα ίδια επίπε-
δα που ήταν τον περασμένο Ιανουάριο.

Yπό παρακολούθηση
Ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας αποφάσισε να κατα-

τάξει τη νέα παραλλαγή «στην κατηγορία των υπό παρα-
κολούθηση παραλλαγών εξαιτίας του πολύ μεγάλου
αριθμού, άνω του 30, των μεταλλάξεων της πρωτεΐνης
ακίδας που φέρει», γράφει ο οργανισμός στο επιδημιο-

λογικό δελτίο του που είναι αφιερωμένο στην πανδημία
της Covid-19.  Αυτή τη στιγμή έχουν επισημανθεί μόνο
τέσσερις γνωστές γονιδιακές ακολουθίες αυτής της πα-
ραλλαγής, ενώ δεν είναι γνωστός ο επιδημιολογικός τους
αντίκτυπος, εξηγεί ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας. «Ο
πιθανός αντίκτυπος των μεταλλάξεων της BA.2.86 είναι
αυτή τη στιγμή άγνωστος και αποτελεί αντικείμενο λε-
πτομερούς αξιολόγησης», διευκρινίζει ο ΠΟΥ, ο οποίος
υπογραμμίζει για μία ακόμη φορά τη σημασία που έχει η
παρακολούθηση και η ενημέρωση των αρμόδιων Αρχών,
ώστε να υπάρχει μια ακριβής και συνολική αντίληψη για
την πανδημία της Covid-19.

Ο Στέλιος Λουκίδης, πνευμονολόγος και καθηγητής
της Ιατρικής Σχολής του ΕΚΠΑ, αναφέρει ότι το καλοκαί-
ρι εμφανίζεται πάντα μία έξαρση. «Αυτό είναι λογικό,
γιατί υπάρχει μεγάλη ανταλλαγή πληθυσμών και κινητι-
κότητα. Υπάρχει μια μικρή έξαρση και αυτό το βλέπουμε
και από την πλατφόρμα αντιιικών που έχει διπλασιαστεί η
χορήγησή τους. Στην ανάλογη περίοδο πέρσι το καλοκαί-
ρι ήμασταν δύο φορές πάνω», σημείωσε ο καθηγητής σε
δήλωσή του.

Η υποπαραλλαγή EG.5, η οποία σύμφωνα με τους ειδι-

κούς φαίνεται να χαρακτηρίζεται από αυξημένη μεταδο-
τικότητα σε σύγκριση με άλλες υποπαραλλαγές του
SARS-CoV-2 που κυκλοφορούν αυτή την περίοδο, ταυ-
τοποιήθηκε στο 16% των δειγμάτων στα οποία έγινε γονι-
διωματική ανάλυση. Στις αναλύσεις της πρώτης εβδομά-
δας του Αυγούστου είχε ταυτοποιηθεί στο 11% των δειγ-
μάτων, γεγονός που επιβεβαιώνει τη δυναμική επέκταση
της συγκεκριμένης υποπαραλλαγής.

Προληπτικός εμβολιασμός
Για τον λόγο αυτό οι ειδικοί επιστήμονες εξετάζουν

εμβολιασμό έναντι της Covid-19 των ατόμων που ανή-
κουν σε ευπαθείς ομάδες πληθυσμού με μία επιπλέον
δόση του επικαιροποιημένου εμβολίου το προσεχές
φθινόπωρο. Η Εθνική Επιτροπή Εμβολιασμών έχει ήδη
ξεκινήσει την προεργασία για τη διαμόρφωση της στρα-
τηγικής της χώρας μας σχετικά με τον επόμενο εμβο-
λιασμό έναντι της Covid-19. Ειδικότερα, τα μέλη της
επιτροπής εξετάζουν πώς διαμορφώνονται οι επιδη-
μιολογικοί δείκτες στην Ελλάδα και διεθνώς, και παρα-
κολουθούν τις συστάσεις άλλων ευρωπαϊκών χωρών
και των ΗΠΑ, αλλά και τη διαθεσιμότητα των νέων επι-
καιροποιημένων εμβολίων.

Η επιτροπή περιμένει την έγκριση του νέου επικαιρο-
ποιημένου εμβολίου από την ευρωπαϊκή ρυθμιστική αρ-
χή στα τέλη Αυγούστου, καθώς και τις αποφάσεις του
Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας, προκειμένου να λάβει
τις τελικές αποφάσεις της και να δημοσιοποιήσει τις συ-
στάσεις για τον εμβολιασμό έναντι της Covid-19, κάτι που
τοποθετείται χρονικά τον προσεχή Οκτώβριο.

Ανησυχητικό το ότι τα κρούσματα έχουν
φτάσει σε ποσοστά… Ιανουαρίου μέσα 

στο καλοκαίρι και ο αριθμός 
των εβδομαδιαίων εισαγωγών έχει
τριπλασιαστεί από τις αρχές Ιουλίου 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Τ
ον τελευταίο έναν χρόνο αρκετοί
ήταν εκείνοι που πίστεψαν πως
έχουμε ξεμπερδέψει με τον κορο-

νοϊό, όμως τελικά βρίσκεται εδώ και επιμέ-
νει. Αλλάζει μορφή, διαφοροποιείται και
απειλεί εκ νέου. Αυτό επισημαίνουν οι ειδι-
κοί στην «Political», ξεκαθαρίζοντας πως

μπορεί να μην είμαστε
πλέον αντιμέτωποι με μια
πανδημία, όμως το εμβό-
λιο είναι απαραίτητο, ειδι-
κά στις ευπαθείς ομάδες.

Η Ματίνα Παγώνη στά-
θηκε στην έξαρση του ιού,
τονίζοντας πως έχουμε
οδηγηθεί ήδη στην αύξηση

των κρουσμάτων και η αιτία δεν είναι άλλη
από τον τουρισμό. «Οφείλεται στους τουρί-
στες, διότι στο εξωτερικό η παραλλαγή Eris
βρίσκεται σε έξαρση. Σε εμάς καλύπτει ένα
ποσοστό της τάξεως του 11% και ευτυχώς τα
συμπτώματα συγκριτικά με τις άλλες πα-
ραλλαγές είναι πιο ήπια. Σχετικά με τον τρό-
πο που μπορεί να αντιληφθεί κανείς πως
έχει προσβληθεί, θα πρέπει να γνωρίζει
πως όλα αρχίζουν με έναν ελαφρύ πονόλαι-
μο, μπούκωμα, αδυναμία, αλλά ο πυρετός
δεν υπάρχει ή υπάρχει για δύο εικοσιτετρά-
ωρα», ανέφερε στην «Political».

«Το πρόβλημα που αντιμετωπίζουμε δεν
είναι τεράστιο, αλλά όπως συμβαίνει τα τε-
λευταία χρόνια εμφανίζονται διαρκώς περι-
στατικά μεγάλης ηλικίας με υποκείμενα νο-
σήματα. Αυτούς τους ανθρώπους πρέπει να
προσέχουμε γιατί η μετάδοση σε αυτή την
υποπαραλλαγή είναι αρκετά γρήγορη. Δη-
λαδή, εάν νοσήσουμε θα πρέπει να προσέ-
ξουμε πολύ, να καθίσουμε δυο τρεις μέρες
σπίτι, να βάλουμε και τη μάσκα για να μη με-
ταδώσουμε», υποστήριξε η Ματίνα Παγώνη.

Επεσήμανε ακόμη πως σε λίγες εβδομά-
δες θα αρχίσει και πάλι ο διάλογος για ένα
επιπλέον εμβόλιο, ειδικά από τη στιγμή που
θα ανοίξουν τα σχολεία και θα υπάρξει με-
γάλης έκτασης έκθεση όλου του πληθυ-
σμού. «Η Επιτροπή Εμβολιασμού, βάσει των
δεδομένων που θα έχουμε και των οδηγιών
από το εξωτερικό και από τον Παγκόσμιο
Οργανισμό Υγείας, θα αποφασίσει. Προσω-

πικά πιστεύω ότι όπως για τη γρίπη οπωσδή-
ποτε έτσι και για τον κορονοϊό, ο οποίος ποτέ
δεν είπαμε ότι έφυγε, ίσως χρειαστεί να κά-
νουμε μία νέα δόση εμβολιασμού», είπε
στην «Political», ενώ υπογράμμισε επιπλέον
πως υπάρχει ένα ποσοστό αντισωμάτων
(σ.σ.: από τα προηγούμενα εμβόλια) που
έχουμε στον οργανισμό, για αυτό και τώρα η
αντιμετώπιση των παραλλαγών του είναι τε-
λείως διαφορετική, «γιατί είναι κόσμος κατά

75% εμβολιασμένος, δηλαδή, με λίγα λόγια
τα βοήθησαν πάρα πολύ».

Στην έξαρση των κρουσμάτων του κορο-
νοϊού αναφέρθηκε με δηλώσεις του στην
«Political» και ο καθηγητής Πνευμονολο-
γίας και Εντατικής Θεραπείας του ΕΚΠΑ Θε-
όδωρος Βασιλακόπουλος, ο οποίος ξεκαθά-
ρισε πως παρά το γεγονός ότι τελείωσε η
πανδημία, αυτό πρακτικά δεν σημαίνει πως
ξεμπερδέψαμε και με τον κορονοϊό. «Δεν

πρέπει να έχουμε πανικό όμως», είπε
χαρακτηριστικά. Επιπλέον, τόνισε

πως όταν μια νόσος ξεκινά να
γίνεται ενδημική, «θα πρέπει

να μάθουμε να ζούμε με
αυτήν, θα υπάρχουν πε-
ρίοδοι που θα έχουμε
εξάρσεις και υφέσεις. Εί-
μαστε σε μια περίοδο

έξαρσης αλλά σε αυτό δεν
συμβάλλει μόνο μία μετάλ-

λαξη. Υπάρχουν στοιχεία από
τις νοσηλείες σε ΜΕΘ, όσον αφορά

τα κρούσματα».
Όπως επεσήμανε ο καθηγητής, είναι κα-

ταγεγραμμένη η έξαρση και υπάρχουν
κρούσματα υπό διάγνωση: «Αυτή τη στιγμή
αυτό είναι δεδομένο. Όποιος έχει συμπτώ-
ματα από το αναπνευστικό, πρέπει να κάνει
τεστ από μόνος του και να εξεταστεί για να
δει αν έχει κορονοϊό. Αν κάνει τη διάγνωση,
θα πετύχουμε δύο στόχους: οι ευπαθείς
ομάδες θα διαγνωστούν σύντομα για να λά-
βουν τα αντιιικά φάρμακα και θα περιορι-
στεί η μετάδοση».

Σχετικά με τα εμβόλια και το ενδεχόμενο
νέων δόσεων, ο καθηγητής Πνευμονολο-
γίας και Εντατικής Θεραπείας του ΕΚΠΑ τό-
νισε στην «Political»: «Το φθινόπωρο είναι
μακριά, δεν μας ανησυχεί άμεσα. Η χώρα
μας έχει καλό καιρό. Το εμβόλιο του κορο-
νοϊού που θα έρθει τον Οκτώβρη είναι τελεί-
ως διαφορετικό, για να καλύψει τα τρέχοντα
στελέχη. Είναι όπως το εμβόλιο της γρίπης.
Θα πρέπει να το κάνουν οι ευπαθείς ομάδες,
ανοσοκατασταλμένοι και οι ηλικιωμένοι.
Και όσο περισσότεροι το κάνουν τόσο το κα-
λύτερο, όπως ακριβώς συμβαίνει με το εμ-
βόλιο της γρίπης».

Ιδιαίτερη μνεία πάντως αξίζει στο γεγο-
νός ότι στην πρώτη ελληνική μελέτη, η
οποία δημοσιεύθηκε σε ένα πολύ έγκριτο
αμερικανικό περιοδικό και αφορά την ελ-
ληνική εμπειρία σε 34.000 ασθενείς, δη-
λώθηκε πως η μείωση της νοσηλείας και
της θνητότητας έφτασε στο 70%-72%. Αυτό
πρακτικά σημαίνει πως 7 στις 10 νοσηλείες
και 7 στους 10 θανάτους αποτρέπονται από
τη χορήγηση αντιιικών φαρμάκων.

Διπλασιασμός της ζήτησης σε rapid tests και self tests
στα φαρμακεία της Θεσσαλονίκης τον Αύγουστο σε σχέση
με τον προηγούμενο μήνα, αλλά και αύξηση του ποσοστού
της θετικότητας στην Covid-19 κατά περίπου 40%, καταγρά-
φεται στα στοιχεία που συγκεντρώνει ο φαρμακευτικός
σύλλογος της πόλης (ΦΣΘ).

«Η ζήτηση έχει εκτοξευτεί μετά την αργία του Δεκαπεν-
ταύγουστου και προέρχεται κυρίως από συμπολίτες μας
που μόλις επέστρεψαν από τις καλοκαιρινές διακοπές
τους», δηλώνει ο πρόεδρος του Φαρμακευτικού Συλλόγου
Θεσσαλονίκης, Διονύσιος Ευγενίδης. Όπως διευκρινίζεται

στην ανακοίνωση του συλλόγου, πολίτες κάθε ηλικίας προ-
σέρχονται στα φαρμακεία για να κάνουν το τεστ και να δια-
πιστώσουν εάν νοσούν από τον κορονοϊό και κατά μέσο όρο,
πέντε στα οκτώ, είναι θετικά στην Covid-19.

Χαρακτηριστικό παράδειγμα της αυξημένης ζήτησης εί-
ναι, σύμφωνα με τον κ. Ευγενίδη, το γεγονός ότι «υπάρχουν
φαρμακεία στη Θεσσαλονίκη όπου το τελευταίο διάστημα
διενεργούνται κατά μέσο όρο οκτώ rapid tests ημερησίως,
όταν πριν έναν μήνα δεν γινόταν ούτε ένα, ενώ σε άλλα οι
πολίτες αγοράζουν έως και 20 self tests ημερησίως όταν
πριν έπαιρναν μόλις ένα με δύο», ωστόσο, «προς το παρόν

υπάρχει επάρκεια αποθεμάτων για την κάλυψη των αυξη-
μένων αναγκών». Συνήθως οι πολίτες εμφανίζουν ήπια
συμπτώματα, όπως πονόλαιμο και καταρροή, και σπεύ-
δουν στα φαρμακεία είτε για να κάνουν επί τόπου rapid
test είτε για να αγοράσουν self test και να το κάνουν μόνοι
στο σπίτι τους. Ο ΦΣΘ συστήνει στους πολίτες να συνεχί-
σουν να παραμένουν προσεχτικοί και να τηρούν απλούς
καθημερινούς κανόνες, όπως η αποφυγή του συγχρωτι-
σμού, ιδιαίτερα όταν κάποιος εμφανίζει συμπτώματα, το
καλό πλύσιμο και η απολύμανση των χεριών και το βήξιμο
ή το φτέρνισμα στην εσωτερική πλευρά του αγκώνα.

«Θα χρειαστεί 
ακόμη μια 
δόση εμβολίου» 
Η Ματίνα Παγώνη και ο Θεόδωρος Βασιλακόπουλος μιλούν

στην «Political» για την ανάγκη της ασπίδας προστασίας 
στις ευπαθείς ομάδες από την παραλλαγή 

Eris το φθινόπωρο που ανοίγουν τα σχολεία 

Διπλασιάστηκε η ζήτηση σε rapid και self tests στα φαρμακεία Θεσσαλονίκης 

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Σ
το πλαίσιο εντατικών ελέγχων που
πραγματοποιούνται από τις αστυνο-
μικές υπηρεσίες του Νοτίου Αιγαίου

για την τήρηση της νομοθεσίας που αφορά
τη χρήση αιγιαλού σε Μύκονο, Πάρο και
Ρόδο, συνελήφθησαν από κλιμάκια ελέγ-
χων είκοσι δύο άτομα, ως ιδιοκτήτες-υπεύ-
θυνοι-νόμιμοι εκπρόσωποι καταστημάτων,
για τους οποίους διαπιστώθηκε ότι παρα-
βίαζαν τις ισχύουσες διατάξεις.

Συγκεκριμένα, οι διαπιστωθείσες παρα-
βάσεις αφορούσαν την κατάληψη αιγιαλού
με ομπρελοκαθίσματα χωρίς άδεια από την
αρμόδια Αρχή, χρήση χώρου που εμπίπτει
σε προστατευτικές διατάξεις της αρχαιολο-
γίας και παρεμπόδιση πρόσβασης στη θά-
λασσα μέσω τοποθέτησης ομπρελοκαθι-
σμάτων σε απόσταση μικρότερη των 5 μέ-
τρων από την ακτογραμμή.

Αναλυτικά συνελήφθησαν:

Στη Μύκονο
� Νόμιμος εκπρόσωπος επιχείρησης και ακό-
μη 17 άτομα, τα οποία προέβαιναν σε εργασίες
εγκατάστασης μεταλλικής κατασκευής-εξέ-
δρας καταλαμβάνοντας 380 τμ τμήματος ζώ-
νης αιγιαλού-παραλίας χωρίς άδεια.
� Προσωρινά υπεύθυνος καταστήματος
υγειονομικού ενδιαφέροντος, ο οποίος εί-
χε τοποθετήσει σε τμήμα αιγιαλού 16 σετ
ομπρελοκαθισμάτων, 16 ξύλινες κατα-
σκευές με 4 ξαπλώστρες σε καθεμία από
αυτές, καταλαμβάνοντας χώρο περίπου
300 τμ χωρίς άδεια.

Στην Πάρο
� Ιδιοκτήτης επιχείρησης που είχε τοποθε-
τήσει 206 σετ ομπρέλες-ανάκλιντρα κατα-
λαμβάνοντας τμήμα χώρου αιγιαλού και
παραλίας χωρίς άδεια.
� Προσωρινά υπεύθυνος τουριστικού κα-
ταλύματος που είχε εναποθέσει 12 ομπρέ-
λες και 24 ανάκλιντρα και είχε εγκαταστή-
σει φράκτη μήκους 5 μέτρων και ξύλινο
κιόσκι εντός αιγιαλού και παραλίας χωρίς
άδεια.

Στη Ρόδο
� Προσωρινά υπεύθυνος καταστήματος

υγειονομικού ενδιαφέροντος που είχε το-
ποθετήσει 136 ομπρέλες και 272 ξαπλώ-
στρες, από τις οποίες 20 ομπρέλες και 40
ξαπλώστρες βρίσκονταν σε απόσταση μι-
κρότερη των 5 μέτρων από την ακτογραμμή
εμποδίζοντας με αυτόν τον τρόπο την ελεύ-
θερη πρόσβαση του κοινού στη θάλασσα.
Επίσης, στον χώρο είχαν αναπτυχθεί 220
τραπεζοκαθίσματα και υπήρχαν σταθερές
ξύλινες κατασκευές, χωρίς έγκριση της αρ-
μόδιας Υπηρεσίας Αρχαιολογίας και άδεια
χρήσης του αιγιαλού.

Γενικοί έλεγχοι 
Σωρεία παραβάσεων της νομοθεσίας

για τη χρήση αιγιαλού-παραλίας από επι-
χειρήσεις διαπίστωσαν οι επιτόπιοι έλεγ-
χοι που διενήργησαν σε περιοχές της
Ανατολικής Αττικής κλιμάκια ελέγχου της

Εθνικής Αρχής Διαφάνειας.
Όλες οι επιχειρήσεις που ελέγχθηκαν εί-

χαν συνάψει συμφωνητικά παραχώρησης
της απλής χρήσης αιγιαλού-παραλίας με
τις αρμόδιες Αρχές. Ωστόσο, όπως διαπι-
στώθηκε, από αυτές:
� Ποσοστό 83% είχε αναπτύξει ομπρελοξα-
πλώστρες επί του αιγιαλού σε έκταση μεγα-
λύτερη της παραχωρηθείσας από 86 τμ έως
και 800 τμ ανά περίπτωση.
� Ποσοστό 50% καταλάμβανε χώρο πολλα-
πλάσιο του παραχωρηθέντος για τη λει-
τουργία τροχήλατης ή ρυμουλκούμενης
καντίνας.
� Ποσοστό 83% δεν τηρούσε το οριζόμενο πο-
σοστό κάλυψης του παραχωρούμενου αιγια-
λού, το οποίο ανέρχεται στο 60%, και για τις
περιοχές που είναι ενταγμένες στο δίκτυο
Νatura στο 30% του παραχωρούμενου χώρου.

� Ποσοστό 67% δεν είχε αναρτημένη πινα-
κίδα με το σχέδιο και τη φωτογραφία του
παραχωρούμενου χώρου, όπως ορίζεται
από την κείμενη νομοθεσία, ώστε να γίνεται
εύκολα αντιληπτή τυχόν παραβίαση των
ορίων της παραχώρησης.

- Για μία περίπτωση εγείρεται ζήτημα ως
προς την πλήρωση της προϋπόθεσης για
ελεύθερη έκταση αιγιαλού σε ποσοστό 50%
του συνολικού.

Κατά τη διάρκεια των ελέγχων εντοπί-
σθηκαν, επίσης, παραβάσεις φορολογικές
(ποσοστό 17% των ελεγχθέντων) και ασφα-
λιστικές (ποσοστό 67%).

Για τις ανωτέρω διαπιστώσεις-παραβά-
σεις θα ακολουθήσουν οι νόμιμες διαδικα-
σίες επιβολής των οριζομένων κυρώσεων
και λήψης των προβλεπομένων διοικητι-
κών μέτρων.

Είκοσι δύο συλλήψεις 
για κατάληψη αιγιαλού

Γαρίδες με… 64 κιλά κοκαΐνης σε κοντέινερ στον Πειραιά
Περισσότερα από 64 κιλά κοκαΐνης, η αξία της οποίας

ξεπερνά τα 2 εκατ. ευρώ, εντόπισαν οι Αρχές σε εμπορευ-
ματοκιβώτιο με γαρίδες στο λιμάνι του Πειραιά. Η επιχεί-
ρηση στήθηκε από την Υποδιεύθυνση Δίωξης Ναρκωτι-
κών της Διεύθυνσης Ασφάλειας Αθηνών, με τη συμμετοχή
τελωνειακών Αρχών, καθώς και του Τμήματος Δίωξης
Ναρκωτικών του ΣΔΟΕ.

Στο πλαίσιο των ερευνών, και κατόπιν αξιοποίησης πλη-
ροφοριών που περιήλθαν από την Υπηρεσία Δίωξης Ναρ-
κωτικών των ΗΠΑ (DEA), εντοπίστηκε εμπορευματοκιβώ-

τιο, προερχόμενο από το Εκουαδόρ, εντός του οποίου βρέ-
θηκαν και κατασχέθηκαν 58 αυτοσχέδιες συσκευασίες
που περιείχαν συνολικά 64 κιλά κοκαΐνης.

Είναι από τις σπάνιες φορές που αντί σε φορτίο με
φρούτα τα ναρκωτικά εντοπίστηκαν σε ψυγεία που φυλάσ-
σονται γαρίδες. «Μέχρι τώρα οι διακινητές συνήθως μετέ-
φεραν ναρκωτικά σε φορτία με μπανάνες. Επειδή έχουν
πιαστεί πολλές φορές τέτοια φορτία, τώρα βρήκαν νέους
τρόπους. Είναι η πρώτη φορά που εντοπίζεται κοκαΐνη σε
ψυγείο που φυλάσσονται γαρίδες», ανέφεραν υψηλόβαθ-

μα στελέχη της αστυνομίας. 
Οι ίδιες πηγές πρόσθεσαν πως πλέον διαμορφώνεται

μια νέα κατάσταση, όχι μόνο στην Ελλάδα αλλά και στην
Ευρώπη γενικότερα, καθώς τα εγκληματικά δίκτυα ψά-
χνουν συνεχώς νέους τρόπους να μεταφέρουν τα εμπο-
ρεύματά τους. 

«Όλη η Ευρώπη προβληματίζεται για αυτό, καθώς οι πο-
σότητες που εντοπίζονται κατά καιρούς είναι πολύ μεγά-
λες. Οι έρευνες θα αυξηθούν, όπως και η συνεργασία με-
ταξύ των χωρών», ξεκαθάρισαν.

Μύκονος, Πάρος και Ρόδος
πέρασαν από αυστηρούς

ελέγχους και οι υπεύθυνοι
βρέθηκαν στο αυτόφωρο
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Κικίλιας:
«O κίνδυνος 
πυρκαγιών δεν
έχει περάσει» 

Ο υπουργός Κλιματικής Κρίσης και
Πολιτικής Προστασίας Βασίλης Κικί-
λιας πραγματοποίησε χθες το πρωί
επίσκεψη στις εγκαταστάσεις της 1ης
ΕΜΑΚ, στον Ασπρόπυργο, και ζήτησε
να παραμείνουν σε ετοιμότητα μέχρι
τη λήξη της αντιπυρικής περιόδου, κα-
θώς, όπως είπε, τίποτα δεν έχει τελει-
ώσει ακόμα. 

«Ο Δεκαπενταύγουστος πέρασε,
αλλά ο κίνδυνος των πυρκαγιών είναι

εδώ. Έχουμε δρόμο
ακόμα. Δεν πρέπει

να χαλαρώσουμε
μέχρι τις 31
Οκτωβρίου και
πρέπει να αντιμε-

τωπίσουμε την
απειλή με τον ίδιο

επαγγελματισμό, υπευ-
θυνότητα και αυταπάρνηση», τόνισε ο
κ. Κικίλιας στους πυροσβέστες, με
τους οποίους συζήτησε όλα τα θέματα
που τους αφορούν: «Σας ευχαριστώ
όλους για την πολύ μεγάλη προσπά-
θεια σε όλη αυτή την περίοδο της αντι-
πυρικής προστασίας. Το Πυροσβεστι-
κό Σώμα αλλά και την Τοπική Αυτοδι-
οίκηση, τους εθελοντές και τους συμ-
πολίτες μας. Ο Δεκαπενταύγουστος
πέρασε, ωστόσο δεν τελείωσε ο κίν-
δυνος της πρόκλησης πυρκαγιών. Ο
κίνδυνος είναι ακόμα εδώ και πρέπει
με τον ίδιο επαγγελματισμό, την ίδια
σοβαρότητα και καταβάλλοντας την
ίδια προσπάθεια να ολοκληρώσουμε
μέχρι την 31η Οκτωβρίου την περίοδο
πυροπροστασίας». 

Σ
υνελήφθη 24χρονος γνωστός οπα-
δός του Παναθηναϊκού, ο οποίος εί-
χε συμμετάσχει σε διάφορα επει-

σόδια και είχε τραυματιστεί και σε πρό-
σφατη συμπλοκή που είχε γίνει έξω από το
Εφετείο, στον Άρειο Πάγο. Έπειτα από
έρευνες στα στοιχεία που έχουν οι Αρχές
στα χέρια τους είχε εκδοθεί ένταλμα και το
απόγευμα της Παρασκευής συνελήφθη
στην περιοχή του Γκύζη. Σύμφωνα, μάλι-
στα, με ασφαλείς πηγές, είναι ένας από
εκείνους που έχουν καταγραφεί στο συγ-
κεκριμένο υλικό να καθοδηγούν την ομάδα
των χούλιγκαν κοντά στο γήπεδο της ΑΕΚ.

Ευρήματα που εκτιμάται ότι θα οδηγή-
σουν σύντομα στην έκδοση και νέων εν-
ταλμάτων σύλληψης, μετά από αυτό που
εκδόθηκε χθες σε βάρος Έλληνα υπη-
κόου, έχουν στα χέρια τους οι δικαστικές
Αρχές που ερευνούν την αιματηρή συμ-
πλοκή έξω από το γήπεδο της ΑΕΚ η οποία
κατέληξε στην δολοφονία του 29χρονου
Μιχάλη Κατσουρή.

Σύμφωνα με πληροφορίες, η 25η τακτι-
κή ανακρίτρια που χειρίζεται την υπόθε-
ση, μετά το ένταλμα σε βάρος οπαδού του
ΠΑΟ, φέρεται ότι θα είναι σε θέση τις επό-
μενες ημέρες να διευρύνει τον κύκλο των
κατηγορουμένων για τα αιματηρά επεισό-
δια, εκδίδοντας νέα εντάλματα σύλληψης
για πρόσωπα για τα οποία προκύπτει εμ-
πλοκή τους σε όσα έγιναν στη Νέα Φιλα-
δέλφεια. Σύμφωνα με πληροφορίες, οι
Αρχές έχουν ήδη στα χέρια τους μία σειρά
από συγκεκριμένα ευρήματα που εξετά-
ζονται και η αξιοποίηση των οποίων ανα-
μένεται ότι θα φέρει ενώπιον της δικαστι-
κής λειτουργού νέους κατηγορούμενους.

Στο μεταξύ, πηγές από τον χώρο της δι-

καιοσύνης αναφέρουν πως ουδέποτε αρ-
νήθηκαν εισαγγελείς τη συνδρομή και πα-
ρουσία τους σε ποδοσφαιρικούς αγώνες
όταν τους ζητήθηκε. Αναφέρουν επίσης
ότι δεν υποβλήθηκε αίτημα για εισαγγελι-
κή παρουσία πριν από τον κρίσιμο αγώνα
της ΑΕΚ με την Ντιναμό Ζάγκρεμπ. Αντί-
θετα, για τους επόμενους αγώνες της ΑΕΚ
με τη Ζάγκρεμπ καθώς και του Παναθη-
ναϊκού, έχουν ήδη ξεκινήσει συσκέψεις
συναρμόδιων φορέων με παρόντες εισαγ-
γελικούς λειτουργούς. H παρουσία εισαγ-
γελέων σε αγώνες ποδοσφαίρου αφορά
την τήρηση της νομιμότητας και όχι την
επιχειρησιακή οργάνωση και δράση της
αστυνομίας.

Αυστηρά μέτρα 
Για τον αγώνα της ΑΕΚ με την Ντιναμό

Ζάγκρεμπ που θα γίνει απόψε (19/8, 21.45)
θα υπάρξουν αυστηρά μέτρα. 

• Οι περιβάλλοντες χώροι θα κλείσουν
τρεις ώρες πριν την έναρξη και θα υπάρ-
χουν πολύ αυστηροί προέλεγχοι με την
ευθύνη της αστυνομίας. Το ίδιο αυστηροί
θα είναι οι έλεγχοι και στις εισόδους στο
γήπεδο.

• Δεν θα επιτρέπεται σε κανέναν που θα
φέρει μαζί του σακίδιο ή θα κρατάει σα-
κούλες να περάσει τους προελέγχους και
κατ’ επέκταση να περάσει εντός της OPAP
Arena.

• Συσκευές λέιζερ, καπνογόνα, βεγγα-
λικά, γενικώς εύφλεκτα υλικά και οτιδή-
ποτε σχετικό απαγορεύονται αυστηρά.  

• Οποιαδήποτε πανό με περιεχόμενο
ρατσιστικό, πολιτικό και γενικά μη ποδο-
σφαιρικό απαγορεύονται αυστηρά στη
διεξαγωγή του αγώνα.

Συνελήφθη 24χρονος
οπαδός του Παναθηναϊκού 

Είχε εκδοθεί ένταλμα μετά  από στοιχεία από τα βίντεο 
- Βεβαρυμένο το παρελθόν  του, είχε τραυματιστεί 

σε επεισόδια στο Εφετείο 

Νέος καύσωνας 
το επόμενο δεκαήμερο 

Νέο άλμα της θερμοκρασίας το επό-
μενο δεκαήμερο αναμένεται να δώσει
χαρά σε όσους επέλεξαν τις τελευταίες
μέρες του Αυγούστου για τις διακοπές
τους και παράλληλα να ταλαιπωρήσει
όσους επιστρέψουν στις πόλεις. 

Η θερμοκρασία αναμένεται να ανέ-
βει σταδιακά κατά τις επόμενες ημέ-
ρες και να παραμείνει σε υψηλά επίπε-
δα έως το τέλος της επόμενης εβδομά-
δας, παρουσιάζοντας φυσικά μικρές
διακυμάνσεις από μέρα σε μέρα αλλά
και μεταξύ των διαφορετικών περιο-
χών της χώρας.

Με τα έως τώρα διαθέσιμα προγνω-
στικά δεδομένα, η θερμοκρασία από τη
Δευτέρα (21/8) θα φτάσει ή και θα ξε-
περάσει τοπικά τους 40°C. Κατά τη
διάρκεια της νύχτας όμως η ελάχιστη
θα πέφτει κάτω από τους 27-29°C με
εξαίρεση κυρίως τα αστικά κέντρα,
όπου το φαινόμενο της αστικής θερμι-
κής νησίδας θα κρατά τις ελάχιστες
θερμοκρασίες μεταξύ 27 και 29°C.

Μεγάλη φωτιά 
στη Ζάκυνθο  

Πυρκαγιά σε αγροτοδασική έκταση
στη Ζάκυνθο ξέσπασε αργά το από-
γευμα της Παρασκευής. Πρόκειται
για την περιοχή Τσιλιβί και υπήρξε
οδηγία για εκκένωση ώστε να μην
επεκταθεί η φωτιά λόγω των ισχυρών
ανέμων που πνέουν στην περιοχή. 
Κινητοποιήθηκαν επίγειες και εναέ-
ριες δυνάμεις για να δράσουν άμεσα
στο σημείο, επειδή οι εστίες είναι
κοντά σε κατοικημένη περιοχή και
απειλούνται σπίτια. 
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Δίωξη στον οδηγό 
του βυτιοφόρου 
για εμπρησμό από αμέλεια

Στον εισαγγελέα θα βρεθούν ο οδηγός
και ο ιδιοκτήτης της εταιρείας του βυτιο-
φόρου παράλληλα με την έρευνα για την
επτάωρη διακοπή της κυκλοφορίας και
στα δύο ρεύματα της εθνικής οδού Αθη-
νών - Κορίνθου που προκάλεσε την ταλαι-
πωρία χιλιάδων πολιτών. Τέλος, με παραγ-
γελία του προϊσταμένου της Εισαγγελίας
Πρωτοδικών διενεργείται προκαταρκτική
εξέταση για τις τυχόν ποινικές ευθύνες
των αρμόδιων Αρχών, προκειμένου να
εξακριβωθεί εάν προέβησαν σε όλες τις
απαραίτητες ενέργειες για τη διαχείριση
της κυκλοφορίας και την εξασφάλιση της
προστασίας των οδηγών.

Νωρίτερα χθες, ο εκπρόσωπος Τύπου
της ΠΥ, Βασίλης Βαθρακογιάννης, ανα-
φέρθηκε στην επιχείρηση της Πυροσβε-
στικής αρχικά για την κατάσβεση της φω-
τιάς και στη συνέχεια για τη μετάγγιση των
7,2 τόνων υγραερίου που μετέφερε το βυ-
τιοφόρο στο οποίο ξέσπασε πυρκαγιά το
μεσημέρι της Πέμπτης λίγο πριν από την
πρώτη σήραγγα της Κακιάς Σκάλας, επι-
χειρώντας να εξηγήσει για ποιο λόγο χρει-
άστηκε να μείνει κλειστή η εθνική οδός
Αθηνών - Κορίνθου για συνολικά 7 ώρες
(σ.σ.: η πρώτη ανακοίνωση για διακοπή
κυκλοφορίας εκδόθηκε στις 12.53 το με-
σημέρι της Πέμπτης ενώ η ανακοίνωση
για αποκατάσταση κυκλοφορίας στο ρεύ-
μα προς Αθήνα εκδόθηκε στις 20.30).

Όπως εξήγησε ο εκπρόσωπος της Πυ-
ροσβεστικής, μετά την άμεση κατάσβεση
της φωτιάς διαπιστώθηκε διαρροή «για
αυτό κρίθηκε απαραίτητη η απομάκρυνση
του φορτίου». Για να δείξει, δε, πόσο λε-
πτοί ήταν οι χειρισμοί που έπρεπε να γί-
νουν, σημείωσε ότι στην επιχείρηση χρη-
σιμοποιήθηκαν εργαλεία «αντιεκρηκτικού
τύπου».

«Μοναδικός και αδιαπραγμάτευτος
γνώμονας ήταν η ασφάλεια των επιβαι-
νόντων στα αυτοκίνητα. Αυτονόητο ότι τα-
λαιπωρήθηκαν, θα πρέπει να κρατήσουμε,
όμως, το γεγονός ότι δεν υπήρξε η παρα-
μικρή αστοχία», πρόσθεσε ο κ. Βαθρακο-
γιάννης μιλώντας στην ΕΡΤ.

A
ραγε ο Έλληνας γνωρίζει κολύμπι;
Ξέρει πώς να προστατευτεί απέ-
ναντι στο νερό, το οποίο αρκετές

φορές μετατρέπεται σε «υγρό τάφο»; Και
αν ναι, τα μικρά παιδιά
έχουν λάβει τις απαραίτη-
τες οδηγίες από τους γο-
νείς για την προσοχή που
απαιτείται σε θάλασσες
και πισίνες; Γνωρίζουν
τους κινδύνους που ενέ-
χει η κολύμβηση σε ανοι-
χτή θάλασσα; Τα φετινά

περιστατικά κάνουν τους ειδικούς να ανη-
συχούν και πλέον είναι πιο επιτακτική
ανάγκη από ποτέ να ενισχυθεί το ναυαγο-
σωστικό σώμα της χώρας στις παραθαλάσ-
σιες περιοχές.

Ένα από τα τελευταία τραγικά συμβάντα
που βύθισε στο πένθος το πανελλήνιο ήταν
ο θάνατος του 11χρονου γιου του γνωστού
ηθοποιού Οδυσσέα Σταμούλη στην Ικαρία.
Ο ανήλικος είχε πάει για κολύμπι και άγνω-
στο πώς και γιατί εντοπίστηκε πνιγμένος
μέσα στην παραλία Πλάκα στους Φούρ-
νους Κορσεών. Αντίστοιχα και τον περα-
σμένο Ιούλιο ένα αγόρι 6 χρονών πνίγηκε
σε παραλία στη Βουλιαγμένη. Αρχικά, το
αγόρι ανασύρθηκε χωρίς τις αισθήσεις του
από τη θάλασσα. Στη συνέχεια, μεταφέρ-
θηκε εσπευσμένα με ασθενοφόρο του
ΕΚΑΒ στο Γενικό Νοσοκομείο «Ασκληπι-
είο» Βούλας, όπου διαπιστώθηκε ο θάνα-
τός του. Ο ανήλικος απομακρύνθηκε από
τους γονείς του, οι οποίοι είχαν κατασκη-
νώσει στο δάσος πίσω από την ακτή, και
βούτηξε στη θάλασσα. Κάποια στιγμή, για
άγνωστο λόγο, το παιδί βρέθηκε ανάποδα
στο νερό χωρίς να κινείται και οι λουόμενοι
άρχισαν να καλούν σε βοήθεια. Ο ναυαγο-
σώστης που ήταν στο σημείο και επιτηρού-
σε την παραλία κολύμπησε εκεί και με τη
βοήθεια των λουόμενων έβγαλε τον ανήλι-
κο στη στεριά.

Οι αριθμοί που τρομάζουν
Η «Political» δημοσιεύει σήμερα τα στοι-

χεία που προκαλούν θλίψη και ανησυχία:
ένα μικρό «χωριό» με ανθρώπους χάνεται
κάθε χρόνο στο νερό. Από την 1η Ιουνίου
έως και τη 16η Αυγούστου καταγράφηκαν
για το 2023, όπως επισημαίνουν πηγές από
το υπουργείο Ναυτιλίας, 239 πνιγμοί αν-
θρώπων στη θάλασσα και όχι μόνο. Αντί-
στοιχα, το 2022, η κατάσταση ήταν ακόμη

πιο τραγική, καθώς βάσει των επίσημων
καταγραφών έχασαν τη ζωή τους σε ακτές
και πισίνες 319 άνθρωποι. «Δυστυχώς, κά-
θε χρόνο αρκετοί συνάνθρωποί μας χάνον-
ται στη θάλασσα. Οι αιτίες ποικίλλουν και
διαφέρουν σε κάθε περίπτωση. Δεν μπο-
ρούμε να γνωρίζουμε τι συμβαίνει μέσα
στο νερό. Πολλοί άνθρωποι επιλέγουν να
κολυμπήσουν στα βαθιά νερά. Μπορεί να
τραυματιστούν, μπορεί να καταπιούν νερό
ή να χτυπήσουν σε κάποιον βράχο και να
χάσουν τις αισθήσεις τους. Είναι σημαντικό
να γνωρίζουμε μια παραλία πριν αποφασί-
σουμε να βουτήξουμε στο νερό και είναι
επίσης σημαντικό να υπάρχει ναυαγοσώ-
στης. Αυτό ισχύει και για τις πισίνες μεγά-
λων και μη ξενοδοχειακών μονάδων»,
σχολίασε στην «Political» στέλεχος του Λι-
μενικού Σώματος που έχει μεγάλη γνώση
επί των ναυαγοσωστικών θεμάτων. 

Οι χρήσιμες συμβουλές
Τα βασικά βήματα για να διαφύγει κανείς

τον κίνδυνο είναι αρχικά η διαδικασία της
εκμάθησης της κολύμβησης. Αρκετοί είναι
εκείνοι οι οποίοι χάνουν τη ζωή τους στη
θάλασσα επειδή πολύ απλά δεν έχουν εκ-
παιδευτεί και δεν έχουν γνώση των βασι-

κών δεξιοτήτων κολύμβησης για να είναι
σε θέση να αντιμετωπίσουν δύσκολες κα-
ταστάσεις όταν και αν αυτές παρουσια-
στούν. Μια καλή ευκαιρία είναι η εγγραφή
σε δημοτικά κολυμβητήρια, τα οποία μπο-
ρούν να παράσχουν στον οποιονδήποτε την
απαιτούμενη εμπειρία.

Επιπρόσθετα, ακόμη μία χρήσιμη συμ-
βουλή είναι να παρακολουθούμε τον καιρό
και τις συνθήκες που επικρατούν στη θά-
λασσα πριν αποφασίσουμε να κολυμπή-
σουμε. Οι άνεμοι, αναντίρρητα, συνιστούν
έναν παράγοντα που δύναται να προκαλέ-
σει κυματισμούς. Η ενίσχυση της παρατη-
ρητικότητάς μας πριν κολυμπήσουμε και η
αναγνώριση των κακών καιρικών σημα-
διών είναι ένας βασικός κανόνας αυτοπρο-
στασίας.

Παράλληλα, οι ειδικοί τονίζουν στην
«Political» πως πριν κολυμπήσουμε είναι
απαραίτητο να έχουμε γνώση του περιβάλ-
λοντος, αν υπάρχουν ρεύματα και αν έχουν
γίνει φυσικές παρεμβάσεις. Ακόμη ένας
σημαντικός παράγοντας που ενισχύει την
αυτοπροστασία μας είναι η αποφυγή της
κατανάλωσης αλκοόλ ή ναρκωτικών ου-
σιών πριν αποφασίσουμε να κολυμπήσου-
με. Το αλκοόλ και οι ναρκωτικές ουσίες
επηρεάζουν αδιαμφισβήτητα την ικανότη-
τά μας να αντιδράσουμε, τις δεξιότητες, την
ισορροπία αλλά και την κρίση μας. Εν προ-
κειμένω πριν κολυμπήσουμε είναι σημαν-
τικό να έχουμε ενυδατωθεί με δροσερό νε-
ρό. Εκτός των προαναφερθέντων είναι βα-
σικό να τηρούμε τους κανόνες ασφαλείας:
χαρακτηριστικό παράδειγμα είναι οι σημα-
δούρες, οι οποίες δεν τοποθετούνται τυ-
χαία σε κάποια παραλία, αλλά υπό την κα-
θοδήγηση των αρχών ασφαλείας.

Πνίγηκε ένα… μικρό χωριό
στις ελληνικές θάλασσες 

Η χώρα μας μετρά 239
θύματα μέχρι τώρα 

και οι ειδικοί προτείνουν
περισσότερους

ναυαγοσώστες και καλύτερη
εκπαίδευση των παιδιών 

σε κολυμβητήρια

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Α
πόθεμα ασφαλείας τόσο για
την απρόσκοπτη εκτέλεση
του προϋπολογισμού όσο

και για τη διεύρυνση του πακέτου
των παροχών προς νοικοκυριά και
επιχειρήσεις για το 2024 θα αρχίσει
να «χτίζει» το υπουργείο Εθνικής
Οικονομίας και Οικονομικών μέσα
από την επίσπευση των διαδικασιών
είσπραξης των οφειλών απ’ όσους
χρωστούν σε εφορία και ΕΦΚΑ.

Η λήξη της προθεσμίας ρύθμισης
των χρεών προς το Δημόσιο σε 72
και 120 δόσεις σηματοδοτεί την
έναρξη της διαδικασίας για «κυνή-
γι» εσόδων, καθώς το υπουργείο
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομι-

κών φοβάται περιορισμό της κατα-
νάλωσης και πτώση των εξαγωγών.
Προς το παρόν ο προϋπολογισμός
του τρέχοντος έτους εκτελείται με
ένα πρωτογενές πλεόνασμα άνω
των 3,5 δισ. ευρώ, ωστόσο το φθι-
νόπωρο και ο προσεχής χειμώνας
θα χρειαστούν οπωσδήποτε σημαν-
τικές «ενέσεις» εσόδων.

Το οικονομικό επιτελείο της κυ-
βέρνησης από τις προσεχείς μέρες
αναμένεται να εντατικοποιήσει τη
διαδικασία κατάσχεσης χρηματι-
κών ποσών από τους οφειλέτες που
δεν θα εξοφλήσουν τα χρέη τους.
Είναι χαρακτηριστικό ότι οι 9 στους
10 οφειλέτες της εφορίας χρωστούν
έως 5.000 ευρώ, ενώ το ίδιο ποσό
χρωστούν και οι 7 στους 10 οφειλέ-

τες του ΕΦΚΑ. Συνεπώς είναι πιο...
εύκολο για το Δημόσιο να προχω-
ρήσει στην είσπραξη εσόδων από
τους πολλούς που χρωστούν λίγα
παρά από τους λίγους που χρω-
στούν τη συντριπτική πλειονότητα
των οφειλών προς το Δημόσιο.

Στο στόχαστρο όσοι αρνήθηκαν 
διασταύρωση των καταθέσεών τους

Σε βασική προτεραιότητα θα τε-
θούν επίσης περίπου 40.000 οφει-
λέτες, οι οποίοι στο πλαίσιο του
εξωδικαστικού συμβιβασμού δεν
δέχτηκαν να γίνει διασταύρωση των
καταθέσεών τους. Από τους περί-
που 45.000 που έκαναν αίτηση υπα-
γωγής σε ρύθμιση, μόνο οι 5.000
έδωσαν τη συγκατάθεσή τους για να

ανοίξουν οι λογαριασμοί τους και
να πείσουν Δημόσιο και τράπεζες
ότι μπορούν να τύχουν μιας καλύτε-
ρης... μεταχείρισης. Από τα περίπου
76 δισ. ευρώ των οφειλών προς την
εφορία και των 46 δισ. ευρώ προς
τον ΕΦΚΑ, εκτιμάται ότι είτε με το...
καλό είτε με το... άγριο μπορούν να
εισπραχθούν μέσα στα επόμενα
χρόνια πολύ υψηλά έσοδα, τα οποία
θα χρηματοδοτήσουν έως το τέλος
της τετραετίας τις παροχές που έχει
ανακοινώσει η κυβέρνηση (αυξή-
σεις μισθών, κατάργηση τέλους
επιτηδεύματος κ.λπ.). Ουσιαστικά
το Δημόσιο έχει αποδεχτεί ότι οι
μπαταχτσήδες και οι μεγαλοοφει-
λέτες δεν θα εξυπηρετήσουν ποτέ
τα χρέη τους, ενώ αντιθέτως αυτοί
που χρωστούν μερικές εκατοντά-
δες ευρώ θα είναι πιο εύκολο για να
πληρώσουν και να γεμίσουν το δη-
μόσιο ταμείο.

ΜAΡΙΑ ΑΓΓΕΛΙΚΟΥΣΗ 
Μια επιχειρηματική
ιστορία βγαλμένη
από παραμύθι! 

EUROBANK

Τα 10 «κλειδιά» 
του ισολογισμού
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Αρχίζει από τον Σεπτέμβριο 
το... ξεκαθάρισμα για τους οφειλέτες

loukas1972@gmail.com

Γράφει 
ο Λουκάς
Γεωργιάδης

Οι εισπράξεις χρεών κρίνουν
το πακέτο παροχών του 2024



ΣΑΒΒΑΤΟ 19 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2023

ΡOLITICAL PROFILE30
Ο

ΙΚ
Ο

Ν
Ο

Μ
ΙΑ

Τ
ουλάχιστον σπάνιο θα
μπορούσε να χαρακτηρί-
σει κάποιος το γεγονός ότι

μια νέα δυναμική και ανήσυχη
40άρα από... γιατρός βρέθηκε να
διαχειρίζεται έναν από τους με-
γαλύτερους εμπορικούς στόλους
παγκοσμίως και να βρίσκεται στη
λίστα του Forbes με τις πλουσιό-
τερες Ελληνίδες στον πλανήτη!

Η κόρη του Γιάννη Αγγελικού-
ση, Μαρία, αποτελεί σήμερα ένα
παγκόσμιο case study, καθώς
δεν πρόκειται απλώς για μια...
συνηθισμένη διάδοχο μιας μεγά-
λης εφοπλιστικής αυτοκρατορίας αλλά για μια περί-
πτωση που συγκεντρώνει πολλά ιδιαίτερα χαρακτη-
ριστικά. Πρόκειται για την πιο δυναμική και πλούσια
γυναίκα στον χώρο της εμπορικής ναυτιλίας. Η
Μαρία Αγγελικούση σπούδασε ιατρός στο Πανε-
πιστήμιο Κέιμπριτζ και θα περίμενε κάποιος ότι
θα... λοξοδρομούσε από την πεπατημένη μιας
εφοπλιστικής οικογένειας που μετράει μια ιστο-
ρία πάνω από 100 ετών και τουλάχιστον 5 γενεών!
Έλαβε το πτυχίο της Ιατρικής και αφοσιώθηκε
στη βοήθεια δυστυχισμένων ανθρώπων. Έως το
2008 εργαζόταν στην Εθνική Υπηρεσίας Υγείας
του Ηνωμένου Βασιλείου και, όπως λένε όσοι ξέρουν
πρόσωπα και καταστάσεις, προσέφερε δωρεάν τις
υπηρεσίες της σε ασθενείς της Αφρικής και άλλων
τριτοκοσμικών περιοχών του πλανήτη.

Ο θάνατος του πατέρα της πριν από δύο χρόνια
αποτέλεσε σημείο καμπής για τη νέα διάδοχο του...
θρόνου. Ανέλαβε τα ηνία ενός ομίλου που κατατάσ-
σεται στην πρώτη θέση από πλευράς μεταφορικού
όγκου (πάνω από 10 εκατ. τόνους μεταφέρουν τα
πλοία της Aggelikousis Shipping), ενώ έχει κατα-
κτήσει πλέον και μία θέση στη λίστα με τους πλου-
σιότερους ανθρώπους παγκοσμίως. Η προσωπική
της ζωή είναι μια... άγνωστη λέξη και η ίδια έχει επι-
λέξει να ζει μακριά από τα φώτα της δημοσιότητας
και αφοσιωμένη στην υλοποίηση του οράματος που
είχε ο πατέρας της.

Ιστορία, παρόν και μέλλον
Η Μαρία Αγγελικούση αποτελεί τον συνδετικό κρί-

κο μιας ιστορικής εφοπλιστικής οικογένειας, η

οποία φιλοδοξεί να εδραιωθεί. Ο θάνατος του πατέ-
ρα της, Γιάννη, έφερε στο προσκήνιο την πέμπτη γε-
νιά... καπεταναίων, η οποία συμπίπτει με την άνοδο

μιας... καπετάνισσας στο τιμόνι της αυτο-
κρατορίας. Η Μαρία Αγγελικούση έκανε
αμέσως αισθητή την παρουσία της στο διε-
θνές τζετ σετ και στους πλούσιους του πλα-
νήτη. Ο αρχιτέκτονας της εφοπλιστικής αυ-
τοκρατορίας ήταν ο παππούς της Αντώνης, ο
οποίος έβαλε τη «μαγιά» ώστε ο Όμιλος Ag-
gelikousis Shipping να κυριαρχήσει στα
παγκόσμια ύδατα αλλά και να κάνει αισθητή
την παρουσία του μέσα στο μεγαλύτερο

χρηματιστήριο του κόσμου, τη Wall Street.
Η... γιατρός, η οποία ανέλαβε τις τύχες του ομίλου

που δημιούργησαν ο πατέρας και οι πρόγονοί της,
κατατάσσεται σήμερα στις πλουσιότερες γυναίκες
του πλανήτη με προσωπική περιουσία που αγγίζει τα
6 δισ. δολάρια. Μπήκε με το... καλημέρα στη λίστα
του περιοδικού Forbes καταφέρνοντας να αφήσει
πίσω ηχηρά ονόματα όπως ο Αριστοτέλης Μυστα-
κίδης, ο Φίλιππος Νιάρχος, ο Βαρδής Βαρδινο-
γιάννης, ο Σπύρος Λάτσης και η αδελφή του
Μαριάννα!

Ο Γιάννης Αγγελικούσης είχε εντοπίσει εγ-
καίρως τα προσόντα της κόρης του και είχε
αποφασίσει να τη χρίσει διάδοχό του για τη
μεγέθυνση της αυτοκρατορίας του, με βάση
και τα σημερινά απαιτητικά στάνταρντ και δε-
δομένα που απαιτεί ο χώρος του εφοπλισμού.
Ο ίδιος, πριν πεθάνει, άνοιξε τον δρόμο το
2018 μέσα από τη δημιουργία του ονόματος

Maran, το οποίο χρησιμοποίησε σε
τρεις ξεχωριστούς βραχίονες του
ομίλου, πιο συγκεκριμένα στα τάν-
κερ, στα πλοία μεταφοράς υγραερίου
(gas carriers) και στα πλοία ξηρού
φορτίου (dry bulkers).

Σήμερα η Μαρία Αγγελικούση δεν
είναι απλώς η συνέχεια ενός πανί-
σχυρου εφοπλιστικού ομίλου, αλλά
φέρει το μεγάλο βάρος της διατήρη-
σης των πρωτείων στον κλάδο της
εμπορικής ναυτιλίας, ο οποίος είναι ο
κατεξοχήν κλάδος των μεγάλων προ-
κλήσεων και ανατροπών. Η ίδια κα-
λείται να αποδείξει στην πράξη ότι

μπορεί να «τρέξει» πιο γρήγορα τον όμιλο και ταυτό-
χρονα να εδραιώσει τη θέση της στην κορυφή των
πλουσιότερων Ελλή-
νων σε παγκόσμιο
επίπεδο.

Μ A Ρ Ι Α  Α Γ Γ Ε Λ Ι Κ Ο Υ Σ Η

Μια επιχειρηματική
ιστορία βγαλμένη 

από παραμύθι! 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Μια δυναμική γυναίκα 
που από γιατρός 

έγινε... εφοπλίστρια!
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Μια κίνηση που δείχνει τη δυνατότητα επέκτασης της
τουριστικής περιόδου φανερώνει η κίνηση της Jet2.com,
η οποία προσθέτει επιπλέον πτήσεις για διακοπές στο
Ηράκλειο της Κρήτης και στη Ρόδο τον Νοέμβριο
του 2024, ανταποκρινόμενη στην αυξημένη ζήτηση
των πελατών της για διακοπές εκτός σεζόν στην Ελ-
λάδα. Όπως αναφέρουν οι Βρετανοί, η ζήτηση είναι
μεγάλη και πολλοί είναι αυτοί που επιθυμούν να
φύγουν εκείνη την περίοδο από τα βροχερά νησιά
τους με κατεύθυνση τα ζεστά ακόμη νησιά της ηλιό-
λουστης Ελλάδας.

Ο όμιλος των εταιρειών Jet2.com και Jet2holidays
αποτελεί τη μεγαλύτερη αεροπορική εταιρεία και το με-
γαλύτερο ταξιδιωτικό πρακτορείο στο Ηνωμένο Βασί-
λειο και θέλοντας να εξυπηρετήσει περισσότερους από
11.000 πελάτες του για off season ταξίδια σε Ρόδο και
Κρήτη πρόσθεσε πτήσεις προς τα νησιά μας από εννέα
αεροπορικές βάσεις.

Συγκεκριμένα προστέθηκαν πτή-
σεις από το διεθνές αεροδρόμιο του
Μπέλφαστ, το αεροδρόμιο του Μπέρ-

μιγχαμ, το διεθνές αεροδρόμιο
Μπρίστολ, το Ιστ Μίντλαντς, το
αεροδρόμιο Leeds Bradford,
το αεροδρόμιο John Lennon
του Λίβερπουλ, το αεροδρόμιο

του Μάντσεστερ, του Νιού-
καστλ και το διεθνές αεροδρό-
μιο Στάνστεντ. Οι εταιρείες Jet2

και Jet2holidays ανταποκρίθηκαν
άμεσα στην ισχυρή ζήτηση που καταγράφεται.

«Συνεχίζει να υπάρχει τεράστια ζήτηση για το καλοκαί-
ρι του ’24 από τους Βρετανούς παραθεριστές, οι οποίοι
δεν θέλουν τίποτα περισσότερο από το να απολαύσουν τη
λιακάδα. Ακούμε τι λένε οι πελάτες μας και αντιδρούμε
ανάλογα, ώστε να τους παρέχουμε τις διακοπές που επι-

θυμούν. Η επέκταση της περιό-
δου σε αυτούς τους δύο δημοφι-
λείς ελληνικούς προορισμούς
σημαίνει ότι δίνουμε στους πε-
λάτες μας περισσότερες ευκαι-
ρίες να φύγουν και να απολαύ-
σουν τις πολυπόθητες διακοπές
τους και πιο αργά μέσα στο
έτος», σημείωσε ο Steve Heapy,
διευθύνων σύμβουλος της
Jet2.com και της Jet2holidays.

Οι νέες πτήσεις που προστέ-
θηκαν είναι για το Ηράκλειο της Κρήτης από τις 3 έως τις 9
Νοεμβρίου του 2024 και για τη Ρόδο νέες πτήσεις για την
ίδια περίοδο. Εκτός από τις πτήσεις που θα πραγματοποι-
ηθούν κατά τον Νοέμβριο, η Jet2Holidays προσφέρει αν-
τίστοιχα και επιλογές σε ξενοδοχεία και για τις δύο περιο-
χές της Ελλάδας. 

Τ
α δίχτυα τους σε εκδηλώσεις
που γίνονται γνωστές με… λε-
πτομέρειες μέσα από τα μέσα

κοινωνικής δικτύωσης έχουν ρίξει οι
«Ράμπο» της ΑΑΔΕ, αφού εκεί βρί-
σκονται πολύτιμες πληροφορίες για
τις φορολογικές Αρχές. 

Βασικός τους στόχος αυτή την πε-
ρίοδο είναι τα κτήματα και γενικότερα
οι ανοιχτοί χώροι όπου διοργανώνον-
ται κοινωνικές εκδηλώσεις (γάμοι,
βαπτίσεις, πανηγύρια και άλλοι εορ-
τασμοί), καθώς σε αυτούς ανθεί το
«σπορ» της φοροδιαφυγής.

Ακολουθώντας την πεπατημένη της
τελευταίας τριετίας και με οδηγό κα-
ταγγελίες, κριτικές, ακόμα και αξιο-
λογήσεις, ελέγχουν την έκδοση παρα-
στατικών και δεν είναι λίγες οι περι-
πτώσεις όπου αποκαλύπτεται εκτετα-
μένη φοροδιαφυγή, με το «μαύρο
χρήμα» να μη λείπει από τον… χορό.

Η Εφορία, μάλιστα, χρησιμοποιεί κά-
θε διαθέσιμο αλλά και κάθε ευφάντα-
στο μέσο για να αποκαλύψει φοροδια-
φυγή και διακίνηση «μαύρου χρήμα-
τος». Όσο και αν ηχεί παράδοξο και σαν
ευτράπελο, ακόμα και οι κριτικές και
αξιολογήσεις που κάνουν οι φορολο-
γούμενοι σε ηλεκτρονικά καταστήματα
και άλλες επιχειρήσεις παροχής υπη-
ρεσιών που διαθέτουν ιστοσελίδες
λαμβάνονται σοβαρά υπόψη.

Έχουν φτάσει σε ακόμη υψηλότερο
επίπεδο, αφού γίνεται έλεγχος και
ταυτοποίηση της περιουσιακής κατά-
στασης -ακόμα και με βάση φωτογρα-
φίες και αναρτήσεις πολιτών στο Fa-
cebook (από επώνυμους αλλά και
ανώνυμους πολίτες), η Εφορία αξιο-
ποιεί τώρα τις κριτικές που γίνονται

για την παροχή υπηρεσιών και με βά-
ση αυτές αναζητά πιθανές εστίες φο-
ροδιαφυγής. Πρόσφορο έδαφος για
ελέγχους αποτελούν οι εκδηλώσεις
(γάμοι, βαφτίσια, εορτασμοί) και γενι-
κότερα κάθε τύπου διοργανώσεις
όπου μεγάλο μέρος των πληρωμών γί-
νεται με μετρητά και φυσικά χωρίς
παραστατικά.

Το «εργαλείο» που χρειάζεται να
διαθέτει η ΑΑΔΕ είναι ο χρόνος και ο

τόπος των εκδηλώσεων, στοιχεία τα
οποία στην πλειονότητα των περιπτώ-
σεων αποκαλύπτονται από τους ίδιους
τους συμμετέχοντες που… εκθέτουν
κάθε λεπτομέρεια στα μέσα κοινωνι-
κής δικτύωσης.

Στην πρώτη γραμμή των ελέγχων
βρίσκονται αυτή την περίοδο και οι
αγορές από ηλεκτρονικά καταστήματα
και άλλες πλατφόρμες συναλλαγών.

Ιδιαίτερο ενδιαφέρον έχουν για

τους ελεγκτές τα καταστήματα που
δεν έχουν… φυσική παρουσία, αλλά
πωλούν προϊόντα ή υπηρεσίες μέσω
ιστοσελίδων που είναι ενταγμένες στο
Facebook ή σε άλλα μέσα κοινωνικής
δικτύωσης ή ακόμη και μέσω ιστοσε-
λίδων που λειτουργούν αυτόνομα ως
e-shop.

Οι τιμές πώλησης των προϊόντων οι
οποίες αναφέρονται σε αυτές τις ιστο-
σελίδες είναι ιδιαίτερα δελεαστικές
και οι πωλητές, μέχρι να εντοπιστούν
από την ΑΑΔΕ, καταφέρνουν για με-
γάλα χρονικά διαστήματα να πραγμα-
τοποιούν αδήλωτες και αφορολόγητες
πωλήσεις… κάτω από τη… μύτη των
αρμόδιων φορολογικών Αρχών.

Oι «Ράμπο» της εφορίας έβαλαν στόχο τα κτήματα που
κάνουν εκδηλώσεις και ψαρεύουν στοιχεία κάθε είδους 

από τα μέσα κοινωνικής δικτύωσης 

Επέκταση της τουριστικής σεζόν από την Jet2 με πτήσεις για Ρόδο και Κρήτη τον Νοέμβριο

Οργώνουν πανηγύρια
και γάμους σε κτήματα 

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

ΦΟΡΟ-ΣΑΦΑΡΙ ΤΗΣ ΑΑΔΕ
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ε μειωμένη κερδοφορία αλλά με περαι-
τέρω ισχυροποίηση των βασικών δει-
κτών έκλεισε το α’ εξάμηνο του έτους

για τη Eurobank, η οποία αποτελεί μακράν την πιο
ισχυρή τράπεζα αυτή τη στιγμή στο εγχώριο χρη-
ματοπιστωτικό σύστημα. 

Τα καθαρά κέρδη της τράπεζας υποχώρησαν στα
684 εκατ. ευρώ από 941 εκατ. ευρώ
το αντίστοιχο περσινό διάστημα,
ωστόσο, η μείωση αυτή είχε περισ-
σότερο τεχνικά χαρακτηριστικά.
Καταλύτης των εξελίξεων ήταν η
αύξηση των οργανικών κερδών,
ενώ πρέπει να σημειωθεί ότι στην
τελική καθαρή κερδοφορία περι-
λαμβάνονται και 111 εκατ. ευρώ

από την απόκτηση συμμετοχής στην Ελληνική
Τράπεζα Κύπρου. 

Το σύνολο του ενεργητικού της τράπεζας διαμορ-
φώθηκε σε 81,5 δισ. ευρώ, τα προσαρμοσμένα κέρ-
δη προ φόρων διαμορφώθηκαν στα 712 εκατ. ευρώ
και τα προσαρμοσμένα καθαρά κέρδη σε 599 εκατ.
ευρώ. Έτσι, τα οργανικά λειτουργικά κέρδη προ
φόρων εκτινάχθηκαν στα 705 εκατ. ευρώ έναντι 374
εκατ. ευρώ πέρυσι. Από την άλλη πλευρά, τα οργα-
νικά κέρδη προ προβλέψεων αυξήθηκαν κατά 76%
και διαμορφώθηκαν στα 869 εκατ. ευρώ, ενώ τα συ-
νολικά κέρδη προ προβλέψεων μειώθηκαν κατά
16,6% και πιο συγκεκριμένα στα 888 εκατ. ευρώ. 

Ο διευθύνων σύμβουλος της τράπεζας Φωκίων
Καραβίας παραμένει αισιόδοξος τόσο για το οικο-
νομικό περιβάλλον στη χώρα όσο και για τους
ρυθμούς ανάπτυξης των μεγεθών της Eurobank
τα επόμενα χρόνια. Ο ισχυρός άνδρας του ομίλου
σε πρόσφατες δηλώσεις ανέφερε ότι «οι εκλογές
διασφάλισαν ένα σταθερό πολιτικό περιβάλλον,

ενώ η επιστροφή στην επενδυτική βαθμίδα φαίνε-
ται να είναι πλέον θέμα χρόνου». Υπογράμμισε δε
ότι οι επιδόσεις της Eurobank σε όλους τους το-
μείς ήταν ιδιαίτερα θετικές, με διακριτή συμβολή
των θυγατρικών στη Βουλγαρία και την Κύπρο.
Επιπλέον, τα κέρδη ανά μετοχή διαμορφώθηκαν
στα 0,18 ευρώ, ενώ η λογιστική αξία της μετοχής
αυξήθηκε κατά 19% και διαμορφώθηκε στο 1,90
ευρώ, με την απόδοση των ιδίων κεφαλαίων να
ξεπερνά το 15%. 

Ποια μεγέθη έκαναν τη διαφορά
Δέκα σημαντικές εξελίξεις στα βασικά μεγέθη

του ισολογισμού έκαναν τη διαφορά για τη Eu-
robank το α’ εξάμηνο του έτους, σε σχέση με το αν-
τίστοιχο περσινό διάστημα. 

Ειδικότερα:

1Τα καθαρά έσοδα από τόκους αυξήθηκαν κα-
τά 56,2%, φτάνοντας το 1,043 δισ. ευρώ. 

2 Τα καθαρά έσοδα από αμοιβές και προμήθει-
ες αυξήθηκαν 9,9% και διαμορφώθηκαν στα

270 εκατ. ευρώ, κυρίως λόγω των εσόδων από τις
χορηγήσεις. 

3 Τα οργανικά έσοδα αυξήθηκαν κατά 43,7%
και διαμορφώθηκαν στο 1,313 δισ. ευρώ. 

4 Ο δείκτης κόστους-οργανικών εσόδων μει-
ώθηκε στο 33,8% το α’ εξάμηνο, από 45,9% το

περσινό εξάμηνο, ενώ ο δείκτης κόστους-εσόδων
διαμορφώθηκε στο 33,3%. 

5 Οι δραστηριότητες στο εξωτερικό οδήγησαν
σε εκτόξευση των προσαρμοσμένων καθα-

ρών κερδών στα 205 εκατ. ευρώ, έναντι 97 εκατ. ευ-
ρώ το περσινό εξάμηνο. Επιπλέον, τα οργανικά κέρ-
δη προ προβλέψεων αυξήθηκαν κατά 79,6% και
ανήλθαν σε 233 εκατ. ευρώ και τα οργανικά λει-
τουργικά κέρδη προ φόρων αυξήθηκαν κατά 71,5%
σε 207 εκατ. ευρώ έναντι του α’ εξαμήνου. Το 44%
των προσαρμοσμένων καθαρών κερδών προήλθε
από τις δραστηριότητες στην Κύπρο (90 εκατ. ευρώ)
και το 49% από τη Βουλγαρία (101 εκατ. ευρώ).

6 Ο δείκτης των μη εξυπηρετούμενων δανείων
μειώθηκε στο 5,2% από 5,9% το περσινό α’

εξάμηνο. Συνολικά, το ποσό των μη εξυπηρετούμε-
νων δανείων μειώθηκε κατά 191 εκατ. ευρώ σε ετή-
σια βάση και υποχώρησε στα 2,2 δισ. ευρώ. 

7 Στο τέλος Ιουνίου, ο δείκτης συνολικής κε-
φαλαιακής επάρκειας (CAD) διαμορφώθηκε

σε 19,0% και ο δείκτης FL CET1 σε 16,3%, σημει-
ώνοντας αύξηση κατά 200 και 230 μονάδες βάσης
αντίστοιχα, σε σύγκριση με το περσινό α’ εξάμηνο. 

8 Τα ενήμερα δάνεια ενισχύθηκαν κατά 500
εκατ. ευρώ, ενώ το συνολικό υπόλοιπο των

χορηγήσεων διαμορφώθηκε στα 42,1 δισ. ευρώ,
περιλαμβανομένων των ομολόγων υψηλής και μέ-
σης διαβάθμισης ύψους 4,6 δισ. ευρώ. Τα επιχειρη-
ματικά δάνεια διαμορφώθηκαν σε 24,2 δισ. ευρώ,
τα στεγαστικά σε 10,0 δισ. ευρώ και τα καταναλωτι-
κά σε 3,4 δισ. ευρώ. 

9 Οι καταθέσεις ήταν αυξημένες κατά 300
εκατ. ευρώ, φτάνοντας τα 55,9 δισ. ευρώ, ενώ

ο δείκτης χορηγήσεων προς καταθέσεις διαμορ-
φώθηκε σε 72,6% και ο δείκτης κάλυψης ρευστότη-
τας σε 174,2%. 

10 Η χρηματοδότηση της Eurobank από την
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα μειώθηκε

κατά 4,2 δισ. ευρώ σε σχέση με το περσινό εξάμηνο
και διαμορφώθηκε στα 7,4 δισ. ευρώ.

Πού και πώς ισχυροποιήθηκε 
η τράπεζα το α’ εξάμηνο 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Τα 10 «κλειδιά» του ισολογισμού



ΣΑΒΒΑΤΟ 19 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2023

ΡOLITICAL BUSINESS33

Ο
ΙΚ

Ο
Ν

Ο
Μ

ΙΑ

Η
Μυτιληναίος ΑΕ ανακοίνωσε ότι με την από
11/8/2023 απόφαση του Διοικητικού Συμβουλίου
της εταιρείας αποφασίστηκε ομόφωνα η παροχή

της ειδικής άδειας σύμφωνα με τα άρθρα 99 έως 101 του
Ν. 4548/2018, για την τροποποίηση της από 21/2/2022
σύμβασης αγοραπωλησίας μετοχών μεταξύ της
εταιρείας ως αγοράστριας και της εταιρεί-
ας Εγνατία Γκρουπ Ανώνυμη Εταιρεία
ως πωλήτριας για την εξαγορά από
την εταιρεία εταιρειών που διαθέ-
τουν άδειες φωτοβολταϊκών σταθ-
μών παραγωγής ηλεκτρικής ενέρ-
γειας. Η αρχική σύμβαση έλαβε τη
σχετική ειδική άδεια στις 28/1/2022
και ανακοινώθηκε στις 11/2/2022.

Η τροποποίηση αφορά την επαύξηση
του αριθμού των εταιρειών που αναπτύσ-
σουν τα σχετικά έργα και τον τρόπο πληρωμής
του τιμήματος, με περισσότερες καταβολές, προοδευτικά
και ανάλογα με το στάδιο ωρίμανσης των έργων, με σκο-
πό την επιτάχυνση της ωρίμανσης και τη διευκόλυνση της
χρηματοδότησής τους.

Η Εγνατία Γκρουπ Ανώνυμη Εταιρεία, κατά τον χρόνο
κατάρτισης της σύμβασης, ήταν συνδεδεμένο μέρος με
την εταιρεία, κατά την έννοια των διατάξεων του άρθρου
99 παρ. 2 (α) του Ν. 4548/2018. Κατ’ εφαρμογή του άρ-

θρου 101 παρ. 1 του Ν. 4548/2018, η κατά τα
ανωτέρω απόφαση του Διοικητικού Συμ-
βουλίου της εταιρείας ελήφθη βάσει της
από 3/8/2023 έκθεσης αξιολόγησης του
Αντώνιου Προκοπίδη, ορκωτού ελεγκτή

λογιστή (ΑΜ ΣΟΕΛ 14511) της ελεγκτικής
εταιρείας PKF Ευρωελεγκτική ΑΕ, η οποία

έκρινε ότι η εν λόγω συναλλαγή είναι δίκαιη και
εύλογη για την εταιρεία και τους μετόχους της που δεν

αποτελούν συνδεδεμένο μέρος, συμπεριλαμβανομένων
και των μετόχων μειοψηφίας της εταιρείας.

Το από 11/8/2023 πρακτικό απόφασης του Διοικητικού
Συμβουλίου της εταιρείας και η ανωτέρω έκθεση αξιολό-
γησης κατ’ άρθρο 101 παρ. 1 του Ν. 4548/2018 έχουν κα-
ταχωριστεί στο Γενικό Εμπορικό Μητρώο (ΓΕΜΗ) και θα
ακολουθηθούν οι προβλεπόμενες διατυπώσεις και δια-
δικασίες του Ν. 4548/2018.

Eurostat: Στο 3,5% αυξήθηκε 
ο πληθωρισμός στην Ελλάδα

Αύξηση κατέγραψε ο πληθωρισμός στην
Ελλάδα τον Ιούλιο, σύμφωνα με τα στοιχεία
της Eurostat, αφού διαμορφώθηκε στο
3,5% από 2,8% έναν μήνα πριν. Αντίθετα, ο
ετήσιος πληθωρισμός στην Ευρωζώνη
υποχώρησε στο 5,3% τον Ιούλιο, από 5,5%
τον Ιούνιο. Έναν χρόνο νωρίτερα, το ποσο-
στό ήταν 8,9%. Ο ετήσιος πληθωρισμός της
Ευρωπαϊκής Ένωσης ήταν 6,1% τον Ιούλιο,
από 6,4% τον Ιούνιο. Έναν χρόνο νωρίτερα,
το ποσοστό ήταν 9,8%. Τα χαμηλότερα ετή-
σια ποσοστά καταγράφηκαν στο Βέλγιο
(1,7%), στο Λουξεμβούργο (2,0%) και στην
Ισπανία (2,1%). Τα υψηλότερα καταγράφη-
καν στην Ουγγαρία (17,5%), τη Σλοβακία και
την Πολωνία (και οι δύο 10,3%). Σε σύγκρι-
ση με τον Ιούνιο, ο ετήσιος πληθωρισμός
μειώθηκε σε 19 κράτη, παρέμεινε σταθε-
ρός σε ένα και αυξήθηκε σε 7.

Dotsoft: Στο 16,65% 
το ποσοστό του Αθ. Κατσέλη 

Στο 16,65% ανέρχεται πλέον το ποσοστό
που κατέχει στην Dotsoft ο Αθανάσιος Κα-
τσέλης, ο οποίος σύμφωνα με σχετική
ανακοίνωση κατέχει πλέον 519.470 μετο-
χές της εταιρείας. Αναλυτικά, η ανακοίνω-
ση: Κατ’ εφαρμογή του άρθρου 14 των Κα-
νόνων Λειτουργίας της Εναλλακτικής Αγο-
ράς του Χρηματιστηρίου Αθηνών, όπως
ισχύουν, σύμφωνα με την από 16/8/2023
και 17/8/2023 ενημέρωση που έλαβε η
εταιρεία από τον μέτοχο Αθανάσιο Κατσέ-
λη, γνωστοποιείται ότι ο κ. Κατσέλης κατέ-
χει σήμερα 519.470 μετοχές της εταιρείας
που αντιστοιχούν σε ποσοστό 16,650% του
συνόλου του μετοχικού κεφαλαίου και
των δικαιωμάτων ψήφου της εταιρείας,
και κατά συνέπεια έχει υπερβεί το όριο
του 10% των δικαιωμάτων ψήφου αυτής.

ΗΠΑ: Πτώχευσε ο κινεζικός 
κολοσσός ακινήτων Evergrande

Αίτηση προστασίας στο πτωχευτικό
Chapter 15 κατέθεσε στη Νέα Υόρκη ο κι-
νεζικός όμιλος ακινήτων Evergrande,
αυξάνοντας τους φόβους ότι τα προβλή-
ματα του κλάδου του real estate θα επε-
κταθούν και σε άλλους τομείς της κινεζι-
κής οικονομίας, για την πορεία της οποί-
ας εκφράζονται ήδη ανησυχίες. 

H Evergrande κήρυξε στάση πληρω-
μών επί του τεράστιου χρέους της το
2021, πυροδοτώντας ισχυρούς τριγμούς
στις κινεζικές αγορές, αλλά και ανησυχία
διεθνώς. Με χρέη άνω των 300 δισ. δολα-
ρίων, είναι η πλέον υπερχρεωμένη κατα-
σκευάστρια ακινήτων στον κόσμο. Ήδη
από τον Μάρτιο του 2022 έχει ανασταλεί η
διαπραγμάτευση των μετοχών της.

Μytilineos: Τροποποίηση σύμβασης
για τα φωτοβολταϊκά της Εγνατία Group

Για το σύνολο των επιχειρήσεων και των δραστηριο-
τήτων της οικονομίας, ο κύκλος εργασιών το δεύτερο
τρίμηνο 2023 ανήλθε σε 110.519.977 χιλ. ευρώ, σημει-
ώνοντας μείωση 1,8% σε σχέση με το δεύτερο τρίμηνο
2022, οπότε είχε διαμορφωθεί σε 112.572.779 χιλ. ευ-
ρώ, επισημαίνει με ανακοίνωσή της η ΕΛΣΤΑΤ.

Τη μεγαλύτερη μείωση στον κύκλο εργασιών το δεύ-
τερο τρίμηνο 2023 σε σύγκριση με το δεύτερο τρίμηνο
2022 παρουσίασαν οι επιχειρήσεις του τομέα Παροχή
Ηλεκτρικού Ρεύματος, Φυσικού Αερίου, Ατμού και
Κλιματισμού, κατά 24,7%. Τη μεγαλύτερη αύξηση πα-
ρουσίασαν οι επιχειρήσεις του τομέα Εκπαίδευση, κα-
τά 33,2%. Για το σύνολο των επιχειρήσεων της οικονο-

μίας με υποχρέωση τήρησης διπλογραφικών βιβλίων,
για τις οποίες υπάρχουν διαθέσιμα στοιχεία σε μηνιαία
βάση, ο κύκλος εργασιών τον Ιούνιο 2023 ανήλθε σε
32.478.619 χιλ. ευρώ, σημειώνοντας μείωση 6% σε σχέ-
ση με τον Ιούνιο 2022, που είχε ανέλθει σε 34.562.921
χιλ. ευρώ.

Τη μεγαλύτερη μείωση στον κύκλο εργασιών τον Ιού-
νιο 2023 σε σύγκριση με τον Ιούνιο 2022 παρουσίασαν
οι επιχειρήσεις του τομέα Παροχή Ηλεκτρικού Ρεύμα-
τος, Φυσικού Αερίου, Ατμού και Κλιματισμού, κατά
24,5%. Τη μεγαλύτερη αύξηση παρουσίασαν οι επιχει-
ρήσεις του τομέα Διαχείριση Ακίνητης Περιουσίας,
κατά 61,7%.

Την περίοδο Ιανουαρίου-Ιουλίου 2023, το ταμειακό απο-
τέλεσμα της κεντρικής διοίκησης παρουσίασε έλλειμμα
2.178 εκατ. ευρώ, έναντι ελλείμματος 6.090 εκατ. ευρώ την
αντίστοιχη περίοδο του 2022.

Κατά την περίοδο αυτή, τα έσοδα του τακτικού προϋπολο-
γισμού διαμορφώθηκαν σε 33.774 εκατ. ευρώ, από 30.203
εκατ. ευρώ πέρυσι. Όσον αφορά τις δαπάνες του τακτικού
προϋπολογισμού, αυτές διαμορφώθηκαν σε 34.702 εκατ.
ευρώ, από 34.906 εκατ. ευρώ την περίοδο Ιανουαρίου-Ιου-
λίου 2022. Σύμφωνα με την ΤτΕ, το πρωτογενές πλεόνασμα διαμορφώθηκε στο επτάμηνο στα 2,6 δισ. ευρώ έναντι
πρωτογενούς ελλείμματος 1,76 δισ. ευρώ το αντίστοιχο διάστημα του 2022.

ΤτΕ: Στα 2,6 δισ. ευρώ στο 7μηνο 2023 το πρωτογενές ταμειακό πλεόνασμα

Oι κλάδοι των εταιρειών με αύξηση και μείωση τζίρου
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Αινιγματική
παραίτηση 

«Ό,τι δεν λύνεται, κόβεται», έγραψε

και αποχαιρέτησε τη διοικούσα αρχή

του Νίκου Μπάμπαλου ο αντιδήμαρχος

Ειδικών Συνεργείων Ηλίας Μοσχονάς.

Μια ηχηρή παραίτηση, και ενώ βρισκό-

μαστε στον δρόμο προς τις κάλπες, που

έχει προκαλέσει αίσθηση. Τι ήταν αυτό

που… δεν λύθηκε μεταξύ του δημάρ-

χου και του αντιδημάρχου;  

Άρωμα γυναίκας 
στο Νότιο Αιγαίο

Την υποψηφιότητα τεσσάρων ακό-

μη γυναικών από τις Κυκλάδες ανα-

κοίνωσε ο περιφερειάρχης Νοτίου Αι-

γαίου Γιώργος Χατζημάρκος, ο οποίος

έχει αποδείξει τόσο μέσα από τις συ-

νεργασίες του όσο και από τις υποψη-

φιότητες στην παράταξή του πόσο

στηρίζει τις γυναίκες στην Αυτοδιοί-

κηση. Η Ραφαέλα Βασιλάκη στην ΠΕ

Κέας Κύθνου, η Δήμητρα Βιδάλη στην

ΠΕ Τήνου, η Ραμπελία Δερβεντζή-Γα-

βαλά και η Ελευθερία Πολυχρονίδου

στην ΠΕ Θήρας εκπροσωπούν τον

συνδυασμό «Μπροστά το Νότιο Αι-

γαίο» για τις επικείμενες περιφερει-

ακές εκλογές.

Γουνάκης ο 7ος 
Επτά είναι πλέον οι υποψήφιοι δή-

μαρχοι στον Δήμο Νίκαιας-Αγ. Ι. Ρέντη.

Παρότι ο χρόνος πιέζει, τελευταία υπο-

ψηφιότητα είναι αυτή του -εκ του «γα-

λάζιου» χώρου ορμώμενου- δικηγό-

ρου Στάθη Γουνάκη, το όνομα του

οποίου συμπλήρωσε το μωσαϊκό των

διεκδικητών του ιστορικού δήμου. 

Φρέσκα και έμπιστα πρόσωπα 
Τις τελευταίες θέσεις -που μόνο τελευταίες δεν θα είναι

από πλευράς δυναμικής- κλείνει ο
υποψήφιος περιφερειάρχης Αττι-
κής Νίκος Χαρδαλιάς. Το όνομα του
γνωστού ποινικολόγου Σπύρου Δη-
μητρίου ακούγεται έντονα πως θα
βρεθεί στο πλευρό του στον Βόρειο
Τομέα. Η συνεργασία Χαρδαλιά -
Δημητρίου είναι δοκιμασμένη, με
τον επικεφαλής του συνδυασμού
«Αττική Μπροστά» να επιδιώκει

για όλες τις περιφερειακές ενότητες υποψηφιότητες
«φρέσκων» ανθρώπων με όραμα για την επόμενη μέρα.

Σωτήρια η επέμβαση
του αντιδημάρχου

Η παρατηρητικότητα του αντιδη-
μάρχου της Δημοτικής Ενότητας Αρ-
τεμισίων, Χρήστου Πάστρα, έσωσε
δυο ανήλικα αδέρφια από βέβαιο
πνιγμό στο Μαραθωνήσι Ζακύνθου.
Ο αντιδήμαρχος εστίασε στα πρόσω-
πα των παιδιών και κατάλαβε ότι δεν
έπαιζαν αλλά πνίγονταν. Ο ίδιος γνω-
στοποίησε την είδηση, γιατί τέτοιου
είδους περιστατικά δυστυχώς πλη-
θαίνουν. Εύγε…

Ο ρυπαίνων πληρώνει  
Οι δήμοι αναλαμβάνουν πλέον το

κόστος διαχείρισης των υπολειμμά-
των των κάδων ανακύκλωσης, ανάλο-
γα με το πραγματικό τους υπόλειμμα
και όχι οριζόντια, όπως γινόταν μέχρι
σήμερα. Η απόφαση του υπουργού
Περιβάλλοντος και Ενέργειας Θ. Σκυ-
λακάκη έχει στόχο να δώσει επιπλέον
κίνητρο ανακύκλωσης στους δήμους
που επιτέλους πρέπει να ασχοληθούν
σοβαρά με το θέμα. 

Με χρίσμα από το ΠΑΣΟΚ 
ο Πράσσος στο Χαλάνδρι  

Ακόμα ένας αντίπαλος μπήκε επί-
σημα στην κούρσα των δημοτικών
εκλογών για τον Δήμο Χαλανδρίου.
Ο Νίκος Πράσσος θα διεκδικήσει -
όπως και το 2019- τον δημαρχιακό
θώκο στον Δήμο Χαλανδρίου έχον-
τας τη στήριξη του ΠΑΣΟΚ. Το αυτο-
διοικητικό τοπίο στην πόλη μοιάζει
κατακερματισμένο και προβλέψεις
δεν χωρούν.

«Άναψε φωτιές» ο Αργυρός
Η συναυλία του Κωνσταντίνου Αργυ-

ρού στο Δημοτικό Στάδιο Μυτιλήνης στά-
θηκε αφορμή να ξεσπάσει κόντρα μεταξύ
του δημάρχου Στρατή Κύτελη και του αν-
τιδημάρχου Πολιτισμού -ο οποίος θα εί-
ναι υποψήφιος με τον αντίπαλο συνδυα-
σμό του κ. Κουφέλου- Παναγιώτη Τσακύ-
ρη. Οι συντελεστές δεν έκρυψαν τη δυ-
σφορία τους για τη διαμάχη, η οποία επ’
ουδενί άγγιξε τους περισσότερους από
5.000 θεατές που έδωσαν το «παρών».
Για την ιστορία, αμφότεροι φωτογραφή-
θηκαν με τον αοιδό, με τον κ. Τσακύρη να
του προσφέρει και μια αναμνηστική έκ-
δοση του δήμου. 

A
ξιος διάδοχος
του Δ. Παπαστερ-
γίου ο Νίκος Σακ-

κάς στον Δήμο Τρικκαίων,
προχωρά ολοταχώς για
θριαμβευτική νίκη την 8η
Οκτωβρίου. Έπειτα και
από την απόσυρση της
υποψηφιότητας του Αχιλ-
λέα Οικονόμου λόγω
προβλήματος υγείας, ο
μόνος αντίπαλος που του
απέμεινε είναι ο Γιώργος
Καΐκης, την υποψηφιότη-
τα του οποίου στηρίζει το ΚΚΕ. Γίνεται κατανοητό ότι τα ποσοστά του κ. Σακκά θα φτάσουν
σε υψηλά επίπεδα, ενώ είναι χαρακτηριστικό ότι στον συνδυασμό της «Επανεκκίνησης»,
πέρα από τον σχεδιασμό της επόμενης μέρας, οι υποψήφιοι πλέον προσπαθούν να βάλουν
και τον εαυτό τους σε αυτήν! 

Ήδη έχουν ξεκινήσει επαφές για «συμμαχίες» μεταξύ υποψήφιων δημοτικών συμβού-
λων, προκειμένου να βγουν κερδισμένοι στην κάλπη, διασφαλίζοντας την εκπροσώπησή
τους στα δρώμενα της πόλης και κατ’ επέκταση στο δημοτικό συμβούλιο.

Οι δύο υποψήφιοι δήμαρχοι Ραφήνας-
Πικερμίου, ο Κώστας Ξηντάρας και η Δή-
μητρα Τσεβά-Μήλα, ένωσαν τις δυνάμεις
τους και εγένετο… ο νέος συνδυασμός
«Πλέουμε Μπροστά σε μία Νέα Πορεία».
Μια ιδιαίτερα ενδιαφέρουσα προεκλογική
εξέλιξη και μια συμπόρευση απέναντι
στον νυν δήμαρχο Ευάγγελο Μπουρνού με
στόχο την αλλαγή σελίδας στον δήμο. 

Ωστόσο, το διάστημα μέχρι τις εκλογές
είναι μικρό και απομένουν οι βασικές λε-
πτομέρειες του αυτοδιοικητικού «γάμου»,

καθώς δεν έχει ανακοινωθεί επίσημα ποιος θα ηγηθεί του νέου σχήματος αλλά και τι εμ-
περιέχει η μεταξύ τους σύμπραξη για την επόμενη μέρα. 

«Πλέουν στο άγνωστο με βάρκα την ελπίδα», ήταν το σχόλιο από το «στρατόπεδο» του κ.
Μπουρνού στο άκουσμα της προαναγγελίας της συνένωσης των δύο αντιπάλων. 

Δήμος Ραφήνας-Πικερμίου 

Κοινό μέτωπο Ξηντάρα - Τσεβά 
κόντρα στον Μπουρνού 

Σε ποιο δήμο του Βορεί-
ου Τομέα, σε συναυλία

με τοπ όνομα καλλιτέ-
χνη, αντιδήμαρχος ζήτησε

«παραγγελιά» η οποία δεν εκτε-
λέστηκε από την αοιδό; Δεν είναι
μπουζούκια οι πολιτιστικές εκ-
δηλώσεις, αγαπητοί μου…

Προελαύνει ο Σακκάς στα Τρίκαλα
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Επιμέλεια: Γιώργος Σκρομπόλας

Πρεμιέρα τη Δευτέρα 28 Αυγού-
στου για το ανανεωμένο καθημερι-
νό ενημερωτικό πρόγραμμα του Ac-
tion 24. Τα trailers των νέων εκπομ-
πών που διακρίνονται για την αισθη-
τική τους και αποτυπώνουν πλήρως
τη δυναμική παρουσία του καναλιού
με το ανανεωμένο ενημερωτικό του
πρόγραμμα είναι ήδη στον αέρα και
στα social media του σταθμού. «Η
πρωινή ζώνη» με τους Γιώργο Κα-

κούση και Άννα Λιβαθινού θα εξα-
κολουθήσει να δίνει το στίγμα της
από τις 6.00 το πρωί, μεταφέροντας
όλες τις ειδήσεις από την Ελλάδα
και τον κόσμο με συνεντεύξεις, ρε-
πορτάζ και ζωντανές συνδέσεις. Ο
Νίκος Υποφάντης και η Ντόρα Κου-
τροκόη (φωτό) παίρνουν τη σκυτάλη
από τις 10.00 έως τις 13.00 με την εκ-
πομπή «Action Τώρα», μεταφέρον-
τας τις εξελίξεις σε πραγματικό χρό-

νο καθώς και όλα τα γεγονότα γύρω
από την πολιτική, την οικονομία και
την κοινωνία.

Το βραδινό talk show του Action
24 «Πίσω από τις γραμμές» με τους
Γιώργο Πιέρο, Ελένη Καλογερο-
πούλου και Δημήτρη Τάκη πιστό στο
ραντεβού του κάθε βράδυ στις
22.00 με παρασκήνιο, ειδήσεις και
συνεντεύξεις με τους πρωταγωνι-
στές της πολιτικής.

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Σήμερα κάνει πρεμιέρα η πρώτη εκ-
πομπή για τη νέα σεζόν. Ο Γιώργος Αυ-

τιάς είναι αυτός που οδηγεί την κούρσα της
επιστροφής των παρουσιαστών στις τηλεο-
πτικές οθόνες, μετά τις καλοκαιρινές δια-
κοπές. Ο γνωστός δημοσιογράφος θα λέει
και τη φετινή σεζόν «Καλημέρα» όλα τα
πρωινά του Σαββατοκύριακου από τη συ-
χνότητα του ΣΚΑΪ.

� Σε νέες ζώνες επιστρέφουν οι
ψυχαγωγικές εκπομπές της

ΕΡΤ1. Ο Φώτης Σεργουλόπουλος και η
Τζένη Μελιτά θα υποδέχονται τους τη-
λεθεατές καθημερινά από Δευτέρα
έως Παρασκευή, 10.00-12.00. Την ίδια
ώρα το Σαββατοκύριακο θα καλημερί-
ζουν πλέον τους τηλεθεατές η Ζωή
Κρονάκη και ο Δημήτρης Γιαγτζόγλου.

� Την Τετάρτη 23 Αυγούστου στις 16.00,
στο MEGA, το «Live News» επιστρέφει

στο καθιερωμένο του ραντεβού με το κοι-
νό. Ο Νίκος Ευαγγελάτος παίρνει και πάλι
θέση στην πρώτη γραμμή, παρακολουθεί
στενά την καθημερινή ειδησεογραφία και
ξεφυλλίζει την πληρέστερη ενημερωτική
ατζέντα της ημέρας. 

� Η Ευγενία Σαμαρά, η «Στέλλα»
από την επιτυχημένη σειρά του

Alpha «Σασμός», τη νέα σεζόν θα είναι
παρουσιάστρια τηλεπαιχνιδιού στη
δημόσια τηλεόραση. Μετά από δοκι-
μαστικά από τα οποία πέρασαν πολλοί,
η ηθοποιός «κέρδισε» το «Switch», το
τηλεπαιχνίδι.

� Τρεις κορυφαίες ταινίες του πολυβρα-
βευμένου σκηνοθέτη Γιάννη Σμαραγδή

(«El Greco», «Καζαντζάκης», «Ο Θεός αγα-
πάει το χαβιάρι») προβάλλονται από 1ης
Αυγούστου στην ψηφιακή πλατφόρμα του
Netflix. Το φιλμ «El Greco», μάλιστα, βρέ-
θηκε στην 6η θέση στο Top 10 στις προτιμή-
σεις των θεατών.

Στις 28 Αυγούστου οι πρεμιέρες του Action 24

Mέσα από τα νέα trailers του Al-
pha, η οθόνη μετατρέπεται σε
ένα εντυπωσιακό καλειδοσκόπιο

όπου παρακολουθούμε τους παρουσια-
στές έτσι όπως δεν τους έχουμε ξαναδεί.
Σταματίνα Τσιμτσιλή (φωτό), Κατερίνα Και-
νούργιου, Άκης Πετρετζίκης και Ναταλία
Γερμανού δίνουν ο καθένας τη δική του
ενέργεια, την προσωπική του ματιά και το
δικό του χρώμα στο promo trailer για τη
νέα σεζόν. Η ψυχαγωγία επιστρέφει τον
Σεπτέμβριο με όλα αυτά τα συστατικά που
της έχουν δώσει την πρώτη θέση στους πί-
νακες της τηλεθέασης. «Happy Day», «Su-
per Κατερίνα», «Kitchen Lab» και «Καλύ-

τερα Δε Γίνεται» αποτελούν την πιο επιτυ-
χημένη πρόταση στο infotainment της ελ-
ληνικής τηλεόρασης και σταθερά την πρώ-
τη επιλογή του κοινού.

Με μια πιο χαλαρή διάθεση από αυτή
που συνήθως τους βλέπουμε, οι Αντώνης
Σρόιτερ, Σταύρος Θεοδωράκης, Τατιάνα
Στεφανίδου και Νίκος Μάνεσης ενώνουν
τις δυνάμεις τους σε ένα πολύχρωμο trail-
er. Τα πρόσωπα που εμπιστεύονται οι τηλε-
θεατές για τις εξελίξεις της επικαιρότητας
κοιτούν την κάμερα με βλέμμα που εμπνέ-
ει σιγουριά και αυτοπεποίθηση για τη σε-
ζόν που έρχεται, σε μια διαφορετική συν-
θήκη από αυτήν που τα έχουμε συνηθίσει.

Μέσα από καλειδοσκόπιο 
επιστρέφουν τα πρόσωπα του Alpha

Α
νανεωμένο και με ιδιαίτερο ενδιαφέρον όσον αφορά
τα έπαθλα αναμένεται να επιστρέψει το «Master
Chef» στο Star, στις αρχές του 2024. Μπορεί οι κουζί-

νες του τελευταίου «MasterChef» να είναι ακόμη… ζεστές
και η Μαρία Μπέη να κρατά το τρόπαιο της νίκης, οι μηχανές
όμως φαίνεται πως παίρνουν και πάλι μπρος για τον νέο κύ-
κλο του reality μαγειρικής. Στο πρώτο trailer για τη σεζόν που
ξεκινά, το οποίο κυκλοφορεί ήδη εδώ και κάποιες μέρες,

καλούνται όλοι οι ενδιαφερόμενοι να δηλώσουν συμμετοχή,
διεκδικώντας τον τίτλο του επόμενου Master Chef. 

Ο μεγάλος νικητής του επόμενου κύκλου πρόκειται να
κερδίσει 70.000 ευρώ και εξοπλισμό επαγγελματικής κουζί-
νας αξίας 30.000 ευρώ. Επιπλέον, ούτε ο κάτοχος της δεύτε-
ρης θέσης θα φύγει με άδεια χέρια, αφού θα κερδίσει 30.000
ευρώ, και σε όλη τη διάρκεια του παιχνιδιού θα μοιραστούν
μέσω δοκιμασιών ακόμη 30.000 ευρώ.

Αλλάζουν όλα στο νέο «MasterChef»
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Ο
ι εταιρείες BBC, Bauer Media, Global και
Radiocentre προχωρούν, όπως επισημαί-
νουν οι ίδιες, σε ευρύ επενδυτικό σχέδιο για

την ανάπτυξη καινοτομιών στο ψηφιακό ραδιόφωνο
και την περαιτέρω ενίσχυση του audio & radio στο
αυτοκίνητο και σε όλες τις συνδεδεμένες συσκευές.

Οι νέες επενδύσεις περιλαμβάνουν, σύμφωνα με
τη σχετική ανακοίνωση, νέο ανθρώπινο δυναμικό το
οποίο θα ενισχύσει την ανάπτυξη των τεχνολογιών

και των καινοτομιών του Radioplayer.
Σημειώνεται ότι, στην Ελλάδα, το Radioplayer

Greece (Ραδιοφωνική Πλατφόρμα ΑΕ) υποστηρίζε-
ται ήδη από 22 ραδιοφωνικούς σταθμούς, ενώ, από
τα μέσα Ιουλίου και για όλον τον Αύγουστο, θα βρί-
σκεται στον «αέρα» ραδιοφωνική καμπάνια η οποία
υπενθυμίζει στους ακροατές τη συντροφιά του Μέ-
σου ευκολότερα, κατεβάζοντας την εφαρμογή του
Radioplayer.

Ξεκίνησαν οι υποβολές των υποψηφιοτή-
των των Event Awards 2023, οι οποίες θα
συνεχιστούν μέχρι και την Παρασκευή 22
Σεπτεμβρίου.

Ο συγκεκριμένος θεσμός αποτελεί τα τε-
λευταία οκτώ χρόνια τη μεγάλη συνάντηση
του κλάδου των events στη χώρα μας, κα-
θώς παρουσιάζει όλα τα έργα, τις εταιρείες
και τις ομάδες που ξεχώρισαν μέσα από τη
διοργάνωση σημαντικών εκδηλώσεων.

Τη φετινή επιτροπή των Event Awards
στελεχώνουν σημαντικοί εκπρόσωποι εται-
ρειών, ακαδημαϊκών ιδρυμάτων και θεσμι-
κών φορέων, ενώ πρόεδρος είναι ο Νικόλας
Γιατρομανωλάκης, τ. υφυπουργός Πολιτι-
σμού και Αθλητισμού. Πληροφορίες και
συμμετοχή στο www.eventawards.gr.

� «Greek Business Champion» αναδείχτηκε η Μ-Stat στα
βραβεία «Πρωταγωνιστές της Ελληνικής Οικονομίας».

Ένα ακόμα βραβείο για την Μ-Stat από τον συγκεκριμένο θε-
σμό. Ο Ίων Μπαντέκας, CEO της Μ-Stat, δήλωσε, μεταξύ άλ-
λων: «H εποχή της πανδημίας δημιούργησε νέες προκλήσεις
αλλά και ανάγκες απομακρυσμένης επικοινωνίας. Η Μ-Stat,
με 20+ χρόνια εμπειρίας στον χώρο των τηλεπικοινωνιών και
ηγετική παρουσία, μεταξύ άλλων, στον κλάδο του Business
Messaging, επέδειξε γρήγορα αντανακλαστικά, συνεχίζον-
τας απρόσκοπτα τη λειτουργία της. Παράλληλα, κατάφερε
σημαντική αύξηση των πωλήσεων, που έφερε και τη συγκε-
κριμένη αναγνώριση, δίνοντας νέα ώθηση για την περαιτέρω
ανάπτυξη της εταιρείας. Στα πλαίσια αυτά, τα γραφεία μας
μεταφέρθηκαν πρόσφατα σε σύγχρονες “πράσινες” εγκατα-
στάσεις 500 τμ που αντανακλούν πλήρως τις αξίες μας και
ανταποκρίνονται στις ανάγκες της εποχής για ένα πιο βιώσι-
μο περιβάλλον».

� Με έξι premium προτάσεις, εκ των οποίων οι δύο veg-
an, εμπλούτισαν την γκάμα των γεύσεών τους τα πα-

γωτά Mövenpick το φετινό καλοκαίρι. Οι Maitres Glaciers
των παγωτών, με βασικό συστατικό την αγνή αλπική κρέ-
μα από αγελάδες που εκτρέ-
φονται σε επιλεγμένες φάρμες
της Ελβετίας, ετοίμασαν τους
συνδυασμούς: Tiramisu, με
κρεμώδες παγωτό mascar-
pone με κριτσανιστό μπισκότο
και σιρόπι καφέ, αρωματισμέ-
νο με εκλεπτυσμένο λικέρ
Marsala, Cookie Dough, με πα-
γωτό με γεύση βανίλιας εμπλουτισμένο με μεγάλα, απαλά
κομμάτια ζύμης μπισκότου και σταγόνες σοκολάτας,
Panna Cotta (σε επιλεγμένα καταστήματα εστίασης) με
παγωτό κρέμας εμπλουτισμένο με σιρόπι βατόμουρο, και
Swiss Honey Almond (σε επιλεγμένα καταστήματα
εστίασης) με παγωτό βανίλιας με μέλι κάστανου από το Ti-
cino με καραμελωμένα κομμάτια αμυγδάλου. Επίσης,
λαμβάνοντας υπόψη τις διατροφικές επιλογές του vegan
καταναλωτικού κοινού, τα παγωτά Mövenpick συστήνουν
και δύο γεύσεις φτιαγμένες με υλικά φυτικής προέλευ-
σης, που κυκλοφορούν σε κύπελο των 480ml: Salted
Caramel Macadamia Vegan και Strawberry Vegan. Τα
παγωτά Mövenpick διατίθενται σε όλα τα πράσινα ψυγεία
και σε επιλεγμένα καταστήματα εστίασης.

Mικρά - μικρά

Επιμέλεια: Ορέστης Κατσαρέας

Η πλατφόρμα Radioplayer επενδύει 
ξανά στο ψηφιακό ραδιόφωνο

Ο Νικόλας Γιατρομανωλάκης πρόεδρος της
Επιτροπής Αξιολόγησης των Event Awards 2023

H Pressious Arvanitidis
εφάρμοσε την καινοτομία των
digital twins στην παραγωγι-
κή μονάδα της στο Ύπατο
Βοιωτίας. H εταιρεία, αντι-
λαμβανόμενη τα νέα δεδομέ-
να, έκανε τα πρώτα βήματα να
δημιουργήσει το δικό της ψη-
φιακό δίδυμο, με την παρότρυνση και την υπο-
στήριξη του φορέα Change2Twin και τη συνερ-
γασία με την εταιρεία BOC. Στόχοι της εφαρμο-
γής του ήταν η αυτοματοποίηση, η μείωση του

ανθρώπινου παράγοντα σε
ορισμένες παραγωγικές δια-
δικασίες και η ελαχιστοποίηση
του χρόνου δημιουργίας μιας
εργασίας.

Η εταιρεία είναι πολύ αισιό-
δοξη για την αξιοποίηση της
καινοτομίας των digital twins,

καθώς μέσω αυτής της τεχνολογικής εξέλιξης
πρόκειται να μειώσει τον χρόνο και το κόστος
παραγωγής, συντελώντας έτσι σε ακόμη περισ-
σότερα οφέλη για τους πελάτες της.

Digital twins στη μονάδα 
Pressious Arvanitidis στο Ύπατο Βοιωτίας
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Ένα ακίνητο που βγαίνει σε δημοπρασίες εδώ και πολλά χρόνια και το οποίο ανή-
κε στην κορυφαία κάποτε εταιρεία Promot Λαϊνόπουλος ΑΕ, επαναδημοπρατείται
από κάποιο fund.

Το συγκεκριμένο ακίνητο στη Γλυφάδα είχε βγει σε δημοπρασία για πρώτη φορά
το 2015 από την Alpha Bank για οφειλή 3,3 εκατ. ευρώ και αφορούσε έναν εκθεσια-
κό χώρο του πρώην διανομέα και επισκευαστή της Mercedes-Benz στη Γλυφάδα
και ειδικότερα στη λεωφόρο Βουλιαγμένης με συνολική επιφάνεια 4.000 τετραγω-
νικών μέτρων. 

Τώρα η εταιρεία Cepal Hellas θα εκποιήσει για ακόμη μία φορά το ακίνητο της
εταιρείας Promot Λαϊνόπουλος στις 6 Σεπτεμβρίου 2023 από δάνεια και πιστώσεις
που έχει αποκτήσει η εταιρεία Poseidon Financial Investor. Ο προηγούμενος άκαρ-
πος πλειστηριασμός είχε τιμή εκκίνησης 1.253.920 ευρώ.

Σύμφωνα με εκτίμηση εταιρειών συμβούλων, το συγκεκριμένο ακίνητο επί της
λεωφόρου Βουλιαγμένης μπορεί να ενοικιαστεί με μηνιαίο μίσθωμα σχεδόν 10.000
ευρώ ενώ η αγοραία αξία του υπερβαίνει το 1,5 εκατ. ευρώ, με την αξία ανά τετρα-
γωνικό μέτρο να ξεπερνά τις 4.200 ευρώ.

Στο «σφυρί» ακίνητο μεγάλης εισαγωγικής εταιρείας αυτοκινήτων

T
ον δρόμο που έχουν χαράξει και άλλες αυτοκι-
νητοβιομηχανίες ακολουθεί η Ford, θέλοντας
και εκείνη να μειώσει όσο μπορεί τις μέσες

εκπομπές CO2 των αυτοκινήτων της εισάγοντας την
τεχνολογία Mild Hybrid. Ωστόσο ο πρωτοποριακός κι-
νητήρας 1 λίτρου συνδυαστικά με το υβριδικό σύστη-
μα προσδίδει ακόμη χαμηλότερο κόστος χρήσης για
τον ιδιοκτήτη, ενώ η τοποθέτηση αυτόματου κιβωτίου
με διπλό συμπλέκτη 7 σχέσεων κάνει πιο δελεαστική
την απόκτηση του Ford Puma. Για να αποκτήσει κα-
νείς τη βασική ST-Line έκδοση του Puma με το αυτό-
ματο κιβώτιο θα πρέπει να καταβάλει 27.200 ευρώ
(συμπεριλαμβανομένου και του οφέλους 1.000 ευρώ
της Ford), ωστόσο, το εξαιρετικά χαμηλό ετήσιο κό-
στος χρήσης απαλύνει το κόστος αγοράς.

Το διαφορετικό
Το νέο Ford Puma ήρθε στην ελληνική αγορά μια

χρονική στιγμή όπου οι πωλήσεις στην κατηγορία B
SUV ή Crossover καταγράφουν πολύ υψηλά ποσοστά
ανόδου και τα στελέχη της εταιρείας εκτιμούν πως το
Puma θα αποτελέσει μια μοναδική πρόταση για τους
Έλληνες καταναλωτές, καθώς συνδυάζει τις αρετές
ενός SUV με τους χώρους ενός οχήματος με διαφο-
ρετικό αμάξωμα, ενώ παράλληλα διαθέτει υψηλή δό-
ση τεχνολογίας.

Η εξωτερική σχεδίαση μαγνητίζει το βλέμμα, κο-
ρυφαίοι χώροι και πρακτικότητα στο εσωτερικό, σπορ
χαρακτήρας και συμπεριφορά στον δρόμο, αλλά και
προηγμένοι κινητήρες που έχουν ως σημείο αναφο-
ράς την ήπια υβριδική τεχνολογία mHybrid.

Η δυναμική παρουσία του Ford Puma τονίζεται
ακόμα περισσότερο στην έκδοση ST-Line με τις
σπορτίφ λεπτομέρειες και τους στάνταρ τροχούς
αλουμινίου 17 και 18 ιντσών αντίστοιχα, τους τονι-

σμένους αεραγωγούς, τους αγριεμένους προφυ-
λακτήρες, τα πλαϊνά μαρσπιέ και την απόληξη της
εξάτμισης.

Hitech εσωτερικό
Χάρη στις συμπαγείς διαστάσεις του αμαξώματος

και την κορυφαία διαρρύθμιση του εσωτερικού, το
νέο Ford Puma εξασφαλίζει αφθονία χώρου στο πί-
σω κάθισμα, αλλά και τον μεγαλύτερο στην κατηγορία
του χώρο φόρτωσης (456 λίτρα). Σημείο αναφοράς
εδώ είναι το καινοτόμο MegaBox, ένας βαθύς και
ευέλικτος αποθηκευτικός χώρος 80 λίτρων κάτω από
το ρυθμιζόμενο δάπεδο του χώρου αποσκευών, το
οποίο με τη σειρά του μπορεί να τοποθετηθεί σε τρεις
διαφορετικές θέσεις ανάλογα με τις εκάστοτε μετα-
φορικές ανάγκες σας. Το παζλ των καινοτομιών στον
χώρο αποσκευών συμπληρώνει η έξυπνη εταζέρα
που προσαρμόζεται αυτόματα στον όγκο των απο-
σκευών που μεταφέρετε. 

Στο εσωτερικό του Puma ST-Line ξεχωρίζει το
σπορ τιμόνι με επίπεδο κάτω τμήμα, οι κόκκινες ρα-
φές, τα προαιρετικά ημιδερμάτινα καθίσματα, τα πεν-
τάλ αλουμινίου, ο αλουμινένιος επιλογέας του κιβωτί-
ου ταχυτήτων και η μαύρη επένδυση της οροφής.

Ο ψηφιακός πίνακας οργάνων 12,3 ιντσών κερδίζει
τις εντυπώσεις και διαθέτει ποικίλες διαμορφώσεις
επιτρέποντας την απεικόνιση των πληροφοριών ανά-
λογα με την επιθυμία του οδηγού, ενώ εκτός της
πλούσιας και ευανάγνωστης πληροφορίας δεν κου-
ράζει το μάτι. Η κλασική οθόνη 8” του συστήματος in-
fotainment SYNC 3 βρίσκεται στη γνώριμη από το Fi-
esta θέση, με το ρεπερτόριο συνδεσιμότητας να προ-
σφέρει Apple CarPlay και Android Auto.

Το νέο Puma αποτελεί τον προπομπό μιας σειράς
νέων εκδόσεων και μοντέλων της Ford που υιοθετούν

την προηγμένη, ήπια υβριδική τεχνολογία mHEV με
επίκεντρο τον καταξιωμένο κινητήρας βενζίνης
1.0LEcoBoost και απόδοση 155 ίππων. 

Η κίνηση μεταφέρεται μέσω ενός αυτόματου κιβω-
τίου διπλού συμπλέκτη με 7 σχέσεις στον εμπρόσθιο
άξονα και ο οδηγός μπορεί να επιλέξει μεταξύ 5 δια-
φορετικών προγραμμάτων κίνησης («Eco», «Nor-
mal», «Trail», «Slippery» και «Sport»), καθένα από τα
οποία ρυθμίζει την απόδοση της ροπής, την αμεσότη-
τα αλλαγής των σχέσεων στο κιβώτιο και την αίσθηση
του τιμονιού, αναλόγως της επιθυμίας του οδηγού.

Άνεση και οικονομία
Το νέο Ford Puma απέδειξε ότι είναι ένα αξιόλογο

αυτοκίνητο που έχει υψηλά περιθώρια πρόσφυσης,
πολύ μεγάλη δόση τεχνολογίας και προσδίδει άνεση
και οικονομία.

Στο εθνικό οδικό δίκτυο, το Ford Puma με το αυτό-
ματο κιβώτιο κινείται με απόλυτη ασφάλεια ακόμη
και αν ο δείκτης του ταχύμετρου ξεπερνά τα 170
χλμ./ώρα, ενώ όταν ο οδηγός κινείται στα όρια του
ΚΟΚ, τότε μειώνεται στο ελάχιστο και η κατανάλωση
καυσίμου που πέφτει κάτω και από τα 6 λίτρα για κάθε
100 χιλιόμετρα. Η διαδικασία kick-down υπάρχει, αλ-
λά θα λέγαμε ότι σημειώνει μια μικρή υστέρηση…

Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο με συνεχείς στροφές,
το Ford Puma με το αυτόματο κιβώτιο απέδειξε ότι
διαθέτει πολύ υψηλά περιθώρια πρόσφυσης, ενώ το
υβριδικό σύστημα συμπληρώνει με τον καλύτερο
τρόπο τη δύναμη στο αυτοκίνητο. 

Εντός της πόλης, το Puma αποδείχθηκε ιδανικό και
ευέλικτο, ενώ ο οδηγός θα εκτιμήσει δεόντως το αυ-
τόματο κιβώτιο, τη χαμηλή κατανάλωση καυσίμου αλ-
λά και την ανάρτηση, η οποία φιλτράρει σε πολύ μεγά-
λο βαθμό τις κακοτεχνίες του οδοστρώματος. 

Δοκιμάζουμε το Ford Puma 1.0 
EcoBoost Hybrid 7DCT με 155 ίππους

Επιμέλεια: Γιώργος Κ. Ανδρής
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Τ
ο αποψινό παιχνίδι ΑΕΚ - Ντιναμό Ζάγκρεμπ στην
«ΟΠΑΠ Arerna - Αγιά Σοφιά» (21.45, Cosmote TV),
στη ρεβάνς της νίκης 2-1 για την Ένωση στην πρω-

τεύουσα της Κροατίας την περασμένη Τρίτη, αποκτά, πλέ-
ον, έναν ισχυρό συμβολισμό, πέραν του ποδοσφαιρικού
«must» για το ονόρε μιας πρόκρισης στα πλέι οφ της διορ-
γάνωσης. Είναι ένα ματς της… ανθρωπότητας, όπως γρά-

φτηκε στη «δημοσιογραφία των πολιτών»,
τα social media, κόντρα στους οπαδούς
φασιστοειδή-ανθρωποειδή της Ντιναμό,
που προκάλεσαν τη δολοφονία του Μιχάλη
Κατσουρή και εκατό εξ αυτών βρίσκονται
στα κελιά, ενώ αναζητούνται και άλλοι.

Προφανώς και το ποδόσφαιρο δεν περ-
νά σε δεύτερη μοίρα, καθότι η Ένωση πρέ-
πει να προκριθεί στα πλέι οφ και με σκαλο-

πάτι τη βελγική Αντβέρπ να περάσει στους χρυσοφόρους
ομίλους του Champions League. Όμως, αυτή η δολοφονία
του Μιχάλη πάντα θα σκεπάζει τη Νέα Φιλαδέλφεια και θα
ξυπνά θλιβερές μνήμες και πάντα θα πρέπει να τιμάται η
μνήμη του παλικαριού.

Οι οπαδοί της θα δημιουργήσουν εκρηκτική ατμόσφαι-
ρα εκδίκησης για τον Μιχάλη, αλλά η ΠΑΕ με ανακοίνωσή
της συνιστά ψυχραιμία. Αν περάσει η ΑΕΚ, θα παίξει με
την Αντβέρπ στα πλέι οφ, πρώτο παιχνίδι στην Αμβέρσα
στις 22 του μήνα και ο επαναληπτικός στις 30 στην Αθήνα.

Πάμε για το ρεκόρ των τεσσάρων ομάδων
Αν η Ένωση προκριθεί, που είναι ευχή όλων των Ελλή-

νων μόνο και μόνο για την εν μέρει δικαίωση του Μιχάλη,
η Ελλάδα μπορεί να πανηγυρίζει και αυτή, γιατί ίσως για
πρώτη φορά στα χρονικά να παίζει με τέσσερις ομάδες σε
ευρωπαϊκές διοργανώσεις. Διότι τα κατάφεραν όλοι, πλην
του σούπερ άτυχου Άρη, που έχασε στα πέναλτι την πρό-
κριση κόντρα στην Ντιναμό Κιέβου στο Βουκουρέστι. Ητ-
τήθηκε 2-1, πήγε το παιχνίδι στα πέναλτι καθότι είχε νική-

σει 1-0 στη Θεσσαλονίκη και ο Μενέντες ήταν ο άτυχος
από τα 11 βήματα, 6-5 οι Ουκρανοί.

Ο Ολυμπιακός με γκολ του πρώην «πράσινου» Αλεξαν-
δρόπουλου στα τελευταία λεπτά πήρε ισοπαλία 1-1 από την
Γκενκ στο Βέλγιο και προκρίθηκε στα πλέι οφ του Europa
League, όπου θα αντιμετωπίσει τη σερβική Τσουκαρίτσκι.
Ο πρώτος αγώνας είναι προγραμματισμένος για την προ-
σεχή Πέμπτη 24 Αυγούστου στο Φάληρο και ο επαναλη-
πτικός στις 31 του ίδιου μήνα στη Σερβία.

Ο ΠΑΟΚ ήταν σαρωτικός στην Τούμπα κόντρα στη Χάιν-
τουκ, την κατανίκησε 3-0 και με το 0-0 του πρώτου ματς
στο Σπλιτ έκανε μια άνετη πρόκριση. Δυο γκολ ο Ζίφκο-
βιτς, ένα ο Σβάμπ με πέναλτι. Επόμενος αντίπαλος του «δι-
κεφάλου του Βορρά» στα πλέι οφ του Conference League
θα είναι η σκοτσέζικη Χαρτς, πρώτος αγώνας στο Εδιμ-
βούργο την προσεχή Πέμπτη, μία εβδομάδα αργότερα ο
επαναληπτικός στην Τούμπα.

Ο Παναθηναϊκός, όπως είναι γνωστό, θα αντιμετωπίσει
στα πλέι οφ του Champions League την πορτογαλική
Μπράγκα, πρώτο ματς εκεί την Τετάρτη 23 Αυγούστου και
ο επαναληπτικός την Τρίτη 29 Αυγούστου στην Αθήνα.

Η ΑΕΚ παίζει απόψε με την Ντιναμό 
Ζάγκρεμπ για το Champions League και
ενάντια στα ανθρωποειδή φασιστάκια 

της κερκίδας με τα δολοφονικά ένστικτα

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Για τον Μιχάλη 
και την… ανθρωπότητα
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Μ
ε τα τόσα σημαντικά γεγονότα όλες αυτές τις μέ-
ρες, όπως η δολοφονία του Μιχάλη Κατσουρή
και η συνάντηση του Κυριάκου Μητσοτάκη με

τον πρόεδρο της UEFA Αλεξάντερ Τσέφεριν και τους ιδιο-
κτήτες των «μεγάλων» ομάδων, το πρωτάθλημα της Super
League 1 πέρασε σε δεύτερη μοίρα. Η πρεμιέρα του νέου

πρωταθλήματος έγινε χθες με το ματς Βό-
λος - Λαμία, με το μεγάλο ερώτημα να μη
σταματά να πλανάται και να είναι αμείλι-
κτο. Θα τελειώσει αυτό το πρωτάθλημα;
Και αν τελειώσει, με πόσες ομάδες θα τε-
λειώσει;

Και πρώτα από όλα η διαιτησία. Ο Άγ-
γλος αρχιδιαιτητής Μπένετ των 400.000
ευρώ τον χρόνο το ξεκαθάρισε ότι φέτος

θα παίζουν μόνο Έλληνες διαιτητές και στα ντέρμπι. Με
πρόσχημα ότι το ελληνικό ποδόσφαιρο δεν συμπεριφέρ-
θηκε όπως έπρεπε στους ξένους διαιτητές την περσινή σε-
ζόν. Αυτό είναι ένα τεράστιο ψέμα. Τους elite διαιτητές δεν
τους πείραξε κανείς. Τους διάφορους τριτοτέταρτους, ανί-
κανους ως επί το πλείστον, τους πείραξαν και δικαιολογη-
μένα. Ποιος, όμως, έβγαλε μεθυσμένους τους Πολωνούς
που ήρθαν για το παιχνίδι ΑΕΚ - Παναθηναϊκός; Ο Μπένετ,
ο Μάνταλος και ο Διαμαντόπουλος.

Το άλλο μεγάλο θέμα είναι, φυσικά, τα διαπιστωμένα
στημένα παιχνίδια με σκοπό τον παράνομο στοιχηματισμό.
Σύμφωνα με όσα κατέγραψε ο υπερκοριός της ΕΥΠ, πέντε

πρόεδροι της Super League 1 είναι εμπλεκόμενοι και η
ποινή σε αυτές τις περιπτώσεις είναι υποβιβασμός. Η πει-
θαρχική διαδικασία, ωστόσο, αργεί. Πρέπει να είναι έτοιμη
μέχρι τέλος Σεπτεμβρίου. Αν όχι, την υπόθεση αναλαμβά-
νει η UEFA, που στο φινάλε προκάλεσε και την έρευνα μέ-
σω Interpol, Eurojust, ΕΥΠ και Οικονομικής Αστυνομίας
στην Ελλάδα. 

Κατά την πρόσφατη επίσκεψή του στην Αθήνα, ο πρό-
εδρος της UEFA Αλεξάντερ Τσέφεριν έθεσε το θέμα στον
Τάκη Μπαλτάκο. Περιμένουμε αποτελέσματα. Τα δικαιο-
δοτικά όργανα του ποδοσφαίρου βρίσκονται σε πλήρη δυ-
σαρμονία για το θέμα αυτό. Εκτός από τις πέντε ΠΑΕ Super
League 1, στο μέγα σκάνδαλο εμπλέκονται και 13 της Su-
per League 2. 

Στην πρεμιέρα αναβλήθηκαν τα παιχνίδια του Παναθη-
ναϊκού και της ΑΕΚ λόγω των ευρωπαϊκών υποχρεώσεών
τους. 

Το πρόγραμμα
Σήμερα, Σάββατο: ΠΑΣ Γιάννινα - Κηφισιά (21.00, Nova),

Παναθηναϊκός - Ατρόμητος (αναβλήθηκε), ΑΕΚ - Παναιτω-
λικός (αναβλήθηκε). Αύριο, Κυριακή: ΟΦΗ - Άρης (19.30,
Cosmote TV), ΠΑΟΚ - Αστέρας Τρ. (20.00, Nova), Ολυμπια-
κός - Πανσερραϊκός (22.00, Cosmote TV).

Στη σκιά των σκανδάλων 
με τους Έλληνες διαιτητές 
και με τα στημένα παιχνίδια 

να βαραίνουν την ατμόσφαιρα

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Άρχισε η SL1, αλλά 
θα τελειώσει; 

Και με πόσες ομάδες;
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Παπαγεωργίου

Ξαναζωντανεύει το σπίτι
της Μαρίας Κάλλας

Αναδεικνύεται το κτήριο-στολίδι 
της οδού Πατησίων (1.442 τμ) 
όπου πέρασε τα παιδικά της χρόνια 
η μεγάλη Ελληνίδα σοπράνο

E
να βήμα πιο κοντά στην αποκατάσταση και
την ανάδειξή του βρίσκεται το πανέμορφο
τετραώροφο σπίτι της Μαρίας Κάλλας, στο

οποίο θα στεγαστεί η Ακαδημία Λυρικής Τέχνης
«Maria Callas», με την προκήρυξη του ανοιχτού δη-
μόσιου διαγωνισμού για την κατασκευή του έργου.

Με την επιμονή του δημάρχου Αθηναίων Κώστα
Μπακογιάννη και της επικεφαλής της Ακαδημίας
και σοπράνο Βάσως Παπαντωνίου το έργο προχωρά
στο επόμενο στάδιο. Ήδη ο Δήμος Αθηναίων μέσω
της εταιρείας Ανάπλαση Αθήνας προχώρησε στη
δημοσίευση της προκήρυξης και η δυνατότητα κα-
τάθεσης των προσφορών ορίστηκε έως την Τρίτη 12
Σεπτεμβρίου.

Πρόκειται για ένα διατηρητέο κτήριο-στολίδι
(1.442 τμ) εξαιρετικής αισθητικής που βρίσκεται
στην Πατησίων, στην καρδιά της Αθήνας. Είναι κα-
ταγεγραμμένο στη συλλογική μνήμη ως «το σπίτι
της Κάλλας», καθώς έζησε σε αυτό τα παιδικά της
χρόνια, από το 1937 -όταν επέστρεψε από την Αμε-
ρική με την οικογένειά της- έως το 1945. Με την
επιτάχυνση των διαδικασιών από τον Δήμο Αθηναί-

ων για την αποκατάστασή του επιτυγχάνεται ένας
διττός σκοπός, αφενός να αναβιώσει το ιστορικό
σπίτι στο οποίο έζησε η Μαρία Κάλλας, αφετέρου
να λειτουργήσει ένα εκπαιδευτικό ίδρυμα για τη
Λυρική Τέχνη.

Μάλιστα, ο δήμαρχος Αθηναίων Κώστας Μπακο-
γιάννης δήλωσε: «Το κτήριο-στολίδι στο οποίο έζησε
η κορυφαία Ελληνίδα σοπράνο θα λάμψει ξανά για να
υποδεχτεί τους Αθηναίους», ενώ η Βάσω Παπαντω-
νίου τόνισε μεταξύ άλλων: «Η πίστη μας δικαίωσε την
προσπάθειά μας. Βρισκόμαστε σήμερα στην ιστορική
στιγμή που το κτήριο της οδού Πατησίων, όπου έζησε
η Μαρία Κάλλας, θα ξαναβρεί τη χαμένη του ταυτότη-
τα. Δώρο στα 100 χρόνια από τη γέννησή της».

Στα 6.869.600 ευρώ
ο προϋπολογισμός του έργου

Για να μπορέσει να λειτουργήσει το επί δεκαετίες
εγκαταλελειμμένο κτήριο και να στεγάσει την Ακα-
δημία Λυρικής Τέχνης θα προηγηθούν εργασίες
που αφορούν την αποκατάσταση των προσόψεων
και της στέγης, καθώς και όλων των διατηρητέων

τμημάτων του εσωτερικού του. Το κτήριο που θα
δημιουργηθεί θα πληροί όλες τις σύγχρονες λει-
τουργικές και κατασκευαστικές προδιαγραφές για
τη συγκεκριμένη χρήση, ενώ έχει προβλεφθεί η
χρήση του από άτομα με αναπηρία και κινητικές δυ-
σκολίες.

Μετά την αποκατάστασή του το κτήριο θα παρα-
δοθεί στην ΑΜΚΕ ΑΚΑΔΗΜΙΑ ΛΥΡΙΚΗΣ ΤΕΧΝΗΣ
MARIA CALLAS ώστε να στεγάσει την ομώνυμη
Ακαδημία, ένα ίδρυμα που θα παρέχει ολοκληρω-
μένη μουσική εκπαίδευση σε πανεπιστημιακό επί-
πεδο στη Λυρική Τέχνη. Η Ακαδημία θα διδάσκει
μεθοδικά και συγκεντρωμένες όλες τις δεξιότητες
του αφορούν τη λυρική τέχνη, κάτι που λείπει όχι
μόνο από την Ελλάδα αλλά και από τις Ακαδημίες
του εξωτερικού.

Τέλος, να σημειωθεί ότι το έργο για την αποκατά-
σταση του κτηρίου έχει προϋπολογισμό ύψους
6.869.600 ευρώ (με ΦΠΑ) και χρηματοδοτείται από
το Επιχειρησιακό Πρόγραμμα «Υποδομές Μεταφο-
ρών, Περιβάλλον και Αειφόρος Ανάπτυξη» με πο-
σοστό δημόσιας δαπάνης 100%. 
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Ο
φετινός Σεπτέμβρης μάς επιφυλάσσει πολλές
καλλιτεχνικές εκπλήξεις, με το αποκορύφωμα
αυτών να είναι τη Δευτέρα 18 Σεπτεμβρίου με

μια ξεχωριστή συναυλία αφιερωμένη στο περιβάλλον
και την κλιματική αλλαγή, με τίτλο «Μητέρα Γη συγνώμη»
και κεντρικό τραγουδιστή τον αγαπημένο Έλληνα σταρ,
Κωνσταντίνο Αργυρό. 

Με φόντο τον ιερό βράχο της Ακρόπολης, ο Κωνσταν-
τίνος Αργυρός θα κλέψει για άλλη μία φορά την παρά-
σταση σε μια οικολογική συναυλία στο Ηρώδειο, με μια
πολυπληθή παραγωγή και τη συμμετοχή σπουδαίων
καλλιτεχνών, συμφωνικής ορχήστρας και 400 χορωδών,
που θα μας μαγέψουν, ενώνοντας τις φωνές τους. 

Στη συναυλία ερμηνεύει ο Κωνσταντίνος Αργυρός,
ενώ μεταξύ των εξεχόντων καλλιτεχνών τιμητική συμμε-
τοχή θα έχουν η σοπράνο Σόνια Θεοδωρίδου, η υψίφω-

νος Βανέσα Καλκάνη και ο αφηγητής Γρηγόρης Βαλτι-
νός, προσωπικότητες που έχουν ξεχωρίσει με το έργο
τους και θα μας συνεπάρουν με τις φωνές τους σε μια
μαγική βραδιά. Τους καλλιτέχνες συνοδεύει η Αθηναϊκή
Συμφωνική Ορχήστρα υπό τη διεύθυνση του Ελευθέριου
Καλκάνη, κάτι που θα καταστήσει τη συναυλία ακόμη πιο
συναρπαστική. Να σημειωθεί ότι τη σκηνοθεσία υπογρά-
φει η Σοφία Σπυράτου, ενώ τη βραδιά παρουσιάζει ο
Αλέξης Κωστάλας.

Μουσική παράσταση με πολλά μηνύματα 
Η παράσταση είναι βασισμένη στο πρωτότυπο έργο

«Μητέρα Γη συγνώμη» του αναγνωρισμένου συνθέτη Πα-
σχάλη Τόνιου, όπου η ποίηση μεγάλων ποιητών μεταφέρει
τον προβληματισμό για τη Φύση και τη σχέση της με τον
άνθρωπο. Ο συνθέτης, μουσικός και ερμηνευτής Πασχά-

λης Τόνιος έχει πολυετή και πολύπλευρη παρουσία στο
ελληνικό τραγούδι, ενώ πρωτοεμφανίστηκε στον καλλιτε-
χνικό χώρο ως μουσικός και ερμηνευτής δίπλα σε μεγά-
λους Έλληνες δημιουργούς και ερμηνευτές, όπως Χατζι-
δάκι, Θεοδωράκη, Μαρκόπουλο, Πρωτοψάλτη και Γαλάνη. 

Μια ιδιαίτερη παράσταση, πιο επίκαιρη από ποτέ, στέλ-
νει μήνυμα για την προστασία του περιβάλλοντος. Η μου-
σική παράσταση διοργανώνεται από τον Ελληνικό Ερυ-
θρό Σταυρό,  τον μεγαλύτερο ανθρωπιστικό οργανισμό
στην Ελλάδα με σύνθετο έργο, που βασίζεται στην εθε-
λοντική δράση και την άμεση ανταπόκριση των πολιτών.
Η δράση του έχει συνδεθεί με την επαγρύπνηση, την αλ-
ληλεγγύη και τη φιλαλληλία και είναι συνώνυμη της αφι-
λοκερδούς προσφοράς και της ανιδιοτέλειας. 

Ραντεβού σε έναν μήνα στο Ηρώδειο για να τραγουδή-
σουμε και να στείλουμε το μήνυμα για τη Μητέρα Γη.

Μεγάλη συναυλία 
για το περιβάλλον 
στις 18 Σεπτεμβρίου 
με τον Κωνσταντίνο Αργυρό

«Μητέρα Γη συγνώμη»

Η σοπράνο 
Σόνια Θεοδωρίδου

Ο αφηγητής της παράστασης   
Γρηγόρης Βαλτινός



Μ
ειωμένη θνησιμότητα παρατηρήθηκε
σε πάσχοντες από υπερθυρεοειδισμό οι
οποίοι αντιμετωπίστηκαν με ραδιενερ-

γό ιώδιο ή χειρουργική επέμβαση, σύμφωνα με
αποτελέσματα έρευνας που παρουσιάστηκε στο
ετήσιο συνέδριο της Αμερικανικής Ενδοκρινικής
Εταιρείας (ENDO 2023). Οι οριστικές θεραπείες
της πάθησης φαίνεται να συντελούν στο κέρδος
περισσότερων χρόνων ζωής, παρά τον κίνδυνο
μικρής αύξησης του σωματικού βάρους. Τα ευρή-
ματα θεωρούνται σημαντικά από τους ειδικούς.

«Ο υπερθυρεοειδισμός είναι μια συχνή πάθηση
που επηρεάζει μεγάλο ποσοστό του πληθυσμού.
Ο αδένας των πασχόντων παράγει μεγαλύτερες
ποσότητες θυρεοειδικών ορμονών από αυτές που
έχει ανάγκη ο οργανισμός, με συνέπεια την πρό-
κληση δυσάρεστων και δυνητικά σοβαρών κατα-
στάσεων. Εμφανίζεται και στα δύο φύλα, τις πε-
ρισσότερες φορές μεταξύ των ηλικιών 20-40, αν
και από αυτόν πάσχουν σε δεκαπλάσιο ποσοστό
γυναίκες από ό,τι άνδρες. Προκαλεί ακανόνι-
στους ή/και ασυνήθιστα γρήγορους καρδιακούς
παλμούς, συσπάσεις ή τρέμουλο, απώλεια βά-
ρους, κόπωση και αδυναμία, δυσκολία στον ύπνο,
νευρικότητα, άγχος και ευερεθιστότητα, διακυ-
μάνσεις της διάθεσης, ευαισθησία στη θερμότητα
και βρογχοκήλη. Είναι μια πάθηση που μπορεί να
προκληθεί από τη νόσο του Graves, όζους στον
θυρεοειδή και ορισμένα φάρμακα. Αντιμετωπίζε-
ται είτε με φαρμακευτική αγωγή, η οποία σταματά
την υπερπαραγωγή των ορμονών, είτε με ραδιε-
νεργό ιώδιο, που καταστρέφει κύτταρα του αδένα
για να μην παράγει πια μεγάλες ποσότητες ορμο-
νών. Επίσης μπορεί να γίνει χειρουργική αφαίρε-

ση μέρους ή του συνόλου του θυρεοειδούς αδέ-
να», εξηγεί ο καθηγητής Χειρουργικής της Ιατρι-
κής Σχολής του EΚΠΑ Δημήτρης Λινός.

Η θεραπεία βελτιώνει τα συμπτώματα και μει-
ώνει τον κίνδυνο για μείζονα καρδιαγγειακά συμ-

βάντα που αντιμετωπίζουν οι ασθενείς. Για παρά-
δειγμα, μειώνει τις πιθανότητες κολπικής μαρμα-
ρυγής και εγκεφαλικού επεισοδίου, που συμβάλ-
λουν στην αύξηση της θνησιμότητας κατά 20%.
Πριν από την έναρξη της θεραπείας, η απώλεια
σωματικού βάρους που παρατηρείται αναστρέφε-
ται. Υπάρχει, ωστόσο, πιθανότητα η θεραπεία του
υπερθυρεοειδισμού να οδηγήσει σε αύξηση κι-
λών, η οποία μπορεί να γίνει επίσης αιτία πρόκλη-
σης καρδιαγγειακών προβλημάτων. 

Η επιλογή της θεραπείας καθορίζεται λαμβά-
νοντας υπόψη τόσο τις προτιμήσεις του ασθενούς
όσο και τα τρέχοντα ερευνητικά δεδομένα. «Πα-
ρότι όμως η χειρουργική επέμβαση προσφέρει
σημαντικά οφέλη, κάποιοι ασθενείς ενδεχομέ-
νως να διστάζουν. Όμως, πρόκειται για μια πράξη
που ναι μεν απαιτεί δεξιοτεχνία, όταν όμως εκτε-
λείται από έμπειρους χειρουργούς οι κίνδυνοι εί-
ναι ελάχιστοι, λόγω των νέων τεχνολογιών που
στηρίζουν την εμπειρία του. Χάρη σε αυτές έχει
επιτευχθεί η ελαχιστοποίηση του πόνου μετά την
επέμβαση, ταχύτερη ανάρρωση και η αποφυγή
ορατών ουλών στον λαιμό, που είναι ένα από τα
μειονεκτήματα της συμβατικής θυρεοειδεκτο-
μής», τονίζει ο κ. Λινός. 
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Η θεραπεία που βελτιώνει 
τα συμπτώματα και μειώνει 
τον κίνδυνο για μείζονα
καρδιαγγειακά συμβάντα 
που αντιμετωπίζουν οι ασθενείς

Προστασία 
από θανάτους 
μετά την επέμβαση

Για τις ανάγκες της έρευνας που παρου-
σιάστηκε στο ENDO 2023 οι ερευνητές
εξέτασαν την ολική θνησιμότητα και ειδι-
κότερα την εμφάνιση καρδιαγγειακών
παθήσεων, καθώς και την αύξηση σωματι-
κού βάρους μετά τη θεραπεία. Το ποσοστό
των ασθενών που απεβίωσε στο παραπά-
νω χρονικό διάστημα ήταν 14,1% από την
ομάδα που έπαιρνε φαρμακευτική αγωγή,
18,7% εκείνων που έκαναν θεραπεία με
ραδιοϊώδιο και 9,2% εκείνων που υποβλή-
θηκαν σε χειρουργική επέμβαση. «Ο μη
θεραπευμένος υπερθυρεοειδισμός μπο-
ρεί να έχει σοβαρές συνέπειες στην
υγεία. Αν και απαιτούνται περαιτέρω
έρευνες, η συγκεκριμένη έρευνα έδειξε
ότι η χειρουργική επέμβαση προστατεύει
περισσότερο από θανάτους λόγω καρ-
διαγγειακής πάθησης, καρδιακής ανε-
πάρκειας και εγκεφαλικού επεισοδίου
και ότι αναμένεται να ζήσουν περισσότε-
ρο», καταλήγει ο κ. Δημήτρης Λινός.

Δημήτρης Λινός, καθηγητής
Χειρουργικής

της Ιατρικής Σχολής του EΚΠΑ 

Το χειρουργείο 
για υπερθυρεοειδισμό
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Κριός
(21/3-20/4)
Είναι ένα καλό διήμερο για εσάς, για
να ξεχάσετε, όσο αυτό σας επιτρέπε-
ται, τις πολλές υποχρεώσεις και την
εργασία σας. Εύνοια θα έχετε σε νέες
γνωριμίες και η κοινωνική σας ζωή
θα έχει καλές προοπτικές.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Για εσάς τους Ταύρους υπάρχει μια
καλή προοπτική στη συναισθηματική
σας ζωή, ιδίως σε όσους ανήκετε στο
τρίτο δεκαήμερο. Γενικότερα η ενα-
σχόλησή σας με πρακτικά ζητήματα
και δημόσιες σχέσεις θα σας δώσει
καλά αποτελέσματα. 

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Είναι ένα καλό διήμερο για εσάς,
όπου θα αφήσετε για λίγο τις υποθέ-
σεις που σας απασχολούν και θα
ασχοληθείτε με τα αγαπημένα σας
πρόσωπα. Φροντίστε να απαλλαγείτε
από τοξικές συμπεριφορές ή να
ασχοληθείτε με τον καλλωπισμό του
χώρου σας. 

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Είναι ένα όμορφο διήμερο για να κά-
νετε ένα ευχάριστο διάλειμμα από την
εργασία σας, ενώ θα μπορέσετε να
έρθετε πιο κοντά με πρόσωπα που εί-
χατε απομακρυνθεί για κάποιο διά-
στημα. 

Λέων
(23/7-22/8)
Αν και πολλά πράγματα δεν είναι σε
καλή στιγμή για εσάς, αυτό το διήμε-
ρο είναι αρκετά ευχάριστο για να γε-
μίσετε τις μπαταρίες σας και να απο-
λαύσετε έναν καλοκαιρινό προορι-
σμό. 

Παρθένος
(23/8-22/9)
Η Σελήνη εγκαταλείπει το δικό σας
ζώδιο και περνά στο ζώδιο του Ζυγού,
βάζοντας μία ακόμη προέκταση σε
κάποιες σκέψεις σας, που αφορούν
τη συναισθηματική σας ζωή, αλλά και
την οικονομική σας θέση. Δεν απο-
κλείεται να νιώσετε έτοιμοι για να πά-
ρετε αποφάσεις σχετικά με τα εισο-
δήματά σας. 

Ζυγός
(23/9-23/10)
Η Σελήνη αυτό το διήμερο θα βρίσκε-
ται στο δικό σας ζώδιο, όπου θα απο-
λαύσετε τη συντροφιά κάποιων προ-
σώπων που θα είναι αρκετά συμβατά
με τη δική σας κοσμοθεωρία. Φροντί-
στε να έχετε ανοιχτούς τους ορίζον-
τές σας για κάθε κατάσταση, που θα
σας εξυπηρετήσει αργότερα στους
σκοπούς σας. 

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Αν και δεν θα συμβεί κάποιο σημαντι-
κό πλανητικό γεγονός που να σας
επηρεάζει έντονα αυτό το διήμερο,
εσείς αποζητάτε μια ήσυχη φωλιά για
να ξεκουραστείτε ή για να σκεφτείτε
κάποια πράγματα που είναι αρκετά
πολύπλοκα και ανατρεπτικά για εσάς.
Ίσως μια σχέση σάς έχει κουράσει ή
θα επιδιώξετε κάποια αλλαγή στα
επαγγελματικά σας. 

Τοξότης
(22/11-21/12)
Είναι πολύ σημαντικό να απολαύσετε
το προτελευταίο Σαββατοκύριακο του
Αυγούστου, γιατί θα σας φέρει ευχά-
ριστες στιγμές με φιλικά σας πρόσω-
πα, αλλά και κάποια σχέδιά σας θα
αναπτυχθούν με τον καλύτερο τρόπο. 

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Πολύ έντονη η κοινωνική σας ζωή
αυτό το Σαββατοκύριακο, όπου θα
βρεθείτε σε εκδηλώσεις, χαρούμενα
γεγονότα και πρόσωπα που νιώθετε
συναισθηματικές εξαρτήσεις. Γενικό-
τερα είναι ένα διήμερο αρκετά ενερ-
γό, ακόμη και για επαγγελματικές
προοπτικές. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Είναι μια καλή στιγμή για να κάνετε
μια μικρή ή μεγαλύτερη καλοκαιρινή
εξόρμηση. Οι συναισθηματικές ανα-
κατατάξεις των τελευταίων ημερών
σάς έχουν ταλαιπωρήσει και χρειάζε-
στε να αλλάξετε λίγο το περιβάλλον,
που σας θυμίζει ατυχείς στιγμές. 

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Είστε έντονα προβληματισμένοι με
ένα θέμα που αφορά την προσωπική
σας ζωή, αλλά και συνδυαστικά κά-
ποιες οικονομικές υποθέσεις που δεν
έχουν καλή εξέλιξη. Μη μαζεύετε θυ-
μό μέσα σας, αλλά φροντίστε να έχετε
τρόπους να εκτονώνετε το ψυχολογι-
κό σας βάρος.
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Η Σελήνη τις πρωινές ώρες του Σαββάτου θα
βρίσκεται στο ζώδιο της Παρθένου, ενώ μετά
τις 14.00 θα περάσει στο ζώδιο του Ζυγού,
μια θέση που θα δίνει το στίγμα της όλο το

Σαββατοκύριακο. Η κοινωνικότητα είναι πιο έντονη,
ενώ τα ζώδια του Αέρα (Δίδυμοι, Ζυγός και Υδροχόος)
θα έχουν καλύτερη προοπτική σε θέματα που τους
απασχολούν. 




